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Sezon Başlıyor

eğerli Okurlarımız,

Güneşin sonbahara doğru yavaşça geçtiği bir döneme başlıyoruz. Hava serinliyor, yapraklar renk 
değiştiriyor, doğa kendini mevsime hazırlarken çocuklar da okulların açılışına hazırlanıyor.

Biz de MAG Ekibi olarak bu heyecana ortak olup bir “Back to School” köşesi hazırladık; değerli 
eğitimci ve psikologlarla, çocukların okula uyum süreçlerini konuştuk.

Sezon açılıyor, dedik… Tabii dizilerde de yeni dönem başlıyor. Benim de severek izlediğim nadir dizilerden “Yalı 
Çapkını”nın Suna karakterine hayat veren güzel oyuncu Beril Pozam kapağımızda yer alıyor. Kendisiyle Hilton 
Istanbul Bosphorus’ta bir araya gelerek muhteşem bir çekim ve sohbet gerçekleştirdik. Diziye dair ipuçları veren 
Pozam, hayatının merak edilenlerini de MAG Okurlarıyla paylaştı.

Yeni dizisi “Kirli Sepeti” ile seyirci karşısına çıkmaya hazırlanan Mehmet Deniz Sarıkaş, oyunculuğa başlama 
hikâyesini, unutamadığı anları ve hedeflerini anlattı.

Şimdilerde “Kundakçı” adlı oyunu sahneleyen tiyatrocu, müzisyen ve söz yazarı Tuğçe Karaoğlan, mesleğinin 
kendisi için ne ifade ettiğini belirtti ve altıncı teklisi ile bir klip çekimi yapacağının müjdesini verdi.

Müjde demişken... Eylül ayıyla birlikte evlilik sezonu da açıldı diyebiliriz. Biz de, ünlü modacı Nedret Taciroğlu’nun 
kızı Yasemin Taciroğlu’nun, Çırağan Sarayı’ndaki muhteşem düğününden şık kareleri dergimize taşıdık. 

Adil Yıldırım ise; evlilik konusunda kendisine yıllardır yöneltilen sorulara ışık tutarak, daha önce hiç değinilmeyen 
şekilde, tüm detaylarıyla bu konuya değindiği kitabının piyasaya çıkışını haber verdi.

Tecrübeleriyle, sosyal medya üzerinden gençlere tavsiyeler veren iş insanı, eczacı ve sporcu Kadriye Olgar, başarılı 
olmanın yollarını detaylandırarak genç girişimcilere tavsiyelerde bulundu.

Bilgisayar mühendisiyken astrolojiye yönelen ve bunu meslek edinen Cömert Yokuş, doğum haritası ile kişinin 
hangi özelliklerine ulaşılabileceğini ve danışmanlık sağlanabilecek konuları anlattı.

Ankara, İstanbul ve Bodrum’da gerçekleşen etkinliklerin, lansmanların ve kutlamaların renkli karelerine yer 
verdiğimiz keyifli bir MAG ile sizleri baş başa bırakıyorum. Yeni bir döneme girerken umut ve güzellikler sizinle 
olsun...

                                                                                                                                                                                                                                                                    Sevgiler





Eski dergi, katalog ve gazetelerin geri dönüş-
türülmesi çevreye yapılabilecek en kolay kat-
kıdır. Ağaç kesimlerini azaltmak üzere MAG 
Medya, okuyucularını kendi yakın çevrelerin-
de de geri dönüşümü teşvik etmeye çağırıyor.

YENİDEN KULLANIN GERİ DÖNÜŞTÜRÜN!

MAG’a abone olmak çok kolay...
Telefon ile
0.312 428 04 44

İnternet ile
abone.magdergi.com.tr

MAG Medya Ltd. Şti. Adına
İmtiyaz Sahibi ve Yazı İşleri Müdürü

CA N  ÇAV U Ş O Ğ LU  c a n @ m a g m e d y a . c o m . t r

Genel Yayın Yönetmeni
B E R İ L ÇAV U Ş O Ğ LU  b e r i l @ m a g m e d y a . c o m . t r

Tasarım
ÖZ G E  A KTA Ş  o z g e @ m a g m e d y a . c o m . t r

A S L I  T İ B E Y a s l i @ m a g m e d y a . c o m . t r

Kreatif Direktör
S E DA ÇAV U Ş O Ğ LU  s e d a @ m a g m e d y a . c o m . t r

Genel Koordinatör
F E R AY Ş A H İ N G ÖZ  f e r a y @ m a g m e d y a . c o m . t r

Haber ve Foto Muhabiri
G ÖZ D E  Y I L M A Z  g o z d e @ m a g m e d y a . c o m . t r
S E FA AY D O Ğ D U  s e f a @ m a g m e d y a . c o m . t r

Halkla İlişkiler
D İ L A R A AY D O Ğ D U  d a y d o g d u @ m a g m e d y a . c o m . t r

Reklam Müdürü
M E LT E M  E R CA N  m e l t e m @ m a g m e d y a . c o m . t r

Mali İşler Koordinatörü
TA R I K D E Ğ E R  t a r i k @ m a g m e d y a . c o m . t r

Katkıda Bulunanlar 
A D İ L Y I L D I R I M
B A R I Ş  KÜ P Ç Ü

S İ N E M  Y I L D I R I M
AY Ş E  D E N İ Z  KA R A B E Y

B A H A B A Ş KA L

Türü
B Ö LG E S E L S Ü R E L İ  YAY I N

 
MAG isim ve yayın hakkı

MAG Medya Ltd. Şti.’ne aittir.
Dergide yayınlanan yazı ve fotoğrafl arın

tüm hakkı MAG’a aittir.
İzin alınmadan kullanılamaz.

Yayınlanan ilanların sorumluluğu
ilan sahiplerine aittir.

İdare Merkezi
Kaptanpaşa Sokak

No: 33-B G.O.P. ANKARA
Tel: +90312 428 0 444

Baskı 
Koza Yayın Dağıtım San . ve Tic. A.ş.

Saray Mahallesi 
205. Cadde No: 42

Kahramankazan
Ankara

Tel : +90 312 385 91 91

Basım Tarihi
28.08.2023

www.magdergi.com.tr
facebook.com/magonline

twitter.com/magdergi
instagram.com/magdergi
bilgi@magmedya.com.tr
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Altın Çağ
Gece davetlerinin ve özel 
günlerin vazgeçilmezi altın 
renkli payetli parçalar, hem 

sofistike hem de etkileyici bir 
görünüm sunuyor.

KHAITE
Ayakkabı $880

DOLCE&GABBANA
Ayakkabı $1.125

Seda Çavușoğlu
seda@magmedya.com.tr
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Elbise $6.015
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PACO RABANNE
Çanta $1.310

G
IA

M
B

A
T

T
IS

TA
 V

A
LL

I
El

b
is

e 
$5

.0
0

0

BENEDETTA-BRUZZICHES
Çanta $1.285
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Kırmızı 
Alarm

Büzgülü, ribanalı, korsaj detaylı, 
aplik süslemelerle tasarlanan 

parçalar, göz kamaștırıcı kırmızıyla 
birleșince tutkuyu yansıtıyor.
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CLIO PEPPIATT
Çanta $415
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Bluz $295

GIANVITO ROSSI
Ayakkabı $1.195
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CHRISTIAN LOUBOUTIN
Ayakkabı $845









Çırağan’da 
Görkemli 
Düğün
Yasemin Taciroğlu ve Ahmet Uras, 
Çırağan Sarayı’ndaki unutulmaz bir 
düğünle dünyaevine girdi.
Ünlü modacı Nedret Taciroğlu’nun kızı Yasemin Taciroğlu, 
The Galliard restoran zincirinin sahibi iş insanı Ahmet Uras ile 
hayatını birleştirdi. Üç yıl önce tanışan çiftin düğünü, Çırağan 
Sarayı’nın büyülü atmosferinde gerçekleşti. İş, cemiyet ve sanat 
dünyasının önde gelen isimlerinin katıldığı törende Uras ve 
Taciroğlu, orkestra eşliğinde “evet” dedi. Yasemin Hanım’ın 
gelinliği, kendisi ve annesinin ortak markası olan Nedo by 
Nedret Taciroğlu Couture tarafından hazırlanırken Ahmet 
Uras’ın damatlığı ise Beymen’den tercih edildi. 

düğün
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Düğün, sarayın 
İtalyan esintisi 
tașıyan öğelerle 
birleștiği bir 
ambiyansta 
gerçeklești.

ARZU ATABARUT MURAT ATABARUT DERİN MERMERCİ ARZU SABANCI

düğün
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Düğün, sarayın 
İtalyan esintisi 
tașıyan öğelerle 
birleștiği bir 
ambiyansta 
gerçeklești.

ARZU ATABARUT MURAT ATABARUT DERİN MERMERCİ ARZU SABANCI

düğün



düğün

Tören, İtalyan 
müzikleri 
eșliğinde 
yenen yemeğin 
ardından DJ 
performansı ile 
gecenin geç 
saatlerine kadar 
devam etti.

İBRAHİM-MAYA BİTARGİLMELİSA SABANCI TAPANEDA-FERHAT ZAMANPUR

YAĞMUR ÜNALEZGİ EYÜPOĞLUHANDE ERÇEL, HAKAN SABANCI
50
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Çiğdem Demir 

Büşra Paşaoğlu 

Tasarım Akademisyeni Çiğdem Demir, Kuzu Effect AVM’ye 
gelerek alışveriş yaptı. Önce sezon ürünlerini inceleyen 

Demir, Vakko ve Beymen Club’daki alışverişinin ardından 
D&R’a geçerek son çıkan kitapları inceledi. 

KVKK ve Sürdürülebilirlik Uzmanı Büşra Paşaoğlu, Kuzu 
Effect AVM’de bulunan Dubh Linn’e gelerek akşam yemeği 
yedi. Ardından mağazaların vitrinlerini inceleyen Paşaoğlu, 

Atasay’dan takı alışverişi yaptı.

Sezon Alışverişi 

Takı Alışverişi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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KVKK ve Sürdürülebilirlik Uzmanı Büşra Paşaoğlu, Kuzu 
Effect AVM’de bulunan Dubh Linn’e gelerek akşam yemeği 
yedi. Ardından mağazaların vitrinlerini inceleyen Paşaoğlu, 
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Sezon Alışverişi 

Takı Alışverişi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam

KARTAŞ OTOMOTİV ANKARA Tel: (0312) 583 85 85 
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Nusret Cömert 

İlkim Eylül 

Damnus Enerji ve Yatırım AŞ Yönetim Kurulu Başkanı 
Nusret Cömert, iş toplantısı için Kuzu Effect AVM’deydi. The 

Hunger’daki toplantısının ardından Giotto La Boheme’de 
yemek yiyen Cömert daha sonra Vakko’dan alışveriş yaptı.

Ses sanatçısı ve Türk halk müziği koro şefi İlkim Eylül, 
Kuzu Effect AVM’de bulunan Göz Grup Optik’e gelerek 

gözlük alışverişi yaptı. Daha sonra Cold Stone Creamery’nin 
enfes lezzetlerinden tadan İlkim Hanım, AVM mağazalarını 

dolaşmaya devam etti.

Kuzu’da İş Toplantısı

Gözlük Alışverişi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam



Yılmaz Batıbay

Birleşik Kafkas Derneği Başkanı ve iş insanı Yılmaz Batıbay, pazar 
günü Kuzu Effect AVM’ye gelerek Lou Cafe & Bistro’da yemek 

yedi. Ardından The Hunger’da kahvesini içen Batıbay, dostlarıyla 
buluşarak sohbet etti.

Kuzu’da Pazar

Portföy yöneticisi Yıldız Sağlam, evini yeniden dekore etmek için 
Kuzu Effect AVM’de bulunan mağazaları gezdi. Natuzzi, Madame 

Coco ve ENNE’den alışveriş yapan Yıldız Hanım, ardından 
Lisette Guilty Pleasures’a geçti.

Dekorasyon Alışverişi

Yıldız Sağlam
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Hande Acar

Başarılı hukukçu Hande Acar, yoğun iş temposuna kısa bir ara 
vererek Kuzu Effect AVM’ye uğradı. Vatan Bilgisayar’da bir süre 
teknoloji ürünlerini inceleyen Hande Hanım, alışveriş sonrası 

Morpho Effect’te tatlı yedi.

Tatlı Keyfi

Ekonomist Sertan Başoğlu, Kuzu Effect AVM’ye gelerek yakın 
bir arkadaşına İpekyol’dan hediye aldı. Ardından Göz Grup 

Optik’e uğrayan Başoğlu, güneş gözlüğü modellerini inceledi.

Arkadaşa Hediye

Sertan Başoğlu

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Nilgün Özdoğan Arı

VipArt Reklam’ın sahibi Nilgün Özdoğan Arı akşam yemeği 
için Kuzu Effect AVM’deydi. Önce ENNE ve Roche Bobois’dan 

mobilya alışverişi yapan Nilgün Hanım, daha sonra Dubh Linn’e 
geçti.

 

Tercih Quick China

Vergi Uzmanı Serkan Kumdakçı, yoğun iş temposuna kısa bir ara 
vermek için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Starbucks’tan soğuk bir 

içecek alan Serkan Bey, AVM turunun ardından aracıyla 
Kuzu’dan ayrıldı.

Akşam Gezintisi

C. Serkan Kumdakçı

Büşra Durmuş 

Barış Günaydın

Ankara cemiyet hayatının sevilen ismi Büşra Durmuş spor 
yapmak için Kuzu Effect AVM’deydi. Sports International’da 
antrenman yaptıktan sonra Baff Coffee Shop’a geçen Büşra 

Hanım, yorgunluk kahvesi içti.

Kozmetik Dermatoloji Uzmanı Dr. Barış Günaydın 
alışveriş için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Ashley Furniture 
mağazasından yeni evi için dekorasyon alışverişi yapan 
Barış Bey daha sonra Kaymaklava’ya geçerek kahve içti.

Spor Sonrası Kahve

Yeni Eve Alışveriş

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Sertaç Kaya

Nurgül Demir

Avukat Sertaç Kaya, kıyafet alışverişi yapmak için Kuzu Effect 
AVM’deydi. Beymen Club ve Vakko’yu gezen Kaya, alışveriş 

sonrasında Lemonde’ye geçerek yemek yedi.

Diş Hekimi Nurgül Demir dostlarıyla bir araya gelmek 
için Kuzu Effect AVM’deydi. Yakın bir arkadaşının doğum 

gününü Dubh Linn’de kutlayan Nurgül Hanım daha sonra 
AVM’den ayrıldı.

Kıyafet Alışverişi

Tercihi Dubh Linn

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Mehmet Yörübulut

Acıbadem Ankara Hastanesi Baş Hekimi Mehmet Yörübulut 
alışveriş için Kuzu Effect AVM’yi tercih etti. Tatil sonrası 

Kuzu’da alışveriş turu yapan Mehmet Bey, yemek için Seyfi 
Balık’a giriş yaptı.

Tatil Sonrası Alışveriş

Başarılı Avukat Adil Altuntaş yoğun iş temposuna kısa bir 
ara vererek Kuzu Effect AVM’ye geldi. Vakko Bistrot’da kahve 
içen Altuntaş, daha sonra vitrinleri inceleyerek AVM’yi gezdi.

Kahve Molası

Adil Altuntaş

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam



Melisa Saud

Yaptığı başarılı projelerle adından söz ettiren İç Mimar Melisa 
Saud iş toplantısı için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Seyfi Balık’ta 

çözüm ortaklarıyla bir araya gelen Melisa Hanım toplantı sonrası 
Kaymaklava’ya giriş yaptı.

Kuzu’da Toplantı

Yazar Rüya Tokgöz Kuzu Effect AVM’ye gelerek yakın 
arkadaşlarıyla buluştu. Quick China’da yemek yiyerek yazar 

arkadaşlarıyla sohbet eden Rüya Hanım, keyifli bir gün geçirdi.

Dostlarla Buluşma

Rüya Tokgöz
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Muharrem Taşkoparan

Dilem Kabukçu Kaymaz 

Gastroenteroloji ve İç Hastalıkları Uzmanı Doç. Dr. Muharrem 
Taşkoparan, Kuzu Effect AVM’ye gelerek akşam yemeği yedi. 

Yakın çevresiyle sohbet eşliğinde yemek yiyen başarılı doktor, 
Vakko Bistrot’dan kahvesini alarak muayenehanesine döndü.

Başkentin başarılı avukatlarından Dilem Kabukçu Kaymaz, 
akşam yemeğini Kuzu Effect AVM’nin ferah ortamında 

yemeyi tercih etti. Giotto La Boheme’deki yemeğinin 
ardından İpekyol ve Vakko’yu gezen Dilem Hanım, bolca 

alışveriş yaptı.

Sohbet ve Yemek

Kuzu’da Yemek Keyfi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Yusuf Demir

Gurur Fırat 

Dikey Tarım Otomasyonu Uzmanı Yusuf Demir, cumartesi 
gününü Kuzu Effect AVM’de geçirenler arasındaydı. 

Vassago’da saç ve cilt bakımı yaptıran başarılı girişimci 
daha sonra Samsung ve Vatan Bilgisayar’ı gezerek teknoloji 

alışverişi yaptı.

Kuzu Effect AVM’de arkadaşlarıyla buluşan İç Mimar Gurur 
Fırat, Zeynel Muhallebicisi’ndeydi. Yakınlarıyla kahve 

ve tatlı keyfi yapan Gurur Hanım daha sonra Vakko’ya 
geçerek alışveriş yaptı.

İmaj Değişimi

Kahve ve Tatlı Keyfi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Furkan İlhan

Avukat Furkan İlhan yakın bir arkadaşının yaş gününe katılmak 
için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Furkan Bey, Timboo Cafe’de 
yapılan kutlamadan sonra Gürgençler mağazasını turladı.

Doğum Gününde

Millî tekvandocu kardeşler Didem ve İrem Çatalo, hafta sonlarını 
geçirmek için Kuzu Effect AVM’yi tercih etti. Lou Cafe & Bistro’da 

soğuk bir şeyler içen Çatalo kardeşler daha sonra 
alışveriş turu yaptı.

Hafta Sonu Turu

Didem, İrem Çatalo
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Mert Ünal

MTM Yacht Yönetim Kurulu Başkanı Mert Ünal, işten kalan 
zamanını değerlendirmek için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Le 
Monde’de tatlı yiyen Mert Bey daha sonra AVM’den ayrıldı.

Kuzu’da Tatlı Keyfi

İş insanı Onur Yumuşak ve girişimci Mehmet Tolga Akdoğan 
akşam yemeği için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Uzun süredir bir 
araya gelemediklerini ifade eden Onur ve Tolga beyler akşam 

yemeği için Seyfi Balık’ı tercih etti.

Dostlar Buluşması

Onur Yumuşak, 
Mehmet Tolga Akdoğan

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam





72 magdergi.com.tr

Yeliz Kamış 

Necdet Eraslan

Dişil Enerji Koçu Yeliz Kamış, gardırobunu yenilemek için 
Kuzu Effect AVM’nin mağazalarını gezdi. Beymen Club, 

Suwen ve Vakkorama’dan alışveriş yapan Yeliz Hanım, daha 
sonra yorgunluk kahvesi için Lemonde’ye giriş yaptı.

İş insanı ve Yüksek Mühendis Necdet Eraslan hediye 
alışverişi için Kuzu Effect AVM’de bulunan Karaca’ya 

uğradı. Ardından vitrinleri inceleyerek AVM’yi dolaşan 
Eraslan, Talk Cocktail’de yorgunluk kahvesi içti.

Alışveriş ve Kahve

Hediye Alışverişi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam



Buğçe Ballıoğlu Güney

Op. Dr. Buğçe Ballıoğlu Güney, tatil öncesi alışveriş yapmak 
için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Haki mağazasında yeni ürünleri 
inceleyen Buğçe Hanım, daha sonra kitap alışverişi için D&R’a 

giriş yaptı.

D&R Gezintisi

Mermerci Deri ve B&M Granit kurucu ortaklarından Timur 
Rasim dekorasyon alışverişi için Kuzu Effect AVM’de bulunan 

Evidea’daydı. Alışverişinin ardından Timboo Cafe’ye geçen 
Timur Bey yakınlarıyla buluşarak yemek yedi.

Dekorasyon Alışverişi 

Timur Rasim
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Leyla Doğan

Şule Ölmez

Yatırım danışmanı Leyla Doğan, Kuzu Effect AVM’ye gelerek 
çözüm ortaklarıyla bir iş toplantısı yaptı. Lola Kitchen & 
Bar’daki buluşmanın ardından mağazaları gezen Leyla 

Hanım, İpekyol’dan alışveriş yaptı.

Fizyoway Sağlıklı Yaşam Merkezi kurucusu Fizyoterapist 
Şule Ölmez, mobilya ve dekorasyon alışverişi için Kuzu 
Effect AVM’ye geldi. Mağazalar katında ENNE, Natuzzi 

ve Karaca Home turu yapan Şule Hanım alışveriş sonrası 
Vakko Bistrot’da kahve keyfi yaptı.

İş Toplantısı

Mobilya Alışverişi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Sizi her ortamda fark 
edilir kılacak parçalarla 

gardırobunuzu yeni sezona 
hazırlamaya bașlayın...
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VAKKO-FABIANA FILIPPI
PANTOLON 10.595  
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Șıklığı ve rahatlığı bir 
arada sunan parçalarla 

sonbaharı keșfedin.
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BEYMEN CLUB
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Havaların yavaștan serinlemeye bașladığı o mevsim geldi, çattı. Evlerimizi sonbaharın 
büyüsüyle donatmak için iște en uygun zaman!

Sonbaharın getirdiği huzur ve dinginliği evlerinize tașıyacak olan toprak, sarı ve kırmızı 
tonlarındaki mobilyalarla, yașam alanlarınıza yepyeni bir soluk getirebilirsiniz. Konforlu salonlar, 
șık yemek odaları, renkli aksesuarlar, kokulu mumlar mevsimin enerjisini verecek. Tamamını 

Kuzu Effect AVM’deki mağazalarda bulabileceğiniz mobilya ve dekorasyon seçkileriyle 
sonbaharın büyüsüne birlikte kapılalım!

deco trend

Davetkâr Evler
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NATUZZI
SANDALYE

ROCHE BOBOIS
SEHPA

VAKKORAMA-SUCK UK
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KARACA HOME
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ürdürülebilirlik nedir?
“Sürdürülebilirlik” son yıllarda sıkça 
duyduğumuz bir kelime. Kelime anlamı olarak 
çeşitlilik ve üretkenliğin devamının sağlanması 
anlamına geliyor. Sürdürülebilirliğin farklı 
tanımları var ama bence sürdürülebilirliği en 

güzel özetleyen tanım; gelecek nesillerin kendi ihtiyaçlarını 
karşılama yeteneğinden ödün vermeden, bugünün 
ihtiyaçlarını karşılamak. Yani üretim, çeşitlilik ve tüketimin 
devamlılığı sağlanırken, toplumsal ve ekolojik olarak da 
devamlılığı sağlayabilmek. 

S

Sürdürülebilirlik kavramını da açıklayarak, Siemens ile çalıșmalarının altında 
yatan motivasyonları MAG Okurlarıyla paylașan Soyer Holding Yönetim 

Kurulu Bașkanı Ahmet Soyer, markanın yenilikçi teknolojilerinin gezegene 
olan katkısından bahsediyor.

Soyer Holding
Siemens ile Sürdürülebilir Teknoloji

röportaj

AHMET SOYER

Şunu biliyoruz ki bugünümüz ve yarınımız, doğal 
kaynaklarımıza bağlı. Doğal kaynaklarımız ise ne yazık ki 
sonsuz olamayabiliyor. Bu aşamada sürdürülebilirlik ilkesi 
devreye giriyor ve aslında bir anlamda yarınımızı inşa ediyor. 
Sürdürülebilirlik sağlamak demek, aynı zamanda doğa ve 
insan arasında da bir denge kurmak anlamına gelir, ki bu 
dengenin sağlanması doğrudan bize bağlıdır. Doğa, her şeyiyle 
bize kendini teslim etmiştir ve ona sahip çıkmak da bizim 
elimizdedir. Konu “sahip çıkmak” olunca sürdürülebilirlik 
kavramı giriyor devreye. Bir düzenin içerisindeyiz ve bu düzeni 
koruyabilmek için devamlılığa ihtiyacımız var. 
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Tüm dünya, iklim krizinin etkileri ile 
baș etmeye çalıșıyor. Ben de üzerime 
düșeni yapmak istiyorum. Bu nedenle 
de önceliğim, bu gezegenin geleceğini 
dert edinen ve bu konuda sorumluluk 

üstlenen markalarla çalıșmak.

Sürdürülebilir bir çevre için en temel şeylerden biri 
seçimlerimizi doğru yapmak. Teknolojimizi iyi seçmek, 
iklimimizi iyi tanımak, çevremizi ve enerjimizi korumak için 
elimizden geleni yapmak gerekir. Planlı bir şekilde kaynaklar 
üzerinde yaptığımız olumlu yönlendirmeler sayesinde, 
sürdürülebilirlik kavramını da üst seviyelere taşıyabiliriz. 
Sürdürülebilir olmak için öncelikle o şeyi korumak, analiz 
etmek ve ona değer vermek gerekir. Böylece yaşam döngüsünde 
hiçbir aksama yaşanmaz. Yıllarca süren devamlılık sayesinde 
de yarınlarımız güvence altına girmiş olur.

Siemens ile çalışmanızın altında yatan 
motivasyonlar neler?
Hepimizin bildiği gibi iklim krizi nedeniyle dünya yok olma 
tehlikesiyle karşı karşıya. Tüm dünya, iklim krizinin etkileri 
ile baş etmeye çalışıyor. Ben de bu gezegenin bir bireyi olarak, 
üzerime düşeni yapmak istiyorum. Bu nedenle de önceliğim, 
bu gezegenin geleceğini dert edinen ve bu konuda sorumluluk 
üstlenen markalarla çalışmak.

Siemens gibi sürdürülebilir bir yaşamı mümkün kılabilmek 
için çalışan, gündelik hayatımızın çevreye olan etkisinin 
sorumluluğunu üzerinde hissederek, dünyayı korumak 
için yenilikçi teknolojiler geliştiren bir markayla çalışmak 
beni mutlu ediyor. Siemens’in en büyük gücü, teknolojisi. 
Geliştirdiği yenilikçi teknolojilerle yarının dünyasında çok 
büyük değişimlere kapı aralıyor. Bu teknolojilerle sadece insanı 
değil, doğayı ve dünyamızı da odağına alıyor. Ürünlerinde de 
bu çabası belirgin bir şekilde görülüyor.   

Siemens Ev Aletleri için sürdürülebilirlik ne 
anlama geliyor? 
Siemens Ev Aletleri her zaman ilerici bir marka olmayı 
DNA’sının temel taşlarından biri olarak tanımlamıştır. 
Sürdürülebilirlik kavramı günümüzde ilerici düşüncenin ve 
duruşun çok değerli ve gerekli bir parçasıdır. Yarını bugünden 
daha iyi bir şekilde hayal edebilmek için ilerici düşünce ile 
sürdürülebilirlik esaslarına göre üretimi tasarlamak, ürünlerin 
özelliklerini ve faydalarını yine sürdürülebilirlik esaslarına 
dayalı bir şekilde geliştirmek, Siemens Ev Aletleri için 
kaçınılmazdır.

Siemens yenilikçi teknolojileri ile 
sürdürülebilirliğe nasıl katkıda bulunuyor, bu 
teknolojiler neler? 
Siemens Ev Aletleri’nin yenilikçi teknolojileri, ilerici 
duruşunun elle tutulur kanıtlarıdır. Söz konusu 
sürdürülebilirlik olduğunda özellikle su tasarrufu sağlayan 
yenilikçi teknolojileri dikkat çekmektedir. Akıllı sensörleri ile 
optimum deterjan dozajlaması ve su tüketimi sunan çamaşır 
makinelerinin yanında, en düşük su tüketimi sunan bulaşık 
makinesiyle öne çıkmaktadır. Ayrıca, enerji tüketiminde de 
ilerici teknolojileriyle de çözümler üretmektedir. Sınıfının 
en büyük buzdolabı olan XXL ile, sınıfının en düşük enerji 
tüketimini sunmaktadır.

“Geleceği Merak Edenlere” sloganı nasıl 
belirlendi? İçeriği hakkında bilgi verebilir 
misiniz? 
Siemens Ev Aletleri yıllardır “Gelecek Evinizde” sloganı 
ile geleceğin yenilikçi teknolojilerini bugünden evimize 
getirdiğini vurguluyordu. Sürdürülebilirlik konusu da daha iyi 

bir gelecek ile ilgili bir kavram olduğu için gelecek boyutunu 
korumak istedik. Ayrıca yeni stratejisi, ilericilik boyutunu da 
öne çıkartmak istiyor ve bu boyutu “merak etmek” kavramı 
ile tüketicinin anlayacağı bir dille söylemek istiyordu. Böylece, 
sürdürülebilirliğe katkı sağlayacak yenilikçi teknolojileri, 
merak sayesinde geliştirdiğinin ve bu teknolojilerin 
sürdürülebilirliğe sunduğu faydaların peşinde olan, geleceği 
merak edenler için üretildiğinin altını çizmeyi hedefledik. 



Chopard’dan 
Görkemli 
Davet
Chopard, Bodrum’da 
düzenlediği görkemli bir 
davet ile “High Jewellery” 
koleksiyonunu tanıttı. 

Tektaş Saatçilik ve Mücevher Grubu bünyesinde 
yer alan markanın daveti, yönetim kurulu baş-kanı 
Shelly Ovadia ev sahipliğinde, eş başkan ve sanat 
direktörü Caroline Scheufele katılımıyla gerçekleşti. 
Bu özel buluşmaya iş ve cemiyet hayatının önde 
gelen isimlerinin yanında uluslara-rası konuklar da 
davetliydi. Misafirler, koleksiyon parçalarını yakından 
inceleme fırsatı bulurken, müzik, dünya mutfağından 
seçkin lezzetler ve kokteyllerle gerçekleşen etkinlik, 
davetlilere keyifli bir akşam yaşattı. 

davet

BERRİN YOLERİ AYSEL AKÇAY 

JÜLİDE-MEHMET ALİ BERKMAN

CAROLINE SCHEUFELE, ALEJANDRO NONES, SHELLY OVADIA
82



İLKAY ALÇI JÜLİDE-CARLO BERNARDİNİ MEHMET ALİ GÜL

LEYLA BRUNTON FARHANA BODI BADR DAOU

Gece boyunca 
konuklar, High 
Jewellery 
koleksiyonundan 
yüksek mücevher 
parçalarını görme 
ayrıcalığına sahip 
olurken, yıldızların 
altında eșsiz bir 
akșam yașadı.

BETH WALKEMEYER
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Henüz anaokulundayken tiyatro oyunlarında sahne almaya bașladı Beril 
Pozam. Daha sonra, lisedeyken katıldığı bir tiyatro yarıșması sayesinde 

“Benim mesleğim bu!” dedi ve iște o zaman kariyerine doğru emin adımlarla 
yürümeye bașladı. Șimdilerde “Yalı Çapkını” dizisindeki Suna karakteriyle 

izleyenleri büyüleyen güzel oyuncu, romantizme bakıșından olaylarla bașa 
çıkıșına, beslenme tarzından sosyal sorumluluklarına pek çok konudaki 

düșüncelerini MAG Okurlarıyla paylaștı...

Beril Pozam
Neșeli, Düșünceli, Șefkatli
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TAKIM: REVE DE GOSSE
KÜPE: ALAA ELABASY (BOREAL)

AYAKKABI: LOIE



KORSE: CEREN OCAK
BOLERO: HOUSE OF SILK
AKSESUAR: OSCARMORRIS
ETEK: TAGG FASHION
KÜPE: MERS

özel



İngilizce öğrenmeye başladım, en akıcı olduğum dil 
İngilizce. Biraz Almanca, biraz da karmaşık olmayan 
dertlerimi anlatacak kadar İspanyolca biliyorum.

Şimdi, gerçek bir hikâyeden alınan “Yalı 
Çapkını” dizisinde rol alıyorsunuz; ama 
gerçekçi hikâyeler mi fantastik öyküler mi sizi 
daha çok heyecanlandırıyor?
Ben hikâyenin önündeki gerçekçi ya da fantastik ve benzeri 
sıfatlarla pek ilgilenmiyorum açıkçası. Ben iyi anlatılan, 
etkileyici hikâye izlemeyi seviyorum, türü ne olursa olsun.

Yalı Çapkını’nın yeni sezonunda izleyiciyi neler 
bekliyor? Genel hatlarıyla kısa kısa ipuçları 
verebilir misiniz?
Her hafta, oyuncusu olarak beni de şaşırtan ve 
heyecanlandıran bir işin içindeyim ve bundan çok 
memnunum. Hem senaryoyu okurken hem de cuma 
akşamları izlerken, hatta bir sonraki hafta hakkında “Acaba 
ne olacak?” diye düşünmekten büyük keyif alıyorum. 
İnanın bildiklerimi annemle bile paylaşmıyorum, çünkü 
hafta hafta takip etmenin yaşattığı heyecan bambaşka. 
Sadece şunu söyleyebilirim, bence yine şahane bir sezon bizi 
bekliyor.

isede yer aldığınız bir tiyatro oyunundan 
sonra bu meslekte ilerlemeye karar 
vermiştiniz. Peki ilk oyununuzu 
sergilerken hissettikleriniz nelerdi? 
Liseler arası tiyatro yarışmasına Turgut Özakman’ın 

“Duvarların Ötesi” adlı oyunuyla katılmıştık. Aslında benim 
sahne üzerindeki ilk deneyiyim değildi, anaokulundan 
beri bütün etkinliklerde sahnedeydim zaten; fakat ilk defa 
bir oyunla sahneye çıkmıştım. Sahne üzerinde olmaya 
alışık olmama rağmen bu seferki deneyim bambaşkaydı. O 
zamana kadar hissettiğim bir halin içindeydim. Bu halden 
gerçekten büyülendim. Perdeler henüz açılmamıştı, ben sahne 
üzerinde oturuyordum, yüzüm ellerimin arasında öylece 
kalakalmıştım. Bana bu hissi yaşatacak başka hiçbir mesleğin 
olmayacağını o an anladım ve o hissin peşinden gittim.

Bilkent Üniversitesinde okurken, mezuniyet 
projeniz olan Arthur Schnitzler’in “La 
Ronde”sini Türkçeye çevirmiştiniz ve bu da 
sahnelenmişti. Dillere ilginiz var mıydı? İlk 
yabancı dilinizi ne zaman öğrenmeye başladınız? 
Hangi dilleri biliyorsunuz?
Ben yabancı dil öğrenmeye bayılıyorum. Sadece dili değil, 
bir kültür de öğrendiğim için çok keyif alıyorum. İlkokulda 

Yalı Çapkını’nda hem senaryoyu 
okurken hem de cuma akşamları 
izlerken, hatta bir sonraki hafta 

hakkında “Acaba ne olacak?” diye 
düşünmekten büyük keyif alıyorum.

L
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özel

Aşk benim için güven, 
eğlence, tutku, şefkat demek.

Suna’nın yerinde siz olsaydınız, Saffet’ten kaçar 
mıydınız? Beril Pozam böyle bir durumda olsa ne 
yapardı?
Öncellikle Allah korusun demekle başlamak istiyorum! 
Hayal etmek bile beni korkutuyor. Bunu başka bir röportajda 
daha söylemiştim; tam olarak yaşamadan ne söylesem üstten 
konuşuyormuşum gibime geliyor. İnsan başına gelmeden 
anlamıyor ama umarım bazı şeylerin başımıza gelmesine hiç 
gerek kalmaz.

Aşka bakışınız nedir? Kısaca tanımlayacak olsanız 
neler söylersiniz? 
Güven, eğlence, tutku, şefkat.

Romantik bir ilişkide olmazsa olmazınız nedir?
Kesinlikle karşılıklı temin edilen güven duygusu ve eğlence. 
Eğlenmediğim ve güvende hissedemediğim bir ilişkinin 
ve ortamın içinde kendimle ilişkim bozuluyor. Kendimle 
ilişkimin bozulduğu yerde de var olmak istemiyorum.

İş ortamında olur, romantik anlamda olur, 
arkadaşlık bakımından olur; birisiyle tanıştığınızda 
ilk dikkat ettiğiniz şey nedir? 
Karşımdaki insanın bende hissettirdiği enerji ve duygu, 
dikkatimi ilk çeken şeyler olur.

Yaşadığınız can sıkıcı olaylarla genellikle nasıl başa 
çıkarsınız?
Ağlarım, dostlarımla paylaşırım, kendimle baş başa kalıp 
konuşur, düşünürüm; o olaydan öğreneceğim bilgiye ulaştığım 
vakit de o durumu kendi içimde salarım.

Kendinizle baş başa kalınca neler düşünürsünüz, 
ne yaparsınız?
Ne düşündüğümün cevabı sonsuz, uçsuz bucaksız bir bilinç 
akışı aslında. Neler yaparım sorusuna gelince film, dizi ya da 
farklı farklı konularda ilgimi çeken videolar izlerim, bolca müzik 
dinlerim, kitap okurum, deniz kenarına gidip oturur ve sadece 
dururum.



özel

Aşk benim için güven, 
eğlence, tutku, şefkat demek.

Suna’nın yerinde siz olsaydınız, Saffet’ten kaçar 
mıydınız? Beril Pozam böyle bir durumda olsa ne 
yapardı?
Öncellikle Allah korusun demekle başlamak istiyorum! 
Hayal etmek bile beni korkutuyor. Bunu başka bir röportajda 
daha söylemiştim; tam olarak yaşamadan ne söylesem üstten 
konuşuyormuşum gibime geliyor. İnsan başına gelmeden 
anlamıyor ama umarım bazı şeylerin başımıza gelmesine hiç 
gerek kalmaz.

Aşka bakışınız nedir? Kısaca tanımlayacak olsanız 
neler söylersiniz? 
Güven, eğlence, tutku, şefkat.

Romantik bir ilişkide olmazsa olmazınız nedir?
Kesinlikle karşılıklı temin edilen güven duygusu ve eğlence. 
Eğlenmediğim ve güvende hissedemediğim bir ilişkinin 
ve ortamın içinde kendimle ilişkim bozuluyor. Kendimle 
ilişkimin bozulduğu yerde de var olmak istemiyorum.

İş ortamında olur, romantik anlamda olur, 
arkadaşlık bakımından olur; birisiyle tanıştığınızda 
ilk dikkat ettiğiniz şey nedir? 
Karşımdaki insanın bende hissettirdiği enerji ve duygu, 
dikkatimi ilk çeken şeyler olur.

Yaşadığınız can sıkıcı olaylarla genellikle nasıl başa 
çıkarsınız?
Ağlarım, dostlarımla paylaşırım, kendimle baş başa kalıp 
konuşur, düşünürüm; o olaydan öğreneceğim bilgiye ulaştığım 
vakit de o durumu kendi içimde salarım.

Kendinizle baş başa kalınca neler düşünürsünüz, 
ne yaparsınız?
Ne düşündüğümün cevabı sonsuz, uçsuz bucaksız bir bilinç 
akışı aslında. Neler yaparım sorusuna gelince film, dizi ya da 
farklı farklı konularda ilgimi çeken videolar izlerim, bolca müzik 
dinlerim, kitap okurum, deniz kenarına gidip oturur ve sadece 
dururum.

ELBİSE: MYSA MOON 
KORSE: FEEL THE LOTUS 
KOLYELER: STUDIOZONI

YÜZÜK: SWAROVSKI
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TAKIM: REVE DE GOSSE
GÖZLÜK: LOEWE/BRANDEYES
KÜPE: MERS

Yalı 
Çapkını 

her hafta 
beni de 

şaşırtıyor.

TAKIM: NISSE
KÜPE: DECLARA

KEMER: STUDIOZONI



Yalı 
Çapkını 

her hafta 
beni de 

şaşırtıyor.

TAKIM: NISSE
KÜPE: DECLARA

KEMER: STUDIOZONI
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Bir “guilty pleasure”ınız var mı?
Vallahi “guilty” hissettiğim hiçbir “pleasure”ım yok. Alnımın 
akıyla, hiç utanmadan, ilgimi çeken şeylerden keyif alıyorum!

Beslenme alışkanlıklarınızdan bahseder misiniz? 
Vegan, vejetaryen, hepçil vb. ne tür bir diyet 
benimsiyorsunuz? Yemek yapmak, yeni tarifler 
denemek hayatınızın neresinde yer alıyor?
Ben vejetaryenim. Paketli, hazır gıdalardan uzak duruyorum. 
Baharat ve sağlıklı yağ kullanımına çok önem veriyorum. 
Özellikle, o güne kadar bir tarifle yaptığım bir yemeğin 
alternatifi olacak tarifleri denemeyi çok seviyorum. Unsuz, 
şekersiz tatlılar yapmak gibi mesela. Bir lezzete ulaşmanın 
tek bir yolu olmadığını anlamamda ve damak tadımın 
gelişmesinde yardımcı olduğunu düşünüyorum. Vakit 
buldukça yeni tarifler denerim.

Romantik bir ilişkide olmazsa 
olmazım, kesinlikle karşılıklı temin 

edilen güven duygusu ve eğlence.

özel

Yalı Çapkını’ndan sonra hayranlarınızın ilgisi 
nasıl şekillendi? Aldığınız en ilginç tepki neydi?
Zaten hep çok büyük bir sevgiyle karşılaşıyordum. Yalı 
Çapkını sayesinde bunun etki alanı bayağı genişledi. 
Gözlerinde pırıltılarla ve içindeki sevgiyi paylaşmak isteyen 
insanlarla doldu etrafım, minnettarım her birine. En ilginç 
diye tarif edebileceğim bir tepki yok, hepsi birbirinden farklı ve 
eğlenceli oluyor.

Sosyal medya platformlarından, sıklıkla 
Tiktok’ta vakit geçirdiğinizi belirtmiştiniz bir 
röportajınızda. Daha çok ne tür içerikleri 
izlemekten keyif alıyorsunuz?
O zamanlar Tiktok’tu, şimdi sadık yârim Instagram’a 
döndüm; ama Tiktok’un eğlenceli içeriklerinin yeri gönlümde 
bambaşka bir yerde duruyor!



Bir “guilty pleasure”ınız var mı?
Vallahi “guilty” hissettiğim hiçbir “pleasure”ım yok. Alnımın 
akıyla, hiç utanmadan, ilgimi çeken şeylerden keyif alıyorum!

Beslenme alışkanlıklarınızdan bahseder misiniz? 
Vegan, vejetaryen, hepçil vb. ne tür bir diyet 
benimsiyorsunuz? Yemek yapmak, yeni tarifler 
denemek hayatınızın neresinde yer alıyor?
Ben vejetaryenim. Paketli, hazır gıdalardan uzak duruyorum. 
Baharat ve sağlıklı yağ kullanımına çok önem veriyorum. 
Özellikle, o güne kadar bir tarifle yaptığım bir yemeğin 
alternatifi olacak tarifleri denemeyi çok seviyorum. Unsuz, 
şekersiz tatlılar yapmak gibi mesela. Bir lezzete ulaşmanın 
tek bir yolu olmadığını anlamamda ve damak tadımın 
gelişmesinde yardımcı olduğunu düşünüyorum. Vakit 
buldukça yeni tarifler denerim.

Romantik bir ilişkide olmazsa 
olmazım, kesinlikle karşılıklı temin 

edilen güven duygusu ve eğlence.

özel

Yalı Çapkını’ndan sonra hayranlarınızın ilgisi 
nasıl şekillendi? Aldığınız en ilginç tepki neydi?
Zaten hep çok büyük bir sevgiyle karşılaşıyordum. Yalı 
Çapkını sayesinde bunun etki alanı bayağı genişledi. 
Gözlerinde pırıltılarla ve içindeki sevgiyi paylaşmak isteyen 
insanlarla doldu etrafım, minnettarım her birine. En ilginç 
diye tarif edebileceğim bir tepki yok, hepsi birbirinden farklı ve 
eğlenceli oluyor.

Sosyal medya platformlarından, sıklıkla 
Tiktok’ta vakit geçirdiğinizi belirtmiştiniz bir 
röportajınızda. Daha çok ne tür içerikleri 
izlemekten keyif alıyorsunuz?
O zamanlar Tiktok’tu, şimdi sadık yârim Instagram’a 
döndüm; ama Tiktok’un eğlenceli içeriklerinin yeri gönlümde 
bambaşka bir yerde duruyor!

TAKIM: DEEPSIX/GIZIA GATE
KOLYE: STUDIOZONI 

AYAKKABI: LOIE



özel

ÜST: THE MOLC STORE
ETEK: NAIA
YÜZÜK: SWAROVSKI
AYAKKABI: LOIE
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ÜST: THE MOLC STORE
ETEK: NAIA
YÜZÜK: SWAROVSKI
AYAKKABI: LOIE

Eğlenmediğim ve güvende 
hissedemediğim bir ilişkinin ve 

ortamın içinde kendimle ilişkim 
bozulur.

Geçmişteki bir sohbetinizde; kalistenik egzersiz 
olarak adlandırılan, kişinin yalnızca kendi vücut 
ağırlığıyla yaptığı spor programlarını sosyal 
medya üzerinden takip ettiğinizi belirtmiştiniz. 
Sporla ilişkiniz nasıl?
İş yoğunluğunun az olduğu zamanlarda spor, hayatımın 
önem sıralamasında ilk üçte yer alıyor. Aynı yemek tarifleri 
gibi, bedenin de bir sınırının olmadığını; gelişmeye, 
ilerlemeye çok müsait bir varlık olduğunu deneyimlemeyi, 
kendime bedensel yeni hedefler koyup onu aşmayı çok ilham 
verici buluyorum.

“Dünyanın tek sahibi biz insanlar değiliz.” 
öğretisinden yola çıkarak hayvanlara karşı 

taşıdığınız, taşınması gereken sorumluluklar 
neler? Düşüncelerinizi öğrenebilir miyiz?
Dünyanın tek sahibi değil de, hiçbir sahibi olmadığına 
inanıyorum. Biz hep birlikte, dünya üzerindeki bütün 
canlılar olarak, belli bir zaman aralığında burada var olup 
sonra göçüyoruz. Aynı mekânı paylaşan canlılar olarak 
birbirimize ve kendimize her zaman saygı, şefkat ve sevgiyle 
yaklaşmamız gerektiğini hissediyorum. Hiçbir canlının 
canının kıymeti bir başkasınınkinden daha az ya da fazla 
değil. Herkes ve her şey birbiriyle, fark ettiğimizden, gün 
içinde hatırladığımızdan çok daha sıkı bağlı. Biz insanlar 
başka hiçbir canlıdan üstün de değiliz, daha kutsal da 
değiliz. Birbirimizin sağlıklı ve güvenli yaşam hakkına saygı 
duymak zorundayız. 



Luxo 
Diamond’dan 
Yeni Koleksiyon
Luxo Diamond; pırlanta, altın ve 
renkli minelerin kullanıldığı NEOmi 
koleksiyonunu Bodrum Yalıkavak 
mağazasındaki özel bir davetle 
tanıttı. 

Nilay Yalçınkaya’nın ev sahipliğinde, marka iletişim ve 
danışmanlık ajansı BCA Global’in küratörlüğünde gerçekleşen 
“Happy Hour” etkinliğine moda ve cemiyet hayatından özel 
isimler katıldı. Yazın enerjisi ve renklerin coşkusunun hakim 
olduğu keyifli lansmanda konuklar, koleksiyon parçalarını 
yakından inceleme fırsatı buldu. 

davet
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ehir Sigorta olarak hedefleriniz 
nelerdir? İlkelerinize de değinerek 
anlatır mısınız?
Şehir Sigorta’da biz, her ailenin, kişinin ve 
kuruluşun, hayatın beklenmedik olaylarına karşı 
güvence altında olması gerektiğine inanıyoruz. 
Bu nedenle Şehir Sigorta olarak, her bir bireyin 
tüm sigorta ihtiyaçlarını karşılamak üzere 

teknolojik alt yapımız ve deneyimli kadromuz ile sizlere 
7/24 danışmanlık hizmeti sağlıyoruz. Ayrıca satın alma ve 
satış sonrası süreçlerde daima siz değerli sigortalılarımızın 
yanında bulunuyoruz.

Tüm sigorta seçeneklerinde değerli müşterilerimizin 
ihtiyaçlarını tespit ederek uygun sigorta ürünleri sunarken, 
her zaman doğru bilgiyi sağlama misyonuyla, şeffaf ve 
tarafsızlık ilkesiyle hizmet veriyoruz. Meslek anlayışımız; 
öncü olmak, global ölçekleri baz almak, sigorta deneyimini 
yeniden tanımlamak. Mesafeli satış ve dijital poliçe düzenleme 
ile birlikte sigortalılarımıza yeni deneyimler kazandırma 
arzusu içindeyiz. Bu alanda yatırımlarımızı yapmakla 
birlikte, teknolojik alt yapımızı da sürekli olarak çağın 
gerekliliğine uygun olacak şekilde kurgulamaktayız.

Ş

Șehir Sigorta firma sahibi
Fatih Karaman, politikalarından 

da bahsederek, sigortanın 
önemine değiniyor ve sigortacılığın 
yaygınlaștırılması için neler yapılması 

gerektiğini anlatıyor. 

Şehir Sigorta
Sigortanın Önemi

röportaj

Sigortalımızı dinlemek, anlamak, işimizi içtenlikle yapmak, 
özen göstermek, paydaşlarımızla ilişkimizi işimizin kalbine 
koymak, keşfetmek, öğrenmek, geçmişi anlayıp “ötesini” inşa 
etmek, iyi insan olmak, değerlere sahip çıkmak, sorumluluk 
almak, mesleğimize önem ve saygı gösterip  doğruyu yapmak, 
örnek sigortacı, örnek insan olmak misyonumuz.

Acenteliğimiz proje bazlı çalışmalarda bulunmaktadır. 
Sağlık sigortaları ve incoming  seyahat sigortaları, sağlık 
turizmi komplikasyon güvencesi sigortası alanında önemli 
bir yol aldık. Bu ve benzeri ürünler üzerinde çalışmalarımızı 
daha güçlendirdik ve iş ortaklığı yaptığımız sektörün güçlü 
kurumları ile  güçlendirmeye devam edeceğiz.

Acentenizde kurumsal ve bireysel olarak hangi 
hizmetleri veriyorsunuz?
“Risk yönetimi danışmanlığı” alanında hayatına 
dokunduğumuz herkese ve her yere değer katan proje ve 
hizmetler üreterek konumumuzu daha da ileriye taşımayı 
hedefliyoruz.

Nakliyat  sigortası, kasko, trafik sigortası, seyahat sigortası, 
incoming  seyahat sigortası, sağlık sigortası, yabancılara 

FATİH KARAMAN



sağlık sigortası, sağlık turizmi komplikasyon güvencesi 
sigortası, konut sigortası, DASK (zorunlu deprem sigortası), 
iş yeri sigortası, mühendislik sigortası, sorumluluk sigortası, 
oto dışı kaza sigortası, hava taşıtları gövde sigortası, pilot 
lisans kaybı sigortası, hava taşıtları sorumluluk sigortası, 
uçuş personeli ferdi kaza sigortası, havalimanı işleticisi 
sorumluluk sigortası, hangar işleticisi sorumluluk sigortası, 
hava araçları, ürün sorumluluk sigortası, tekne ve yat 
sigortaları, kefalet sigortaları ürünlerinin risk yönetim 
danışmanlığı verilmekle birlikte;

“Geleceğimizin anahtarı birbirimize kattığımız değerde 
saklı.” yaklaşımı ile sigorta sektöründe  fark oluşturacak 
projelere imza atmak için kurulan Şehir Sigorta, on iki yıllık 
deneyimi ile bugün, risk yönetimi danışmanlığı alanında 
Türkiye’nin saygın şirketlerinden biridir. Sektörde güvenilir 
ve tercih edilen bir şirket olmamızın başlıca nedenleri; 
sunduğumuz çözüm odaklı, faydalı ve ekonomik çözümler, 
sektöre değer katan yenilikçi ürün ve projelerimiz, satış 
sonrası müşterilerimizle kurduğumuz doğru iletişim 
ağımız ve iş ortaklarımızla aramızdaki “yol arkadaşlığı” 
ilişkisidir. Bugün Türkiye’de hayat dışı sigortacılıkta faaliyet 
gösteren sigorta şirketleri ile yaptığımız çözüm ortaklığı 
sayesinde bir yandan alternatif çalışma koşullarını daha 
işlevsel hale getirerek müşterilerimize geniş bir portföy 
alternatifi sunmaktayız. Yol Arkadaşıyız

6 Şubat 2023 depreminden sonra sigorta 
yaptıranların sayısında artış oldu mu?
Hepimizi derinden üzen, binlerce canımızı bizlerden 
alarak milyonlarcasını da yerinden yurdundan eden 
ve çok geniş bir hasar alanı yaratan 6 Şubat depremleri 
ülkemiz ekonomisinde de büyük bir kayıp yaratmıştır. 
Ülkemizde bilinç eksikliği nedeniyle sigortanın toplumsal 
faydaları; ancak deprem, sel, su baskını gibi doğal afetlerden 
ya da sanayi bölgelerinde standartlara uygun malzeme 
ve ekipman kullanmayan işletmelerin başına gelen 
yangın, infilak gibi büyük zararlar sonucu gündeme 
gelmektedir. Deprem sonrası sigorta poliçesi düzenletmek 
isteyen sayısında ciddi bir artış olmakla birlikte  sigorta  
düzenletme bilinci ve alışkanlığı henüz gelişmiş ülkeler 
seviyesine çıkmamıştır. Sigorta bilincinin kültür olarak 
yerleşmesi için sektörümüzdeki tüm sigorta şirketlerine, 
sigorta acentelerine, üniversitelere, basın yayın organlarına, 
sivil toplum kuruluşlarına ve ilgili bakanlıklara büyük 
görev düşmektedir.

Bireysel emeklilik hakkında ne 
düşünüyorsunuz? Şirketinizde bu hizmet 
veriliyor mu? Kaç yaşından itibaren bireysel 
emeklilik sistemine girmek gerekir?
Bireysel emeklilik sistemi, mevcut sosyal güvenlik 
sistemine ek olarak, emeklilik döneminizi rahat 
geçirebilmeniz için ikinci bir gelir oluşturmaya yönelik 
tasarlanmış özel kurumlar tarafından işletilecek olan bir 
sosyal güvenlik sistemidir. Çalışırken sahip olduğunuz 
refah seviyesini emeklilik döneminde devam ettirebilmeniz 
kamu sosyal güvenlik sistemlerinden (SSK, Bağ-Kur, Emekli 
Sandığı) alacağınız maaşlarla sağlanamayacaktır. Gelişmiş 
ülkelerdeki uygulamalara paralel olarak ülkemizde de 
yapılan düzenlemelerle kişilerin emeklilik günleri için 
kendi hesaplarına tasarruf yapabilmeleri için bireysel 

emeklilik sistemi geliştirilmiş ve vergi teşvikleri sağlanarak 
bireyler bu sistem dahilinde tasarrufa özendirilmiştir. Eğer 
sizler de kamu sosyal güvenlik kurumlarından alacağınız 
emekli maaşının yetersiz olacağını düşünüyorsanız, bu sisteme 
katılmalı ve adınıza açılacak olan hesabınızda emeklilik 
günleriniz için tasarrufta bulunmalısınız. Emeklilik şirketi, 
sisteme girmek isteyen katılımcının ortalama gelir düzeyini, 
risk profilini, önceliklerini, ihtiyaçlarını ve emeklilik 
dönemindeki beklentilerini göz önüne alarak bireye en 
uygun planı hazırlar. Katılımcı, sunulan planı kabul etmesi 
durumunda, emeklilik sözleşmesi başvuru formunu doldurup 
imzalayarak ilk katkı payını öder. Böylece emeklilik şirketi 
ile katılımcı arasında emeklilik sözleşmesi kurulmuş olur. 
Sözleşmenin yürürlüğe girmesi ile katılımcı adına bireysel 
emeklilik hesabı açılır ve katılımcının bireysel emeklilik 
sisteminde bulunduğu sürece ödediği katkı payları ile 
getirileri emeklilik şirketini değiştirse dahi aynı hesapta takip 
edilir. Katkı payları, seçilen emeklilik planında belirlenmiş 
emeklilik yatırım fonlarında, portföy yöneticisi tarafından 
değerlendirilir.

On sekiz yaşını dolduran herkes, bireysel emeklilik sistemine 
katılabilir ve emeklilik standardını sürdürebilir kılmak adına 
aktif çalışma hayatı boyunca bireysel emeklilik sistemi içinde 
kalmalıdır. Şirketimizin BES alanında faaliyeti ve çalışması 
bulunmamaktadır.

Ülkemizde sigortacılığın yaygınlaştırılması için 
neler yapılmalıdır?
Bilindiği üzere, günlük hayatımız öngörülemeyen ve belirsizlik 
arz eden rizikolarla (yangın, sel, hırsızlık, hastalık, makine 
kırılması vs.) doludur. Tüm bu riskleri önceden bilip fiziksel 
olarak ortadan kaldırmanın imkânsızlığı nedeniyle, kişiler, en 
azından bunların ekonomik sonuçlarını ortadan kaldırmak 
ya da hafifletebilmek üzere girişimlerde bulunmuşlar ve 
bir rizikonun gerçekleşmesi halinde meydana gelebilecek 
zararları aralarında bölüşmek suretiyle ‘’sigorta’’ kavramının 
temelini atmışlardır. Babillilerin MÖ 1800 yıllarında 
geliştirdiği Hammurabi Kanunları, sigortanın bilinen 
ilk hukuki şeklini içermektedir. Buna göre, bir kervana 
haydutların saldırması halinde zarar, kervan sahipleri 
arasında bölüşülürdü. Paylaşma ve tanzim etme mantığı 
üzerine gelişen sigortacılık; dinamik yapısı, sahip olduğu 
nitelikli iş gücü ve büyüme potansiyeli ile dünya piyasalarında 
gelecek vadeden sektörler arasında öne çıkmaktadır. Avrupa 
ve Amerika’da sistem olarak oturmuş ve yaşamın olmazsa 
olmazı olmuş, ekonominin yapıtaşlarından biri haline gelmiş 
sigorta. Hepimizin bildiği gibi ülkemiz deprem kuşağı 
üzerindedir. Yakın tarihimizde yaşanan depremler ülkemize 
büyük ekonomik kayıplar yaşatmıştır . Etkisi de yıllarca 
sürmektedir. Sigorta şirketleri, finans kuruluşları, sigorta 
acenteleri, üniversiteler, medya, sivil toplum kuruluşları ve  
ilgili bakanlıklar el ele vererek, devletimizin de desteğini alarak 
bu sigorta alanında  aydınlatıcı, bilgilendirici kamu spotları 
hazırlamalı, halkımızı küçük ve orta ölçekli  işletmelerimizi 
sigorta poliçesi düzenletmeye yöneltecek, teşvik edecek 
destekler vermelidir. Hasarlar yaşandıktan sonra yaraları 
sarma modeli yerine hasar öncesi alınacak tedbirler ile riskler 
minimize edilmeli, hasar sonrası yaşanacak büyük ekonomik 
sorunlarla mücadele için yeni bir model ile ülkemizde sigorta 
poliçesi olmayan hane ve işletme kalmayana kadar  ülkemizin 
kurumları arasındaki  iş birliği sürdürülmelidir. 

sehirsigorta



irişimci kadınların ürettiklerinin pazara 
erişmesi ve geleneksel ürünlerinin değere 
dönüşmesi için bir etkinlik düzenleyen 
Shopsa, dünyaca ünlü şef Wolfgang 
Puck ile konuklarını özel bir gastronomi 
yolculuğuna çıkardı. St. Regis İstanbul 

Spago’da gerçekleşen davette Puck, güne özel hazırladığı 
lezzetlerini konuklara ikram etti. Demet Sabancı 
Çetindoğan ev sahipliğinde gerçekleşen etkinlikte Shopsa 
ürünleri ile yapılan sunumlar büyük beğeni topladı. 
Yemekte bir konuşma yapan ikonik şef Wolfgang Puck, 
Türkiye’nin geleneksel tariflerini ve organik ürünlerini 
çok sevdiğini belirtti.

Kasım 2020’de Demet Sabancı Çetindoğan öncülüğünde  
kurulan ve “kadına destek, ülkeye destek” anlayışıyla 
hareket eden Shopsa, kadın emeğinin gelire 
dönüştürülebilmesi için çalışmaya devam ediyor. 

Bu çalışmalar arasında, kadın üreticilerin ürünlerini 
Türkiye’nin dört bir yanına ulaştırmak ve yerel üreticiyi 

G
Uzun yıllar Oscar töreninin resmî baș așçılığını üstlenmiș olan 

ünlü șef Wolfgang Puck, Shopsa ile düzenlenen bir tanıtım etkinliğinde 
konukları gastronomi yolculuğuna çıkardı.

Şef Puck 
Bu Kez Shopsa’yla

haber

desteklemek amacıyla CarrefourSA ve Opet iş birlikleriyle 
mağaza sayılarında artış sağlıyor.

Doğal ve organik Shopsa ürünleri; Anadolu Hisarı Gurme 
CarrefourSA, Tarabya  Gurme CarrefourSA,  Bodrum Yalıkavak 
Gurme CarrefourSA mağazalarında satışa sunuluyor.
Shopsa, Opet ile yaptığı iş birliğinde ürünlerini Türkiye 
genelindeki on bir Opet mağazasında satışa sunarken bu sayıyı 
kısa sürede yirmi iki Opet mağazasına çıkarıyor. Yakın zamanda 
gerçekleşecek olan, Türkiye’nin önde gelen market zincirleri ile 
yeni iş birlikleri için de geri sayıma başlıyor.

Pandemi döneminde yükselişe geçen elektronik pazar yerleri 
arasında çok özel bir yeri olan Shopsa, ülkemizin tüm yörelerindeki 
üretici kadınlarımızdan global ölçekte marka yaratmış kadınları 
bir araya getirerek hem Türk kadınının emeğine değer katıyor hem 
de sahip olduğumuz zengin kültürümüzü tanıtıyor.  

Shopsa, kurulduğu günden bugüne kadar; Türkiye’nin farklı 
illerinden kadın üretici, girişimci ve pek çok kadın kooperatifi ile 
birlikte otuz binden fazla ürünü satışa sunuyor. 

WOLFGANG PUCK
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Yașam ve çalıșma alanlarının ișlevsel 
tasarımlarını bulacağınız; iç mimarlar ve 

mimarlardan ilham dolu projeler dekorasyon 
tutkunları için MAG Dekorasyon sayfalarında...

Dekorasyon

www . em b a p e y z a j . c om

Merkez: Ümit Mah. 2432.Cad. Seralar Bölgesi No: 1/C  Çayyolu-Çankaya/Ankara
Şube: Kızılcaşar Mah. Şehit Savcı Mehmet Selim Kiraz Bulvarı No: 95/1 İncek/Ankara

Tel: +90 (312) 235 15 18  -  Tel: +90 (532) 409 23 36

embapeyzaj

Estetik çözümlerle,
yaşanabilir alanlar tasarlıyoruz.

Yapısal Peyzaj  ▪  Bitkisel Peyzaj  ▪  Bahçe Bakımı
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azen mekânlar sadece duvarlardan ibaret değildir, 
hayallerin ta kendisidir. Ankara’da bulunan Yeşil 
Barış Konakları’ndaki olağanüstü dönüşüm, 
MOVE İç Mimarlık’ın büyülü dokunuşlarıyla 
gerçekleşti! Karşınızda, sıradanlığın ötesine geçen 

ve şehrin merkezinde masalsı bir malikâne.

B
Arpaç Hayvancılık AȘ Yönetim Kurulu Bașkanı, ailesi ve kendisi için 

MOVE İç Mimarlık’ın önderliğinde ihtișamlı bir yapı olușturdu.

Barıș Küpçü
baris@movemimarlik.com.tr

dekorasyon

MOVE İç Mimarlık, sadece bir iç mimarlık firması değil, 
aynı zamanda bir rüya doktoru. Yeşil Barış Konakları’ndaki 
projelerini yaratıcılık ve tasarım ustalıklarıyla yeni bir 
boyuta taşıyarak, mekânların kimliğini baştan yazıyor. 
Burada sadece estetik bir yaklaşım değil, her bir detayda 
gizlenen duygular ve öyküler bulunuyor.
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Kalite, MOVE İç Mimarlık’ın temel felsefesinin merkezindedir. 
Kusursuz zanaatkârlık ve seçkin malzemeler, her köşeye incelik 
ve lüks katıyor. Bu büyülü dönüşüm için seçilen ürünler sadece 
işlevsel değil, aynı zamanda mekânla bütünleşen sanat eserleri. 
Her bir parça, mekânla uyumlu bir dansa dönüşüyor ve ortamı 
büyülü bir atmosfere kavuşturuyor.

Bu dönüşüm yalnızca estetikle sınırlı değil, aynı zamanda en 
son teknolojiyle de harmanlanmış. MOVE İç Mimarlık, akıllı 
ev sistemleri ve yenilikçi aydınlatma gibi modern çözümleri 
entegre ederek fonksiyonelliği ve konforu en üst düzeye çıkarıyor. 
Eski ve yeni unsurların mükemmel bir şekilde bir araya geldiği 
bu tasarım, sanat eseri yaratıldığının bir göstergesi.

Ankara Yeşil Barış Konakları’ndaki bu masalsı dönüşüm, 
sadece iç mekân değişimi değil, aynı zamanda bir yaşam 
tarzının dönüşümüdür. MOVE İç Mimarlık, hayallerinizi 
ve ihtiyaçlarınızı anlayarak, onları uzmanlıklarıyla gerçeğe 
dönüştürüyor. Siz de bu büyülü atmosferi deneyimlemek, 
kendinizi yeniden keşfetmek ve yaşamınıza sihir katmak için 
davetlisiniz.

Yeşil Barış Konakları’ndaki bu muhteşem dönüşümü yakından 
görmek ve MOVE İç Mimarlık ile hayallerinizi gerçekleştirmek 
için bu büyülü yolculuğa katılın! Yeni bir başlangıç için 
adımınızı atın.  

Ankara Yeșil Barıș Konakları’ndaki bu 
masalsı dönüșüm, sadece iç mekân 

değișimi değil, aynı zamanda bir yașam 
tarzının dönüșümüdür.



Mackenzie 
Child’s 
10. Yıl Kutlaması
Bodrum Yalıkavak Marina’da 
ikinci şubesini açan Mackenzie 
Child’s, Türkiye’deki onuncu yılını 
muhteşem bir organizasyonla 
kutladı. 

Markanın Türkiye distribütörü Aura Dekorasyon’un kurucusu 
Berrin Ak’ın ev sahipliğindeki partiye iş, cemiyet ve moda 
dünyasından isimler davetliydi. Etkinlikte bir konuşma yapan 
Mackenzie CEO’su John Ling, Türkiye’nin markalarına kattığı 
değerden bahsederek Berrin Ak ve Oğuzhan Ak’a teşekkür etti. 
Gece sonunda, onuncu yıl pastası kesilirken DJ Onur Seçkin’in 
performansı ise konuklara unutulmaz anlar yaşattı. 

davet

BERRİN AK

BURCU ANIK, ABDULKERİM GÜZEL

AYSEL AKÇAY GİZEM SARITEKİN
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GİZEM KOCAÇINAR MİTHAT ERDEM ȘÜKRAN ȘANSAL, NAZ DEMİRKILIÇ

SİMA TARKANSİNEM EKȘİOĞLUZEYNEP AKÇIRAYDAPHNE BEHAR

İș, cemiyet 
ve moda 
dünyasından 
ünlü isimlerin 
katıldığı 
kutlamada, 
geceye özel 
olarak hazırlanan 
onuncu yıl 
pastası kesildi.
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BEYMEN-RALPH LAUREN HOME
Battaniye 67.950  

ROCHE BOBOIS
Kitaplık

Arkanıza yaslanın ve büyüleyici 
sonbaharın keyfini kupanızda 

içeceğiniz, çikolatanız ve 
mumlarınızla çıkarın.

Sıcacık 
Bir Yuva

MUDO CONCEPT
Mum 666,63  

MUDO CONCEPT
Koltuk 28.058,48  

MUDO CONCEPT
Saat 888,88  

BEYMEN-KERSTEN
Vazo 1.099  

BEYMEN-SLIKOMART
Çikolata Kabı 469  

MUDO CONCEPT
Sepet 1.111,10  

TEPE HOME
Abajur 2.950  
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Floral dekorasyon ürünlerini yașam 
alanlarınızda kullanarak doğanın 
güzelliğini evlerinizde hissedin...

Çiçekler

H&M

dekorasyon

ZARA HOME
Dergilik 3.299,95  

BEYMEN-VILLEROY&BOCH
Yemek Takımı 90.630  

KARACA HOME
Kırlent 149,99  

BEYMEN-MERI MERI
Kalıp 380  

BEYMEN-TODANDCO
Kavanoz 2.499  

ZARA HOME
Çerçeve 539,95  
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Ferforje Villa Projelerimiz  •  Ferforje Salıncak  •  Ferforje Yatak  •  Ferforje Sedir  •  Dekoratif Demir İmalatları
Pencere Korkuluğu  •  Bina Giriş Kapısı   •   Bahçe Duvar Korkuluğu  •  Raylı Garaj Kapısı  •  Bahçe Giriş Kapısı

Merdiven Korkuluğu  •  Ev Aksesuarları  •  Panel Çit Sistemleri

serhanilceferforje

FERFORJE DEMİR KORKULUK SİSTEMLERİ

32. Sokak Numara: 12/F Ostim / Ankara       T: 312 395 44 42      Gsm: 0533 467 41 42
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ARC İnșaat’ın ikinci kușak temsilcisi Yusuf Kısa, șirketlerinin kurulușuna da 
değinerek inșaat sektörünün geleceğini, sürdürülebilirliğin sektöre katkısını ve 

akıllı bina teknolojilerinin sektördeki yerini değerlendiriyor. 

ARC İnşaat
İnşaatta Sürdürülebilirlik

dekorasyon

YUSUF KISA



Global ölçekte düșündüğümüz 
zaman inșaat sektörünün geleceğini 

çok iyi görüyorum. Artık sadece 
çok büyük inșaat firmalarının değil, 

orta ölçekli inșaat firmalarının da 
yurt dıșına açılmalarının gerektiğini 

düșünüyorum.

ncelikle kendinizden biraz bahseder 
misiniz? Eğitiminiz, yaptığınız işler, 
ilgi alanlarınız neler?
Atılım Üniversitesi İşletme bölümünde eğitim 
hayatımı sürdürmekteyim. Yaşamımın bir 
kısmını, doğup büyüdüğüm Adana’da geçirdim. 

2010 yılında ailemin işleri sebebiyle Ankara’ya geldim ve 
burada genç girişimci olma adımlarını atmaya başladım. 
Gerek çevre faktörler, gerek babamın telkinleriyle birlikte 
inşaat, tekstil, enerji sektörlerine giriş yaptım. Şu anda da 
Texit Tekstil’in kurucu ortaklarından olup aynı zamanda aile 
şirketlerimizin içerisinde faaliyetlerimi sürdürmekteyim. 
Eğitim ve iş hayatını beraber götürdüğüm için günlerim 
çok yoğun şekilde geçiyor ama yoğunluğumun arasında 
zaman buldukça yeni ülkelere, yeni yerlere seyahat etmeyi 
severim. Hem gezerek hem okuyarak öğrenmeye ve kendimi 
geliştirmeye devam ediyorum.

ARC İnşaat’ın kuruluşuna değinir misiniz? Hangi 
hizmetleri veriyorsunuz?
ARC İnşaat, 2001 yılında aile şirketi olarak Ankara’da kuruldu. 
Kısa sürede teknik kapasitesi yüksek bir firma haline geldi. 
Bugüne kadar otoyol inşaatlarında, demiryollarında çeşitli 
taahhütler alarak tamamlandı. Ayrıca yenilenebilir enerji, otel, 
sanayi sitesi, spor kompleksleri ve okul gibi geniş bir yelpazede 
taahhütler gerçekleştirilmiştir.

İnşaat sektörünün geleceğini nasıl görüyorsunuz? 
Sürdürülebilirlik, inşaat sektöründe ne kadar 
önemli bir rol oynuyor?
Global ölçekte düşündüğümüz zaman inşaat sektörünün 
geleceğini çok iyi görüyorum. Artık sadece çok büyük inşaat 
firmalarının değil, orta ölçekli inşaat firmalarının da yurt 
dışına açılmalarının gerektiğini düşünüyorum. Özellikle 
Avrupa’da çalışkan ve dinamik Türk firmalarının çok başarılı 
olacağına inanıyorum. Sürdürülebilirlik; kalifiye personelin 
sürekli istihdamı, makine parkının efektif kullanımı ve firma 
iş yapma kapasitesinin artırılması açısından çok önemli. Bu 
da yeni pazar alternatifleri ile mümkün olabilir. Yurt dışı bu 
açıdan bakınca da çok önemli.

Akıllı bina teknolojilerinin sektördeki yeri nedir?
Akıllı bina teknolojileri uygulamaları maalesef henüz 
çok yaygınlaşmadı. Nitelikli binalarda ve lüks konutlarda 
yaygın olarak kullanılıyor. Birim maliyeti artırdığı için 
standart konutlarda yaygın olarak kullanılmıyor; ancak, 
akıllı bina sisteminin her geçen yıl daha yaygınlaştığını, 
ekonomik kaygıların azalmasıyla daha fazla kullanılacağını 
düşünüyorum.  

Ö



Joker renk konumunda olan 
toprak tonlarıyla doğayı temsil eden 

mobilyalar yașam alanlarınızda...

Toprağın 
Sıcaklığı

dekorasyon

BEYMEN-NURUS
Sandalye 9.500  

TEPE HOME
Yastık

T
E

P
E

 H
O

M
E

TEPE HOME
Pano 2.392  

BEYMEN-LIGNET ROSE
Masa 180.235  

LAVIN CONCEPT
Konsol 28.060  

BEYMEN-BEKALIVING
Kanepe 66.990  
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FUGA MOBİLYA
Yatak

BEYMEN-KARTELL
Komodin 41.877  

MUDO
Büfe 56.129  

T
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TABLE AND SOFA
Sehpa 3.950  

TEPE HOME
Berjer 7.800  

TEPE HOME
Pano 9.995  

FUGA MOBİLYA
Komodin

ATELIER GAJAH
Sandalye 7.500  



Yeni Cayenne 
Doğuş Oto’da
Doğuş Oto, düzenlediği özel 
bir etkinlikle yeni Porsche 
Cayenne’yi tanıttı. 

Porsche kullanıcıları; firmanın Ankara showroom’unda 
otomobilseverlerin beğenisine sunulan yeni 
Cayenne için bir araya geldi. Davetlilerin, yenilenen 
Cayenne’yi yakından inceleme fırsatı bulduğu keyifli 
organizasyonda Doğuş Oto, araç hakkında değerli 
bilgiler verdi. Müzik ve ikramlar eşliğindeki etkinlik, 
katılımcılarıyla renkli anlara sahne oldu. 
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arklı sektörlerde göstermiş olduğunuz 
başarılarınızla adınızdan söz ettiriyorsunuz… 
Bu başarılarınızı neye bağlıyorsunuz? 
1990’ların başlarından itibaren Nevşehir merkezli 
olarak çatı kuruluş Uluer Group adıyla çalışmalarımızı 
yürütmekte iken, beş yıldır Ankara merkezli olarak 

turizm, havacılık, otelcilik, savunma sanayisi, gıda üretimi, sağlık ve 
medya sektörlerinde yolumuza devam ediyoruz. Üç ülkede bulunan 
aktif yatırımlarımızla değer üreterek büyümeye devam ediyoruz. 
Uluslararası ilişkilerin nezaketi, ticari diplomasi çalışmalarının 
titizliği ve kurallara bağlılıkla, kalite odaklı bir yönetim benimsiyoruz. 
Kısa vadeli planlar yapmak yerine kalıcı projelerle uzun süreli ve 
istikrarlı yatırımlara ağırlık veriyoruz. Bu sayede projelerde kalite 
odaklı ve sürdürülebilir başarılara ulaşma imkânı buluyoruz.

Uluer Grup nasıl bir vizyonla yoluna devam ediyor? 
Hizmette öncelikleriniz neler?
Geçmişten beri sevdiğimiz işi yapmaya, işimizi severek yapmaya 
öncelik veriyoruz. Sıra dışı girişimlerimiz oldu. Yapılmayanı 

F
Uluer Group Yönetim Kurulu Bașkanı ve Sri Lanka Cumhuriyeti

Nevșehir Fahri Konsolosu Mahmut Sami Uluer, sıcak hava
balonculuğundaki bașarılarının altında yatanları açıklarken

sektörün ülkedeki durumunu değerlendiriyor. 

Sıcak Hava Balonculuğu

Uluer Group

röportaj

MAHMUT SAMİ ULUER

yapmak, fark yaratmak ve kalite standartlarını ileriye 
taşımak önceliklerimizden oldu. Çoğu zaman faaliyet 
gösterdiğimiz sektörlerde ilk uluslararası kalite belgesi 
alan kurum olduk. Tüm çalışanlarımızla birlikte, bir nevi 
kalite standartlarını biz belirledik ve geliştirdik. Başarılı 
olabileceğimiz, değer üreteceğimiz alanlara yönelerek 
pastadan pay almak yerine pastayı genişletmeyi tercih 
ettik. Bugün de ülke ekonomimizin gerektirdiği şekilde 
ürün ve hizmet ihracatına ağırlık vererek üretim ve döviz 
kazandırıcı faaliyetleri önceliyoruz. 

Balonculuk hizmetini birçok farklı ülkeye 
taşıdınız. Ülkemizdeki diğer şehirlere de bu 
hizmeti taşımayı düşünüyor musunuz?
Başarılı bir ticari sıcak hava balonculuğu yapmak 
için belli şartlar var. Hava koşulları, arazi uygunluğu, 
havadan seyredilecek doğal güzellikler ve bu lüks 
hizmetten yararlanabilecek turistlerin orada bulunması. 
Bunların hepsine sahip olan yerler sınırlı. Bugün 
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Avrupa’nın her ülkesinde balon uçuşları yapılıyor ama 
bunlar çoğunlukla bireysel, sportif amaçlı uçuşlar. Yolcu 
taşımacılığı için lokasyonlar daha kısıtlı. Bunların da bir 
kısmı balonculuk için henüz keşfedilmemiş bölgeler. 2013 
yılından beri yürüttüğüm Sri Lanka Cumhuriyeti Nevşehir 
Fahri Konsolosluğu görevim dolayısıyla Sri Lanka’yı daha 
yakından tanıma, ilişkilerimizi geliştirme fırsatı buldum. 
Ülkemizdeki başarılı çalışmalarımızı gören Sri Lanka 
yönetimi, profesyonel ticari balonculuğu Sri Lanka’ya da 
taşımamız için bir talepte bulundu. Yaptığımız incelemelerle 
ülkenin balon uçuşlarına elverişli olduğunu tespit ettik. 
2016 yılında dönemin Sri Lanka ulaştırma bakanını ve sivil 
havacılık otoritesi başkanını Kapadokya’ya davet ederek 
bölgedeki operasyonlarımızı tanıtma imkânımız oldu. 
Bölgeye hayran kalan bakan, balonculuğun ekonomiye, sivil 
havacılığa ve turizm tanıtımına ne kadar faydalı olabileceğini 
yerinde görünce, geriye Türk bayraklı balonlarımızı Sri Lanka 
semalarında havalandırmak kaldı. 2016 yılı sonlarına doğru 
hazırlıklarımızı tamamlayarak, işletme belgemizi aldık ve 
uçuşlara başladık. Türkiye dışında kurulan ilk Türk havacılık 
ve balonculuk şirketi Sri Lanka Balloon markasıyla Sri 
Lanka’da kurulmuş oldu. Bugün Güney Asya’daki en büyük 
balon şirketi konumuna gelen işletmemiz de Kapadokya’daki 
gibi artık balona binmek için bölgeyi ziyaret eden turistleri 
kazanmış durumda. Buradaki hedeflerimizi tamamlayınca, 
günümüzde Kapadokya’dan sonraki en önemli balon 
destinasyonu olan Tanzanya’nın Serengeti Millî Parkı için 
çalışmalara başladık. 2019 yılında Afrika kıtasındaki ilk 
Türk balonculuk işletmesini kurarak kapsamlı bir hazırlık 
gerektiren balon safari operasyonları için çalışmaya başladık. 
Tanzanya’daki iştirakimiz Nyssa Holding çatısı altında yer 
alan Nyssa Balloon Safaris şirketimizle 2023 yılı başında 
ticari uçuşlara başlayarak vahşi yaşamı gökyüzünden izleme 
imkânı sunmaya başladık. “Sonsuz Serengeti Düzlüğü” 
olarak anılan bölgede paket halinde safari hizmeti ve balon 
uçuşu sunarak yabancı turistlere Afrika’da vahşi yaşamı ve 
milyonlarca hayvanın göçüyle bir görsel şölen haline gelen 
“Büyük Göç”ü havadan seyretme imkânı sunuyoruz. Şu an 
Serengeti Millî Parkı’nda yaptığımız uçuşları, ülkedeki diğer 
millî parklara taşımak için çalışma yürütüyoruz. Ülkemizde 
de Kapadokya ve Pamukkale bölgelerinde balon uçuşları 
yapılıyor. Farklı bölgelerde de balon uçuşları yapılması 
için girişimler var, yakın zamanda farklı şehirlerimizde de 
balonları görmek memnuniyet verici olacaktır.

Türkiye’de balonculuk sektörünün durumu 
nedir?
Balonculuk sektörünü tanımamız 2000’lerin başlarında oldu. 
Uzak Doğu’dan ülkemize turist getirirken misafirlerimizin 
balonculuk hizmetinden yararlanmasını sağlıyorduk. Sektör 
o zaman bir İngiliz şirketin hakimiyetindeydi. Türkiye’de 
ticaret yapan bir yabancı şirketin ihtiyaca karşılık veremediği 
gibi bir de Türk vatandaşlarına yönelik sürekli olumsuz 
yaklaşım sergilemesi dikkatimizi çekti. Zaten sektörde 
ciddi bir boşluk varken yabancıların, insanımızı sektörden 
uzak tutma girişimleri de bizim motivasyonumuzu artırdı. 
Yıllar süren araştırma ve ön hazırlık aşamalarından sonra 
2006 yılında sektöre adım atarak ilkleri ve enleri yaşattık. 
Dünyada ilk ISO-9001 Kalite Belgeli balon işletmesi, en 
geniş filo, en iyi eğitimli pilotlar, en büyük balon, en yüksek 
yolcu kapasitesi de bizim aracılığımızla Kapadokya’nın oldu. 
Kapadokya’nın merkezi Nevşehir’de dünyanın en büyük 

balonculuk işletmesini gururla büyüttük. Kapadokya’yı 
dünyanın bir numaralı balon destinasyonu haline getirdik. 
Nevşehir’i balonla tanıştırdık, sektöre katılımını sağladık. 
Bugün yabancı yatırımcıların sektöre yoğun ilgi göstermesi 
memnuniyet verici olsa da operatörlerin ve pilotların büyük 
çoğunluğunun yerel insanlardan oluşuyor olması bizim için 
gurur vericidir. Kapadokya bölgesi peri bacaları ile anılırken 
artık bölgenin ikonu sıcak hava balonları oldu. İnsanlar 
Kapadokya’ya gelince balona binmeyi tercih ederken, artık 
balona binmek için Kapadokya’ya geliyor. Kapadokya sadece 
ticari anlamda balonculukta bir numara değil, aynı zamanda 
kurumsal anlamda da dünyada balonculuk sektörüne öncülük 
ediyor. Sivil Havacılık Genel Müdürlüğünün balonculukla ilgili 
mevzuat ve regülasyonları artık dünya standartlarının ötesinde. 
Bu durum sürdürülebilirliği sağladığı gibi hizmet kalitesine ve 
uçuş emniyetine de çok önemli katkılar sunuyor. Bugüne kadar 
hep yurt dışından ithal edilen balonlar artık ülkemizde de 
üretilmeye başlandı. Dünyadaki birkaç balon üreticisinden biri 
artık Türkiye. Yerli üretici firmanın bu girişimi dışa bağımlılığı 
azalttığı gibi, bir taraftan da Türk malı balonların ihracatına 
başlanmış olması son derece gurur verici.

Şirketiniz sosyal sorumluluk projelerinde de yer 
alıyor mu? 
Ülkemizin dayanışma ruhuyla atlattığı hemen her badirede 
sorumluluk üstlendik. İnsanı önceleyen sosyal sorumluluk 
projelerinde yer alıyoruz. Sosyal yardımlaşma, kültürel ve 
sosyoekonomik gelişim projelerinde yer alıyoruz. Bunu yaparken 
de var olduğumuz yerlere öncelik veriyoruz. Kazandığımız 
yere yatırım yaparken kazandığımız yerdeki sosyal hayatın 
gelişimine de katkıda bulunmaya özen gösteriyoruz. 

uluergroup



Lacoste’ta 
Sezon 
Kutlaması
Lacoste Türkiye; Bodrum’da 
düzenlenen bir davet ile, yeni 
sezona ait koleksiyonunu tanıttı.

Eren Perakende CEO’su Osman Şentürk ve Lacoste Türkiye 
Pazarlama Müdürü Mirey Kohen ev sahipliğindeki etkinlik, 
markanın Yalıkavak Marina’daki mağazasında gerçekleşti. 
İş, cemiyet ve moda dünyasından isimlerin katıldığı özel 
davette konuklar, DJ Can Sarıhan’ın performansıyla eğlenirken, 
koleksiyonda yer alan parçaları da yakından inceleme fırsatı 
buldu.  

MİREY KOHEN-OSMAN ȘENTÜRK

ZEYNEP-DERYA BEȘERLER

GAMZE BİRAN

BÜȘRA YURTGÜL NEZİROĞLULARI
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“Gelsin Hayat Bildiği Gibi” dizisiyle, izleyenlerin beğenisini kazanan
Deniz Sarıkaș, yeni projesi “Kirli Sepeti” ile Fox ekranlarına çıkmaya 

hazırlanıyor. Yetenekli genç oyuncu, mesleğine bașlama hikâyesini, kariyer 
hedefl erini ve yeni dizisine dair ipuçlarını MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Mehmet Deniz Sarıkaş
Provalarla Başlayan Hayat

röportaj

FOTOĞRAF: BORA GÖKHAN 

Kendimi sinema perdesinde görmek 
için sabırsızlanıyorum. Sinema çok 

büyülü bir yer gerçekten.

Adres adres adres adres adres
Tel tel tel tel

tel tel tel tel tel tel

yunculuğa başlama hikâyenizi 
anlatır mısınız?
Ablam da tiyatro mezunu olduğu için 
çok küçük yaşlardan itibaren tiyatronun 
içindeydim. Oyunlar, provalar hayatın 
normali gibiydi. Çok küçük yaşlardan 

itibaren oyuncu olmak istiyorum. Üniversite sınavlarına 
hazırlanırken konservatuar okumak benim için tek seçenek 
gibi bir şeydi. Sonrasında Müjdat Gezen Sanat Merkezinde 
Tiyatro bölümüne girmem ve menajerim Ufuk Ergin’le 
tanışmam, hayatımın dönüm noktaları oldu diyebilirim.

“Gelsin Hayat Bildiği Gibi” dizisiyle sizi 
tanıdık. Çekerken unutamadığınız veya 
zorlandığınız bir sahneniz oldu mu?
Kasım ayında denize girdiğim bir sahne vardı; onu asla 
unutamıyorum, aşırı soğuktu. Set ekibi çok yardımcı 
olmasına rağmen defalarca atlamam gerektiği için resmen 
donmuştum.

Dizideki “Ozan” karakterini nasıl 
tanımlarsınız? Günlük hayatınızda kendinizi 
Ozan’la bağdaştırdığınız durumlar oluyor mu?
Ozan, başına kötü şeyler gelmiş biri ve tabii aynı şartlarda 
büyümedik, çok farklı aile yapılarından geliyoruz; ama 
Ozan’ı oynarken çok da uzak insanlar olmadığımızı 
fark ettim. Sevdiklerimizin üzerine titrememiz, hayatla 
mücadele etme şeklimiz oldukça benzer aslında.

İlk proje teklifinizi aldığınızda neler 
hissetmiştiniz?
Gerçekten çok sevindim tabii ki! Hele ki ilk işimde BKM 
gibi bir yapım şirketi, Altan Dönmez gibi bir hocayla 
çalışacağımı duymak rüya gibiydi.

İleriye dönük kariyer hedefleriniz var mı?
Oldukça fazla var! Bambaşka roller oynadığım, her 
projemde kendimi geliştirdiğim bir kariyer hedefim var. Tek 
tip bir oyuncu olmak asla istemiyorum, kendimi zorlamak 
ve sürekli kendime meydan okumak zaten yapımda var. 
Menajerim Ufuk Ergin de beni bu konuda çok teşvik ediyor, 
gerçekten bu konuda şanslıyım. Farklı ve özgün bir kariyer 
yolculuğum olmasını umuyorum açıkçası.

İlk projeniz bir televizyon dizisi oldu. Bundan 
sonraki projenizi dijitalde mi isterdiniz, yoksa 
sinemada mı?
Hepsinde olsun isterim desem... Oyunculuğu, işimi 
gerçekten çok seviyorum. Hangi platform olduğu önemli 
değil ama kendimi sinema perdesinde görmek için 
sabırsızlanıyorum. Sinema çok büyülü bir yer gerçekten. 
Dijitalin de bambaşka avantajları var, hepsini yapabilmeyi 
çok isterim.

Boş zamanlarınızda sporla yoğun bir şekilde 
ilgileniyorsunuz. Spor sizin için ne ifade 
ediyor?
Spor hayatımın büyük bir kısmını kaplıyor; yapmam 
gerektiği için değil, gerçekten çok sevdiğim için yapıyorum. 
Küçükken çok uzun süre basketbol oynamıştım, hayatımın 
her döneminde bir şekilde sporla ilişkim oldu. Eğleniyorum 
ben spor yaparken, spor iyidir diyerek bitireyim.

O

 
Hayranlarınıza sürprizleriniz olacak mı? Yeni 
projelerinizden genel hatlarıyla biraz bahseder 
misiniz?
Önümde beni çok heyecanlandıran bir dizi projemiz var. Bu 
dizi projesi aylar önce geldi.  Ufuk bu projeden bahsedip “Çok 
seveceğin bir iş,” dediğinde çok heyecanlanmıştım ve öyle de 
oldu gerçekten. Medyapım’ın yapımcılığını, Merve Girgin’in 
kurucu yönetmenliği eşliğinde Ece Erdek’in yönetmenliğini 
yaptığı yeni dizimiz “Kirli Sepeti” bu sezon Fox’ta olacak. 
Gerçekten çok mutluyum, inanılmaz iyi bir kadro ve ekiple 
sıcacık bir iş geliyor. Oynadığım karakter oldukça sürprizli 
ve ters köşe olacak, tepkileri görmek için sabırsızlanıyorum. 
Çoğu sahnemin Ayça Bingöl ve Devrim Yakut gibi ustalarla 
olması da benim için büyük bir şans oldu, okul gibi bir 
set oluyor. Aşırı heyecanlıyım valla ne desem yetmez... 
Oynadığım karakter Ahmet ile sizleri tanıştırmak için çok 
sabırsızlanıyorum!  
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Kendimi sinema perdesinde görmek 
için sabırsızlanıyorum. Sinema çok 

büyülü bir yer gerçekten.

Adres adres adres adres adres
Tel tel tel tel

tel tel tel tel tel tel

yunculuğa başlama hikâyenizi 
anlatır mısınız?
Ablam da tiyatro mezunu olduğu için 
çok küçük yaşlardan itibaren tiyatronun 
içindeydim. Oyunlar, provalar hayatın 
normali gibiydi. Çok küçük yaşlardan 

itibaren oyuncu olmak istiyorum. Üniversite sınavlarına 
hazırlanırken konservatuar okumak benim için tek seçenek 
gibi bir şeydi. Sonrasında Müjdat Gezen Sanat Merkezinde 
Tiyatro bölümüne girmem ve menajerim Ufuk Ergin’le 
tanışmam, hayatımın dönüm noktaları oldu diyebilirim.

“Gelsin Hayat Bildiği Gibi” dizisiyle sizi 
tanıdık. Çekerken unutamadığınız veya 
zorlandığınız bir sahneniz oldu mu?
Kasım ayında denize girdiğim bir sahne vardı; onu asla 
unutamıyorum, aşırı soğuktu. Set ekibi çok yardımcı 
olmasına rağmen defalarca atlamam gerektiği için resmen 
donmuştum.

Dizideki “Ozan” karakterini nasıl 
tanımlarsınız? Günlük hayatınızda kendinizi 
Ozan’la bağdaştırdığınız durumlar oluyor mu?
Ozan, başına kötü şeyler gelmiş biri ve tabii aynı şartlarda 
büyümedik, çok farklı aile yapılarından geliyoruz; ama 
Ozan’ı oynarken çok da uzak insanlar olmadığımızı 
fark ettim. Sevdiklerimizin üzerine titrememiz, hayatla 
mücadele etme şeklimiz oldukça benzer aslında.

İlk proje teklifinizi aldığınızda neler 
hissetmiştiniz?
Gerçekten çok sevindim tabii ki! Hele ki ilk işimde BKM 
gibi bir yapım şirketi, Altan Dönmez gibi bir hocayla 
çalışacağımı duymak rüya gibiydi.

İleriye dönük kariyer hedefleriniz var mı?
Oldukça fazla var! Bambaşka roller oynadığım, her 
projemde kendimi geliştirdiğim bir kariyer hedefim var. Tek 
tip bir oyuncu olmak asla istemiyorum, kendimi zorlamak 
ve sürekli kendime meydan okumak zaten yapımda var. 
Menajerim Ufuk Ergin de beni bu konuda çok teşvik ediyor, 
gerçekten bu konuda şanslıyım. Farklı ve özgün bir kariyer 
yolculuğum olmasını umuyorum açıkçası.

İlk projeniz bir televizyon dizisi oldu. Bundan 
sonraki projenizi dijitalde mi isterdiniz, yoksa 
sinemada mı?
Hepsinde olsun isterim desem... Oyunculuğu, işimi 
gerçekten çok seviyorum. Hangi platform olduğu önemli 
değil ama kendimi sinema perdesinde görmek için 
sabırsızlanıyorum. Sinema çok büyülü bir yer gerçekten. 
Dijitalin de bambaşka avantajları var, hepsini yapabilmeyi 
çok isterim.

Boş zamanlarınızda sporla yoğun bir şekilde 
ilgileniyorsunuz. Spor sizin için ne ifade 
ediyor?
Spor hayatımın büyük bir kısmını kaplıyor; yapmam 
gerektiği için değil, gerçekten çok sevdiğim için yapıyorum. 
Küçükken çok uzun süre basketbol oynamıştım, hayatımın 
her döneminde bir şekilde sporla ilişkim oldu. Eğleniyorum 
ben spor yaparken, spor iyidir diyerek bitireyim.

O

 
Hayranlarınıza sürprizleriniz olacak mı? Yeni 
projelerinizden genel hatlarıyla biraz bahseder 
misiniz?
Önümde beni çok heyecanlandıran bir dizi projemiz var. Bu 
dizi projesi aylar önce geldi.  Ufuk bu projeden bahsedip “Çok 
seveceğin bir iş,” dediğinde çok heyecanlanmıştım ve öyle de 
oldu gerçekten. Medyapım’ın yapımcılığını, Merve Girgin’in 
kurucu yönetmenliği eşliğinde Ece Erdek’in yönetmenliğini 
yaptığı yeni dizimiz “Kirli Sepeti” bu sezon Fox’ta olacak. 
Gerçekten çok mutluyum, inanılmaz iyi bir kadro ve ekiple 
sıcacık bir iş geliyor. Oynadığım karakter oldukça sürprizli 
ve ters köşe olacak, tepkileri görmek için sabırsızlanıyorum. 
Çoğu sahnemin Ayça Bingöl ve Devrim Yakut gibi ustalarla 
olması da benim için büyük bir şans oldu, okul gibi bir 
set oluyor. Aşırı heyecanlıyım valla ne desem yetmez... 
Oynadığım karakter Ahmet ile sizleri tanıştırmak için çok 
sabırsızlanıyorum!  



anatın neredeyse her alanıyla 
ilgileniyorsunuz. Kariyerinize ilk nasıl 
başlamıştınız?
Ben elindeki saç fırçasını mikrofon yapıp devamlı 
şarkı söyleyen kız çocuğuydum. Konuşmayı çözüp 
direkt şarkı söylemeye de başlamışım. Anaokuluna 

başladığımda müzik öğretmeni, annemi çağırmış ve  “Çocuğun 
kulağının farkında mısınız?” demiş. Annem bu durumu hep 
gururla anlatırdı, çünkü lisedeyken onu da radyodan istemişler 
ama dedem izin vermemiş. İçinde ukde kalmış yani. İşte ben o 
zamandan beri konservatuara gireceğimi biliyordum. Başka bir 

meslek hayalim hiç olmadı. Lisede girdim 9 Eylül Üniversitesi 
Devlet Konservatuvarı sınavlarına. Klarnet bölümünü 
kazandım. Dört sene okudum; ama ben o dönemde çeşitli 
gruplarla sahne almaya başlamıştım. Gönlümde hep söylemek 
vardı. Lisans dönemi gelince, opera sınavlarına girdim. Mimar 
Sinan Üniversitesini kazandım ve İstanbul’a geldim. İki 
sene okudum ve ömrümü operacı olarak geçiremeyeceğimi 
anladım, çünkü ben sahnede ve insanlarla iç içe olmayı, hep 
beraber eğlenmeyi sevdim hep. Bunların hepsini tiyatroda 
yapabileceğini fark ettim. Tekrar sınavlara girdim ve oyunculuk 
mezunu olarak on senelik okul hayatımı bitirebildim.

S

Müziğe olan ilgisinin anaokulunda fark edilmesinin ardından, lisedeyken 
konservatuvara bașlayan fakat sonrasında insanlarla iç içe olmayı sevdiğini 

anlayıp tiyatroya geçerek kariyerine bu alanda devam eden tiyatrocu, 
müzisyen ve söz yazarı Tuğçe Karaoğlan, mesleğinin kendisi için ifade 

ettiklerini ve gelecek projelerini MAG Okurlarıyla paylașıyor.

“Sanatçı Hep Üretmeli”

Tuğçe Karaoğlan

röportaj

Sanatçının hayatı, hep karșı tarafın 
beğenisine göre șekilleniyor. Hep 

kendini göstermek ve öne çıkmak gibi 
bir kaygı var. Dolayısıyla oturmak iyi 

gelmez bize.

Tiyatronun yanında müzik ve şanla da 
ilgileniyorsunuz. Peki, sizin için hangisi öncelikli 
olarak geliyor?
Bu soru bana yakın çevrem de dâhil olmak üzere, hep sorulur. 
Gerçekten seçemem. İkisini de aşkla yapıyorum. Tiyatronun 
çok değişik bir hazzı var. Sahne üzerinde yaptığınız her şeyin 
tepkisini anında alıyorsunuz seyirciden. İyisiyle kötüsüyle. 
Perde kapanıp da, insanların ayağı fırlayıp elleri patlayana 
kadar alkışladığını görünce yaşadığı ana tekrar şükrediyor 
insan. Şarkı söylemekse benim kendimi ifade biçimim. Ben 
hayat içinde her duyguda müziğe sığınırım. Yaşadığım her 
olayda melodiler akıyor içimden. Sahne üstündeyken insanlarla 
o bağı kurup şarkılarla eğlenmek, birlikte hüzünlenmek, avaz 
avaz şarkı söylemek eşsiz bir şey. Bir de üretim kısmı var tabii. 
Geçen aylarda beşinci teklim “Kelebek”i çıkarttım. Şarkılarımın 
hepsinin söz ve müziği bana ait. Duygularımı bu şekilde 
aktarmadan duramıyorum artık ve hayata bu şekilde bir anı 
bırakabilmek çok özel geliyor bana.

Unutamadığınız bir projeniz veya sahneniz, anınız 
var mı? 
Henüz mezuniyet senemde, Oyun Atölyesi’ne girdim. On dört 
senedir de aynı tiyatroda oynuyorum çok şükür. İlk projem 
“7 Şekspir Müzikali”ydi. Hayal gibi bir şeydi benim için. 
Henüz mezun bile olmamışsın ve seni Haluk Bilginer ile aynı 
sahneye atıyorlar! Tabii Evrim Alasya, Selen Öztürk ve Zeynep 
Alkaya’yı da es geçemem. O kadar büyük bağlarla bağlandık 
ki birbirimize, hâlâ birbirimizin en yakınlarıyız... Şu an 
oynamaya devam ettiğim “Kundakçı” oyununu da ayrı bir yere 
koyarım. Muhteşem bir ekiple, çok içime sinen bir iş yapıyorum. 
Sahne üstünde, birbirimize dertlerimizi unutturduğumuz 
bir kolektiflik içerisinde oynuyoruz ve bu çok özel bir şey. 
Müzik anlamında da unutamadığım iki anı var. Birisi; henüz 
lisedeyken, içinde çok olmak istediğin bir grupla ilk “extra”ma 
gitmiştim ve söylediğim ilk şarkıda bütün sözleri unutup 
kalakaldım. O gün “Ben bu işi yapamayacağım, beceremiyorum 
belli ki!” demiştim. Diğeri de; kendi şarkımı ilk kez sahnede 
söylediğim an! Çok başka bir duyguymuş. Yıllardır şarkı 
söylüyorum ama bunun hissiyatı bambaşkaymış.

Set ve provalar dışında bir gününüz nasıl geçiyor?
Çok sosyal bir insanımdır ben. Zaten çevremde de 
organizasyonları çoğunlukla ben yaparım. İllaki bir 
toplaşmamız vardır sevdiklerimle. Onun dışında, spor 
yapmaya meraklı bir insanım. Programımda hep vardır. Bir 
de öğrencilerim var dünya tatlısı. Vokal koçluğu, oyunculuk, 
diksiyon ve klarnet dersleri veriyorum. Öğretmenlik yapmak da 
ayrı bir okul benim için. Her öğrenci sizi başka bir tarafınızdan 
geliştiriyor. Karşı tarafa doğru aktarım yapabilmek için kişisine 
göre yöntem geliştirmeniz gerekiyor. Sonuçta muazzam bir 
birikim oluyor tabii ki.

Sanatçılar için hayata bakış açısı, kendini 
olduğunun daha da ilerisine taşımak olabiliyor. 
Sizin hayat felsefeniz nedir?
Ben hayatta önce huzurlu olmayı hedefliyorum açıkçası. 
İşimi hep sevdiklerimle, mutlu bir şekilde yapmak istiyorum; 
ama her şey toz pembe olmuyor tabii ki. Hassas insanlar 
olduğumuz için, çok çabuk etkileniyoruz her şeyden ve 
kendimizi kapatabiliyoruz. Sanatçı hiç durmamalı o yüzden! 
Hep çalıştırmalı bedenini, kafasını, ruhunu! Üretmeli, 
ilerlemeli. Demoralize olmaya çok yatkın bir iş yapıyoruz 

sonuçta. Hep karşı tarafın beğenisine göre şekilleniyor. 
Hep kendini göstermek ve öne çıkmak gibi bir kaygı var. 
Dolayısıyla oturmak iyi gelmez bize. Kurmaya başlarız 
hemen, istenmiyor muyum diye. Bu da geriye düşürür insanı. 
Üretmek şart yani.

İlerleyen zamanlarda yeni projeleriniz olacak 
mı?
Tabii ki! Öncelikle süregelen bir oyunum var; kısmetse, 
Kundakçı oyununun sekizinci sezonuna gireceğiz. Kasım 
ayı gibi de,  altıncı  teklimi çıkarmayı planlıyorum. Bir de 
şimdi onun çalışmalarına başlayacağız. Söz ve müzik yine 
bana ait. Biraz isyan dolu bir kış şarkısı olacak bu sefer. Daha 
önce yapmadığım, rock ezgilerinin ağırlıkta olduğu bir şarkı 
olacak ve klip de çekmeyi istiyorum artık. Bir onu yapmadım 
zaten. Tabii sahne çalışmalarım da birçok mekânda devam 
ediyor olacak! Yoğun bir sezon bekliyor beni kısacası. 
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Hayatın önemli bir parçası olan sağlık ve güzellik, 
yalnızca dıș görünüșü değil aynı zamanda içsel iyilik 
halini de etkiler. İçsel ve dıșsal sağlığı dengelemek 
için gerçek güzelliğin anahtarı MAG Sağlık-Güzellik 

köșesinde sizlerle...

Sağlık-Güzellik 
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Doğru yerde kullanılan zirkonyum kaplamaların, doğal dișlerden ayırt 
edilemeyecek kadar güzel bir alternatif olduğunu belirten Evrensel Ağız ve 
Diș Sağlığı Polikliniği kurucusu Dt. Zerrin Ișık Tüfekçi, zirkonyum kaplamalar 

hakkında merak edilenleri MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Zerrin Işık Tüfekçi
Zirkonyum Kaplamalar

sağlık ve güzellik

ZERRİN IȘIK TÜFEKÇİ



Zirkonyum kaplamaların hastalara 
doğal bir beyazlık sunması, ıșık 

geçirgenliği ve dayanıklılığı, hekimlerin 
ve hastaların tercihlerinin bu yöne 

daha çok kaymasına sebep oluyor.

astaların diş hekimine gelme 
motivasyonlarının altında temel birkaç 
sebep yatar. Bir kısmı daha sağlıklı ve güzel 
dişlere kavuşmak isterken, diğer grup 
için önemli olansa dişlerinin ağrımaması 

ve problem çıkarmamasıdır. Son yıllarda karşılaştığım 
hatırı sayılır bir grup hasta ise dişlerinin, beğendikleri 
bir forma benzemesini, güldükleri zaman dişlerinin o 
şekilde görünmesini istiyor. Konu estetik diş hekimliğine 
geldiğinde, zirkonyum kaplamalar, sıklıkla sorulan 
soruların başını çekiyor. 

Zirkonyum kaplamaları; dişleri kaplamak gerektiğinde, 
estetik amaçlarla kullanırız. Dayanıklılığı yüksektir ve 
dişlere doğal bir görünüm kazandırabilir. “Zirkonyum 
dioksit”ten elde edilir. Zirkonyum, seramik özelliği 
gösteren ancak, periyodik cetvelde metal grubunda 
yer alan bir elementtir. Bu sebeple “beyaz metal” olarak 
da bilinir. Dayanıklılık ve ışık geçirgenliği özellikleri 
sayesinde doğal dişlere benzer bir görünüm sağladığı 
için özellikle ön dişlerde daha çok tercih ettiğimiz bir 
materyaldir. 

Metal destekli kaplamalarda, metal görüntüsünün ve 
renginin yansımasının engellenebilmesi için yüzeye önce 
opak porselen, sonra porselen yığılır. Bu sebeple daha fazla 
bir alana ihtiyaç vardır ve estetik sonuç elde etmek için 
dişlerde daha fazla aşındırma yapmak gerekir. Zirkonyum 
kaplamalar metal kaplamalarla kıyaslandığında, hem 
metal kaplamalar kadar çiğneme kuvvetine dayanıklıdır 
hem de daha estetiktir. Fiyat olarak daha pahalıdır fakat 
ömürleri, metal destekli kaplamalar kadar uzun sürelidir. 
Ya tamamen zirkondan yapılırlar -ki bunlara monolitik 
zirkonyum kaplama denir- ya da alt yapı zirkonyum olup 
üzerlerine porselen kaplama ile bitirilebilirler. Biyolojik 
olarak uyumludur, alerji yapma olasılığı düşüktür.

Zirkonyum kaplamaların yapılabilmesi için önce ağız bu 
işleme hazır hale getirilmelidir. Hazırlıktan anlaşılması 
gereken ise diş etlerinin sağlığına kavuşturulması, 
çürüklerin temizlenip dolgularının yapılması ve 
gerekiyorsa kanal tedavilerinin bitirilmesidir. Tüm bu 
işlemler sonrasında dişlerin küçültülmesini takiben 
ölçüler alınıp geçiciler takılır ve prova sonrasında 
kaplamalar takılır. Bu işlemler sırasında lokal anestezi ile 
çalışılması yeterlidir. Çoğunlukla kliniklerin pratiğine 
dahil olan dijital diş hekimliği uygulamaları sayesinde 
işler üç ila dört günde tamamlanabilmektedir. Monolitik 
tek kaplamalar, hastanın vakti darsa bir gün içerisinde 
teslim edilebilmektedir. Hastalar düzenli diş hekimi 
kontrolündeyseler, diş etleri sağlıklıysa, günde en az 
iki kez dişlerini fırçalıyor ve diş ipi kullanıyorlarsa, 
kaplamalar beş ila on yıl süreyle sorunsuz bir biçimde 
kullanılabilir.

Geceleri dişlerinizi sıkıyorsanız, gece plağı 
kullanmıyorsanız, dişlerinizle kabuklu kuruyemiş kırma, 
kalem ısırma, çekirdek ve tırnak yeme alışkanlıklarınız 
varsa, dişlerinizle buz kırıyor veya şişe kapağı açıyorsanız, 
ağız hijyeniniz kötüyse, diş eti hastalığınız varsa ve diş 
hekimine düzenli gitmiyorsanız zirkonyum kaplamalar 
size uygun olmayabilir. 

H

Renk konusunu hasta ve diş hekimi birlikte değerlendirir. 
Bu aşamada ağzın durumu, kaç tane dişin yapılacağı, 
hastanın beklentisi ve sigara içip içmediği gibi etkenler 
devreye girer. Tüm bunların detaylı bir incelemesi 
yapılarak karar verilir. Bazı hastalar çok doğal bir sonuç 
isterken, bazıları da çok beyaz dişlerinin olmasını ister.  
Zirkonyum kaplamalar iyi bir teknisyenin elinde, iyi bir 
ürün kullanıldığında ve iyi cilalanması şartıyla uzun 
süre renklerini korurlar. Çay ve kahve gibi, dişlerde 
renklenmeye sebep olan unsurlardan etkilenmezler. 

Zirkonyum kaplamaların hastalara doğal bir beyazlık 
sunması, ışık geçirgenliği ve dayanıklılığı, hekimlerin 
ve hastaların tercihlerinin bu yöne daha çok kaymasına 
sebep olmaktadır. Metal destekli kaplamalarda diş eti 
sınırında görülen morluğun zirkonyum kaplamalarla 
engellenmiş olması ilk sıradaki tercih sebebidir. CAD-
CAM (bilgisayar destekli tasarım) sistemlerinin gelişmesi 
ile çalışma sürelerinin kısalması ise sağlık turizmi ile 
gelen hastalara da büyük avantaj sağlamaktadır.

Diş hekimliğinde materyal seçiminde hasta 
beklentileri kadar, hekimin tercihi de önemli rol oynar. 
Unutulmamalıdır ki doğal, tertemiz, bakımlı, diş etleri 
sağlıklı ve düzgün sıralanmış kendi dişlerinizin yerini 
hiçbir zirkonyum kaplama tutamaz ama gerçekten 
dişlerinizin kaplanması gerekiyorsa da doğru yerde 
kullanılan zirkonyum kaplamalar, doğal dişlerden ayırt 
edilemeyecek kadar güzel alternatiflerdir.   



sağlık ve güzellik

emelde sağlıklı bir bedende gereken işlevselliği 
sağlayacak enerji yani ATP’nin yüzde 
doksanından fazlası mitokondrilerimizde, 
glukoz gibi organik maddelerden 
oksijen kullanılarak oluşturulur. Eğer ki 

mitokondrilerimiz bu enerji ihtiyacını karşılayamazsa, 
mitokondriler ATP üretemez ise bedende aksaklıklar başlar 

T

Bedende meydana gelen birçok hastalığın mitokondriyal disfonksiyon 
zemininde oluștuğunu belirten Uzm. Dermatolog Özge Banu Öztürk, 

mitokondrileri iyileștirme yollarından bahsederek bunların bașında gelen 
beslenmenin önemini ele alıyor.

Dr. Özge Banu Öztürk
Yaşlanmayı Yavaşlatabiliriz 

DR. ÖZGE BANU ÖZTÜRK

ve hücrelerarası bağ dokuda toksinler birikir, kan dolaşımı azalır, 
lenf sistemi tıkanır ve sistemlerde (sinir sistemi, mide bağırsak 
sistemi, dolaşım, cilt) kronik hastalıklar kaskadı başlar:

• Depresyon, anksiyete (panik), şizofreni 
• Otizm
• Alzheimer, Parkinson
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Șekerli içeceklerden kaçınmak 
ve beyaz ekmek, kraker, unlu 
mamuller ve tatlılar gibi diğer 

rafine karbonhidratları azaltmak, 
mitokondri sağlığını desteklemek 

için yapılacak en basit șey diyebiliriz.

•  Obezite
•  Diyabet
• Kalp, böbrek, karaciğer yetmezlikleri 
• Kanserler
• Otoimmün hastalıklar

Bedende kronik birçok hastalık mitokondriyal disfonksiyon, 
yani yetersizlik zemininde oluşur. Mitokondriyal DNA, 
annemizden bize aktarılıyor. Mitokondri, hücreye enerji veren, 
hücre ömrünü, sağlığını ve işlevselliğini belirleyen organeldir 
ve babadan değil, anneden gelir. Anne her çocuğuna enerjisini 
verir, enerji üretme mekanizmasını verir. Harcanan her enerji, 
annenin çocuğuna verdiği mitokondriden gelir. 

Mitokondri hücre içindeki en karmaşık ve ilginç organeldir. 
Kendine has DNA’sı vardır. Hem enerji üretir, hem hücreyi 
ölümden korur. Mitokondriler bölünerek çoğalabilirler. Hücre 
içinde dolaşır, nerede enerji lazımsa oraya gider. Bazı hücreler 
(kök hücreler) hasarlı hücrelere mitokondrilerini çoğaltıp 
transfer bile edebilirler. Mitokondriler bu açıdan bakıldığında 
gençliğin, sağlığın, iyileşmenin ve yenilenmenin 
(rejenerasyon), onarımın kilit organelidir. Peki, mitokondrinin 
temel görevi nedir? Enerji. O vakit, kim enerji üretiyorsa, kim 
daha çok mitokondriye sahipse o kişiler uzun ve sağlıklı 
bir ömür sürecek diyebiliriz. Bedende mitokondrilerden en 
zengin iki doku bulunur. Beyin-sinir hücreleri ile kas iskelet 
sisteminde kas hücreleri. O halde, kim beynini geliştirirse ve 
de kas dokusunu korursa, uzun yaşayacak. 

İnsan bedeni; tüm dokularında kök hücreler barındıran 
mucizevi bir multisistem, kompleks bir bilgisayar diyebiliriz. 
O sebeple yaşamın her döneminde bazı özel yaklaşımlar 
ile uyuyan kök hücreler uyandırılabilir veya kas ve beyin 
gibi dokularda mitokondri sayısı çoğaltılıp, ATP yani enerji 
yapımı arttırılabilir. Özetle, mitokondrilerimizin sağlığını 
koruyarak veya iyileştirerek birçok sistemin onarım ve 
yenilenmesini sağlayabiliriz. Bu yolla gençleşebiliriz.

Mitokondrilerimizi İyileştirme Yolları

• Beslenme 
• Doğru mikrobesin takviyeleri
• Fiziksel egzersiz 
• Tıbbi detoks

Beslenme
Belki de kendimize, genç kalmak adına yapabileceğimiz en 
masrafsız yatırım, doğru beslenmedir. Az ye, uzun yaşa; ama 
ne yediğimiz de çok önemli.

Fazla karbonhidrat, mitokondriyal disfonksiyona neden 
olan serbest radikallerin ve diğer ara toksinlerin üretimini 
arttırarak mitokondrilerde ATP tüketiminin artmasına sebep 
olur. Yani şekerli, karbonhidratlı beslenerek enerji almıyoruz. 
Aksine mitokondrinin ATP harcamasına sebep oluyoruz. 
Şekerli içeceklerden kaçınmak ve beyaz ekmek, kraker, 
unlu mamuller ve tatlılar gibi diğer rafine karbonhidratları 
azaltmak, mitokondri sağlığını desteklemek için yapılacak 
en basit şey diyebiliriz.

Proteinlerin ve yağların yıkım son ürünü olan ketonlar, 
mitokondride serbest radikalleri temizler ve oksidatif hasarı 

azaltır. Bedende keton cisimcikleri; ketojenik beslenme 
ve uzun aralıklı oruç modeli ile arttırılabilir. Ketojenik 
beslenme, özellikle beyin hücrelerinde yeni mitokondri 
oluşturulmasını artırır. Nörolojik problemlerin (otizm, 
epilepsi gibi) tedavisinde tavsiye edilen önemli bir beslenme 
modelidir. Ketojenik beslenme modelinde; avokado, sızma 
zeytinyağı, Hindistan cevizi, fındık yağı gibi sağlıklı yağları 
bol miktarda tüketip, otla beslenen koyun, keçi, dana 
eti, küçük yüzey balıkları ve organik tavuk ve yumurta 
gibi makul miktarda sağlıklı protein kaynakları tercih 
edilmelidir. 

Polifenollerden Zengin Mor, Turuncu, Yeşil 
Tabaklar
Polifenol adı verilen bitki bazlı antioksidanlardan zengin 
bir grup kimyasal madde, mitokondriyal fonksiyonları 
iyileştirir ve yeni mitokondri oluşturur. Ayrıca 
mitokondrileri hasardan korur. Polifenoller özellikle yaban 
mersini, erik, kiraz, böğürtlen ve enginarda, turunçgillerde, 
roka, tere, dereotu gibi salatalarda bolca bulunur. 
Tabaklarınızı hazırlarken mor, turuncu, yeşil renkli sebze ve 
meyveleri eklemeye özen gösterin. 

Kalori Kısıtlaması
Çok fazla yemek, ATP yani enerji tüketimine sebep 
olarak mitokondrileri yorar. Vücudumuzdaki aşırı enerji 
(aşırı yemekten veya hareketsizlikten kaynaklanan), 
mitokondride oksidatif stresin artışına neden olur. Kalori 
kısıtlaması ve uzun açlık, mitokondri oluşumunu artırır. IF 
(intermittent fasting), mitokondri sayısını arttırır diyebiliriz. 

Uzun, sağlıklı, ilaçsız yani hastalıksız bir ömrün en 
maliyetsiz reçetesi doğru besinle az yemek, uzun açlık 
diyebiliriz. Önümüzdeki sayıda “Mitokondrilerimizi nasıl 
iyileştirebiliriz?” sorusuna; takviyeler, fiziksel egzersiz ve 
tıbbi detoks ile devam edeceğiz. Bir sonraki sayıda görüşmek 
üzere sağlıkla kalın. 



Cinsel tepki döngüsünün dört așamasını açıklayan
Prof. Dr. K. Turgay Akgül, orgazm sırasındaki kadın ve

erkek bedeninin fizyolojik farklarını açıklıyor.  

Prof. Dr. K. Turgay Akgül
Erkekler Venüse Kadınlar Marsa

sağlık ve güzellik
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insellik, insanların biyolojik, duygusal, sosyal 
ve psikolojik yönlerini içeren karmaşık bir 
konsepttir. Birçok farklı boyutu içerir ve 
kişiden kişiye büyük ölçüde değişebilir. Erkek 
ve kadınlar arasındaki cinsellikle ilgili var 
olan bazı temel noktalarla başlayalım. 

Erkekler ve kadınlar biyolojik olarak farklıdır. Erkekler 
genellikle daha fazla testosteron hormonuna sahip 
iken, kadınlar östrojen ve progesteron gibi hormonlara 
daha fazla sahiptir. Bu hormonlar cinsel dürtüler ve 
fiziksel özellikler üzerinde etkilidir. Hem erkekler hem 
de kadınlar cinsel dürtülere ve cinsel isteğe sahiptir; 
ancak, bu istekler bireyden bireye farklılık gösterebilir. 
Cinsel istek; hormonlar, duygusal durum, ilişki durumu 
ve çevresel faktörler gibi birçok etkene bağlı olarak 
değişebilir.

Cinsellik sırasında erkeklerde ve kadınlarda farklı 
fiziksel tepkiler görülebilir. Erkekler genellikle 
cinsel organlarında ereksiyon yaşarken, kadınlar 
vajinal ıslanma gibi tepkiler gösterebilir. Cinsel tepki 
döngüsünün dört aşaması vardır: Heyecan, plato, orgazm 
ve gevşeme. Zamanlama genellikle farklı olsa da hem 
erkekler hem de kadınlar bu aşamaları yaşar. Örneğin; 
her iki partnerin de aynı anda orgazma ulaşması pek 
olası değildir. Ayrıca, tepkinin yoğunluğu ve her aşamada 
geçirilen süre kişiden kişiye değişir. Erkekte ilk olay 
olan cinsel organda  ereksiyon, damarlarda genişleme ve 
cinsel organa artan kan akışı ile oluşur. Ereksiyon; görsel, 
kokusal veya imgesel uyaranlarla ya da spinal refleks 
mekanizmalarını harekete geçiren genital uyaranlarla 
başlatılan bir refleks yanıttır.

Orgazm; hem erkeklerde hem de kadınlarda yaşanan 
bir olaydır. Orgazm, cinsel uyarının zirveye ulaştığı, 
yoğun zevk hissedilen bir deneyimdir. Bu sırada vücutta 
kasılmalar, nabız hızında artış ve genel bir rahatlama 
yaşanabilir. Kadınlarda, fizyolojik ve psikolojik faktörlerin 
birleşimi sonucunda gerçekleşen bu deneyim, cinsel 
tatmini sağlar. Orgazmın nasıl yaşandığı, kadından 
kadına değişebilir ve çeşitli faktörler bu deneyimi 
etkileyebilir.

Kadınlarda orgazm hakkında bazı temel bilgilere 
bakalım. 

Orgazm, cinsel uyarılmanın arttığı ve yoğunlaştığı bir 
sürecin sonucunda meydana gelir. Genital bölgedeki 
kaslar ritmik bir şekilde kasılır, kalp atışı hızlanır ve 
hoş bir his deneyimlenir. Kadınlar genellikle klitoral 
ve vajinal olmak üzere iki farklı tip orgazm yaşayabilir. 
Klitoral orgazm, klitorisin yoğun şekilde uyarılması 
sonucunda gerçekleşirken, vajinal orgazm daha çok vajina 
içi uyarılma ile ilişkilendirilir. Rahatlık, güvende hissetme, 
partnerle duygusal yakınlık, cinsel fantezi gibi psikolojik 
faktörler kadınlarda orgazmı etkileyebilir. Stres, kaygı 
veya partnerle iletişim eksikliği gibi negatif faktörler ise 
orgazmı zorlaştırabilir.

Kadınlar genellikle kısa bir süre içinde ardı ardına orgazm 
yaşayabilirken, bu süreç kişiden kişiye değişebilir. Bazı 

C kadınlar bir orgazm sonrası hemen bir sonrakini yaşayabilirken, 
diğerleri için daha uzun bir dinlenme süresi gerekebilir. 

Kadının kendi bedenini ve cinselliğini tanıması, cinsel 
tercihlerini anlaması, rahat hissetmesi ve bu konuda partneriyle 
açık iletişim kurabilmesi, orgazm deneyimini olumlu yönde 
etkileyebilir. Unutulmaması gereken bir diğer nokta, her kadının 
cinsel deneyiminin farklı olabileceğidir. Eğer bir kadın orgazm 
yaşama konusunda sorun yaşıyorsa, bir uzman doktordan 
yardım almak faydalı olabilir.

Erkek orgazmı ise tipik olarak cinsel uyarılma ve uyarılma 
sırasında ortaya çıkan fizyolojik ve psikolojik bir tepkidir. 
Genital bölgede ve tüm vücutta bir dizi zevkli his ve kasılma ile 
karakterizedir. Şimdi de erkek orgazmının nasıl çalıştığına bir 
bakalım. 

Uyarılma süreci; fiziksel, görsel, işitsel veya psikolojik olabilen 
cinsel uyarılma ile başlar. Bu uyarılma, cinsel istek ve işlevde çok 
önemli bir rol oynayan testosteron gibi hormonların salınımını 
tetikler. Uyarılma arttıkça penis kanla dolar ve ereksiyona yol 
açar. Bu durum cinsel aktivite sırasında birleşmeye izin verir. 
Heyecan aşamasını, cinsel gerilimin artmaya devam ettiği bir 
plato aşaması izler. Solunum hızı, kalp atış hızı ve kan basıncı 
artar, vücut orgazma hazırlanır. Orgazm evresinde cinsel hazzın 
zirvesine ulaşılır. Penis tabanı ve prostat bezi etrafındaki kaslar 
da dahil olmak üzere pelvik kasların ritmik kasılmaları ile 
belirgindir. Bu kasılmalar meniyi üretradan ve penisten bir dizi 
fışkırtma halinde dışarı iter. Eş zamanlı olarak, yoğun zevk ve 
salıverme duyguları yaşanır.

Kadın ve erkeklerin orgazm deneyimleri fizyolojik ve duygusal 
olarak farklılık gösterebilir. 
Fizyolojik Farklar: 
• Erkeklerde orgazm, penisin uyarılması sonucu gerçekleşirken, 
kadınlarda vajinal, klitoral veya G noktası stimülasyonu ile 
meydana gelebilir.
• Orgazm sırasında erkeklerde genellikle pelvik kaslarla birlikte 
boşalma da yaşanırken, kadınlarda vajinal kaslarda ve pelvik 
kaslarda ritmik kasılmalar görülebilir.
• Erkeklerin orgazmı genellikle daha hızlı gerçekleşir ve daha 
kısa sürer. Kadınların orgazmı daha uzun bir süreye yayılabilir ve 
daha fazla uyarı gerektirebilir.
• Erkeklerin orgazm sonrası bir “refrakter periyot” yaşaması 
yaygındır. Bu dönemde yeniden cinsel uyarılma ve orgazm 
yaşanması zorlaşabilir. Kadınlarda refrakter periyot daha az 
belirgin olabilir, bu nedenle bazı kadınlar ardışık orgazmlar 
yaşayabilir.
• Kadınların orgazmı daha çok duygusal ve psikolojik faktörlere 
bağlı olabilir. Rahatlama, güven, rahatlık gibi etkenler kadınların 
orgazmını etkileyebilir. Erkeklerin orgazmı daha çok fiziksel 
uyarıya dayalı olabilir.
• Kadınların orgazmı, çeşitli stimülasyon teknikleri (klitoral, 
vajinal, G noktası gibi) kullanılarak farklı yollarla tetiklenebilir. 
Erkeklerde orgazm genellikle penis uyarımına dayalı olarak 
gerçekleşir.

Sağlıklı iletişim, rıza ve saygı temelinde kurulan ilişkiler 
cinselliğin sağlıklı bir parçasıdır. Erkekler ve kadınlar arasındaki 
cinsellik karmaşık ve çok yönlü bir konsepttir. Unutmayalım 
ki; her bireyin cinsel deneyimi kendine özgüdür ve biyolojik, 
psikolojik, duygusal ve sosyal faktörlerden etkilenebilir.  



kullara dönüş tarihi yaklaştı. Eğitim hayatına 
yeni başlayacak olan çocuklar biraz endişe, biraz 
heyecanla; bir üst sınıftan devam edecek olanlar 
ise hevesle aynı tarihi bekliyor. Tatil süresince 
birbirlerinden uzak kalıp görüşememiş olan 
çocukların arkadaş özlemi okullar açıldığı 
zamanki coşkuyla birleşince, düşme, çarpışma, 

sert bir yüzeye çarpma gibi küçük kazaları daha fazla görmeye 
başlayacağız. Bu da diş travmaları ile kliniklerimize başvuran 
hastalarımızın artması anlamına geliyor. 

O

Yașanabilecek diș travmalarını açıklayarak, hekime bașvurana kadarki 
süreçte neler yapılması gerektiğini belirten Çocuk Diș Hekimi Uzman 

Dr. Nurgül Demir, Uluslararası Dental Travmatoloji Derneğinin hazırlamıș 
olduğu ToothSOS programını ele alıyor.

Nurgül Demir
Çocuklarda Diş Travması

sağlık ve güzellik
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Ağız bölgesine gelen travmanın yönü ve şiddetine 
göre; diş, dişi çevreleyen yumuşak ve sert dokularda 
farklı hasarlar oluşabilir. Daimi dişleri henüz 
sürmemiş olan küçük yaştaki hastalarımızda, 
sadece süt dişlenmede tedavi gerektirmeyecek 
minör bir hasar oluşabileceği gibi, süt dişi 
köklerinin komşuluğunda bulunan daimi diş 
tomurcuklarının gelişimini etkileyebilecek majör 
problemlerle de karşılaşabiliriz. Eğer hastamız kalıcı 
dişlerinin de ağızda bulunduğu karma veya daimi 
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Hızlı ve doğru 
müdahale, travmaya 

bağlı olarak 
olușabilecek diș kaybı 

riskini azaltacağı 
gibi, diș hekiminin 

uygulayacağı tedavinin 
bașarı șansını da 

yükseltir.   

drnurguldemir

dişlenme döneminde ise, travma; direkt olarak, ağızda 
bulunan daimi dişleri de etkileyebilir. Zamanında ve 
doğru tedavi yapılmadığı durumlarda, küçük olarak 
değerlendirilebilecek talihsiz bir kaza, hastamızın daimi 
dişlerini kaybetmesine dahi sebep olabilir.

Travmaya bağlı olarak oluşabilecek diş kırığı, travma 
bölgesindeki kemik ve yumuşak doku bütünlüğünün 
bozulması veya dişin tamamen yerinden çıkması gibi 
acil durumlarda asıl önemli olan, bir çocuk diş hekimine 
gidene kadar geçen süreçte, acil olarak yapılması gereken 
müdahaleyi bilmek ve hatasız uygulamaktır. Hızlı ve 
doğru müdahale, travmaya bağlı olarak oluşabilecek diş 
kaybı riskini azaltacağı gibi, diş hekiminin uygulayacağı 
tedavinin başarı şansını da yükseltir.   

ToothSOS
Uluslararası Dental Travmatoloji Derneği (IADT), ağız 
bölgesine gelen travmaların oluşturabileceği hasarı en 
aza indirmek için, çocuk veya genç yetişkin hastaların 
travmaya ilk maruz kaldıkları anda yapabilecekleri acil 
müdahalelerde yönlendirici olması amacıyla, herhangi 
bir ticari kaygı güdülmeksizin, bir telefon uygulaması 
geliştirdi. “ToothSOS” isimli bu uygulamada, hastalar ve 
hekimler için ayrı ayrı bilgilendirme linkleri yer alıyor. 
IADT yönergeleri doğrultusunda uygulama düzenli 
olarak güncelleniyor. 

Uygulamaya giriş yapıldığında kullanıcıların 
karşısına “Dişim Yaralandı” ve “Diş Yaralanmaları Nasıl 
Önlenebilir” seçenekleri çıkıyor. 

“Dişim Yaralandı” linkine giriş yapıldığında ebeveynleri, 
travma kaynaklı oluşabilecek hasarları fotoğraflarla 
açıklayan bir ekran karşılıyor. Mevcut travma görüntüsüne 
benzer olduğu düşünülen travma linkine giriş yapıldığında 
ise, çocuk diş hekimine gidene kadar geçecek olan süreçte 
yapılması gereken acil müdahaleler için bilgilendirmeler yer 
alıyor. 

“Diş Yaralanmaları Nasıl Önlenebilir” linkinde ise; travma riski 
yüksek olan çocuk ve genç yetişkin hastalar için gerekli olan 
bilgilendirmeler ve alınabilecek önlemler yer alıyor. 

Aktif spor hayatı olan bireyler, dişleri normale göre daha 
önde konumlanan hastalarımız veya ağzına kalem, oyuncak 
alma gibi alışkanlıkları olan çocuklarda diş travması riski 
daha fazladır. Diş hekiminin muayenesinden sonra, hastaya 
özel olarak yapılacak olan koruyucu tedavi planlaması 
doğrultusunda, dişlik kullanımı önerilebilir veya hasta 
diş diziliminin düzeltilmesi için ortodontik tedaviye 
yönlendirilebilir.

Ağız bölgesine gelen travmalarda ebeveynlerin bilmesi 
gereken en önemli şey; dişin tamamen yerinden çıkması 
veya diş sert dokularında kırık oluşması halinde, dış 
ortamda kalan dişin veya kırık diş parçasının, su veya 
sütte muhafaza edilerek, en kısa sürede diş hekimine 
götürülmesi durumunda, yerinden çıkan kalıcı bir dişin 
eski konumuna yerleştirilebileceği, kırık diş parçasının ise 
yapıştırılabileceğidir. Travma anı ile diş hekimine gidilen 
süreç arasında harcanan zaman ne kadar kısa olursa, 
uygulanacak olan tedavinin başarı oranı o kadar yükselir. 
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Lazerin; anestezi 
gerektirmeden acısız 

bir șekilde kısa sürede 
uygulanabilir olması, 

hastalarımız açısından 
çok büyük konfor 

olușturuyor.

op.dr.cerenkataryildirim

azer cihazını tıbbın birçok alanında yıllardır 
kullanıyoruz, son yıllarda da genital estetikte 
kullanmaya başladık. Genital bölgede, estetik 
ve fonksiyonel açıdan iyileşmeyi bu cihazla 
kolaylıkla sağlayabiliyoruz. Bu bölge için özel 
üretilmiş lazer cihazının, ağrısız ve kısa sürede 

uygulanabilir olması en büyük avantajıdır. Bir diğer avantajı 
ise, uygulama sonrası hastalarımız günlük yaşantılarına 
aynen devam ederler. Şimdi kısaca hangi işlemler için 
kullanıyoruz bunlara göz atalım.

Lazeri en çok “vajinal rejuvenasyon” (vajinal yenileme) amacı 
ile kullanıyoruz. Çeşitli sebeplerden dolayı (özellikle normal 
doğum) vajina zamanla sıkılığını kaybedebiliyor. Hastalar, 
bu durumu genelde ilişki sırasında veya spor yaparken 
yaşadığı aksaklıklarla (ses veya hava gelmesi) fark ediyorlar. 
Bunun dışında, sık tekrarlayan vajinal enfeksiyonla karşımıza 
çıkıyorlar. İşte bu durumda, “lazerle vajinal rejuvenasyon” 
uygulayarak vajina dokusunda yenileme sağlıyoruz. 
Kliniğimizde kullandığımız, bu alanda son teknoloji cihaz 
olan “MonaLisa Touch Lazer” sayesinde işlem süresi sadece 
beş dakika sürmektedir. Herhangi bir anestezi gerektirmeyen 
bu işlem, hastalarımız arasında öğle arası işlemi olarak 
bilinmektedir.

Genital estetik alanında, lazeri en sık kullandığımız bir diğer 
işlem ise “genital bölge renk açma” işlemidir. Yine zamanla 
çeşitli nedenlerle olan ciltteki koyulaşmayı lazer cihazını 
kullanarak tedavi edebiliyoruz. Sonrasında hastamızın 

uygulamasını istediğimiz bakım kremleri ile iyileşme sonrası 
renk tonunda açılma görüyoruz.

Cinsel haz tedavisinde de lazeri günümüzde oldukça 
sık kullanıyoruz. Özellikle vajina içine uygulayacağımız 
seanslarla vajinayı daha duyarlı hale getirerek, ilişki sırasında 
alınan hazzı artırabiliyoruz.

Sadece estetik amacıyla değil, lazeri bazı durumlarda da 
tedavi amaçlı kullanıyoruz. Özellikle, menopoza bağlı olarak 
vajinada oluşan kuruluk tedavisinde oldukça etkili bir 
yöntemdir. Çok kısa sürede sonuç almamızdan dolayı, son 
yıllarda ilk sırada tercih edilen tedavi yöntemidir. Yine, ciltte 
oluşan siğil veya buna benzer lezyonların çıkarılmasında da 
lazeri tercih ediyoruz, çünkü, lazerle iyileşme süreci daha hızlı 
ve iz kalmadan oluyor. 

Günümüzün en sık karşılaşılan, can sıkıcı durumlarından 
olan “idrar kaçırma” tedavisinde de lazeri kullanıyoruz. 
Anestezi gerektirmeden acısız bir şekilde kısa sürede 
uygulanabilir olması, hastalarımız açısından çok büyük 
konfordur. Böyle kolay bir işlemle şikayetlerinin geçmesi de 
yaşam kalitelerini oldukça artırmaktadır.

Tüm bu sıraladığımız nedenlerle, artık hastalarımız biliyor 
ki “lazer” gibi konforlu bir seçenekleri var; ancak, dikkat 
edilmesi gereken nokta, tecrübeli bir hekim ve kaliteli bir 
cihaz birlikteliğidir. Aksi durumda istenmeyen sonuçların da 
olabileceği unutulmamalıdır. 

L



effaf plak tedavisi nedir ve diğer 
ortodontik tedavi yöntemlerinden nasıl 
farklılaşıyor?
Şeffaf plak tedavisi, hastadan alınan dijital ağız 
içi ölçüsü kullanılarak dışardan neredeyse hiç 
görünmeyen, kişiye özel plakların üretilmesi ve 
bu plaklarla dişlerin planlı bir şekilde hareket 

ettirilmesi temeline dayanır. Şeffaf plak tedavi yöntemi aslında 
daha önce diş teli kullanarak uyguladığımız ortodontik 
tedavilerin; dijitalleştirilmiş, günümüz insanının yaşam tarzına 
ve estetik beklentilerine uygun hale getirilmiş, kullanım 
kısıtlamalarından arındırılmış halidir diyebiliriz. Geleneksel 
tel tedavilerine kıyasla daha hızlı sonuç veren bir ortodontik 
tedavi yöntemi olması da bu yöntemin tercih edilmesinin 
sebeplerindendir. 

Şeffaf plak tedavisinin başlıca avantajları 
nelerdir? 
En önemli avantajlarından birisi hastaların konforlu bir tedavi 
süreci yaşamasıdır. Ağrısız olması, hastaların günlük beslenme 
alışkanlıklarını kısıtlamaması ve daha uzun aralıklarla 
doktor kontrolü gerektirmesi de şeffaf plak sistemin başlıca 
avantajları arasında sayılabilir.  İnsanların artık daha mobil 
olduğu bir dünyada, şeffaf plak tedavisi bu yaşam tarzına da 
ayak uyduruyor. Hastalarımız şeffaf plaklarını yanlarına alarak 
nerede olurlarsa olsunlar ortodontik tedavilerine kesintisiz 
devam edebiliyorlar. Bu gerçekten çok büyük bir kolaylık. 
Benzer şekilde toplantılar, sunumlar, iş yemekleri, özel günler, 
sosyal medyada paylaşılan fotoğraflar da günümüz yaşamının 
bir parçası. Böyle zamanlarda dilerse şeffaf plaklarını 

çıkarabileceği düşüncesi bile hastaya büyük özgüven veriyor. 
Şeffaf plak tedavilerinin bir diğer önemli avantajı ise hastanın 
toplam ortodontik tedavi süresinin ve tedavi boyunca 
dişlerinin nasıl hareket edeceğinin daha tedavinin en başından 
belli olmasıdır. Bu da hastanın zihnindeki: “Acaba tedavi 
sonunda dişlerim, gülümsemem nasıl olacak?” sorusunu 
ortadan kaldırmaktadır. Bu sayede hasta sonucu belli olan bir 
tedavi sürecine kaygı duymadan, daha kolay bir şekilde adapte 
olmaktadır.

Şeffaf plak tedavisinde ilk muayenede neler 
yapıyorsunuz?
Kliniğimizde öncelikle hastalarımızın ayrıntılı ağız içi 
muayenesini yapıyor ve gerekli radyografik görüntüler ve 
fotoğrafları alıyoruz. Ardından, hastalarımızın ağız içi dijital 
taramalarını yapıyoruz.  Aldığımız bu üç boyutlu görüntüler 
üzerinden hastalarımızın nelerden memnun olmadığını, 
tedavilerinden beklentilerini anlamaya çalışıyoruz. 
3D tarayıcı cihazlar ile aldığımız görüntü üzerinden hastalar 
ile birlikte neleri düzelteceğimizi değerlendiriyoruz. 
Hastaların aklındaki soruların cevaplarını bu şekilde 
netleştiriyoruz. Ayrıca bu ilk görüşmede, simülasyon üzerinden 
hastalarımıza ortodontik tedavi bitiminde dişlerinin son 
halinin nasıl olacağını da gösteriyoruz. 

Şeffaf plak tedavisi sürecinde hastalar özellikle 
nelere dikkat etmelidir?
Şeffaf plak tedavileri hastalar için oldukça konforlu bir tedavi 
süreci vaat ediyor. Hastalarımız yemek sırasında plaklarını 
çıkarttıkları için bu yöntemde beslenmeyle alakalı herhangi 

Ş

Invisalign Sağlayıcı Ortodonti Uzmanı
Dr. Gökhan Torun, șeffaf plak tedavisinin 

kullanım kolaylığını ve tedavi
süreçlerini anlatıyor. 

Dr. Gökhan 
Torun

Şeffaf Plak 
Tedavisi

DR. GÖKHAN TORUN
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bir kısıtlama bulunmaz. Hastalarımız istedikleri gıdaları 
yiyip içebilir. Hastalarımızın sert veya yapışkan gıdalardan 
uzak durması, sakız çiğnememesi, cips veya patlamış mısır 
yememesi gibi kısıtlamalar bu tedavi yönteminde yoktur. 
Özellikle yetişkin hastalarımızın şeffaf plaklarını dilekleri 
zaman çıkarabilmesi kendilerine büyük bir konfor, hijyen ve 
özgürlük hissi veriyor.

Şeffaf plakların rutin günlük temizliğini nasıl 
yapmalıyız?
Plakların rutin günlük temizliği için dişlerimizi fırçalarken 
kullandığımız normal bir diş fırçası ve diş macunu dışında 
ekstra bir ürüne gerek yoktur.  Yemeklerden sonra her 
zaman olduğu gibi dişlerin güzelce fırçalanıp ardından şeffaf 
plakların da fırçalanması yeterlidir. Ayrıca şeffaf plakların 
her biri birer hafta kullanıldığı ve yeni plağa geçildiği için 
bu plaklarda kullanıma bağlı bir kirlenme, renklenme de 
oluşmaz. 

Şeffaf plak tedavisi sona erdiğinde dişlerin 
üzerinde leke kalır mı? Plaklar ağız hijyenini 
olumsuz etkiliyor mu?
Hayır kalmaz. Aslında dişler üzerinde lekeli görünüme sebep 
olan dişlerin üzerine yapıştırılan ortodontik ekipmanların 
yeteri kadar iyi temizlenememesi veya asitli gıdalara çok 
fazla maruz kalmasıdır. Böyle durumlarda diş minesinde 
mineral kayıpları oluşur ve maalesef diş yüzeyinde leke 
diyebileceğimiz opak beyaz bir görüntü açığa çıkar. Şeffaf 
plaklarla yapılan ortodontik tedavilerde dişlerin temizlenmesi 
çok daha kolay olduğu için leke kalması gibi bir durumla 
karşılaşmamamız pek mümkün değildir. Hijyen konusuna 
geldiğimizde ise şeffaf plakların ağız hijyeni üzerinde olumsuz 
bir etkisi yoktur. Aksine klasik tedavilerle kıyaslandığında, 
şeffaf plaklar çıkarılabilir olduklarından ve ekstra gıda 
tutuculuğuna neden olmadıklarından çok daha hijyenik 
ürünlerdir.  Ayrıca şeffaf plaklar pek çok hastanın ağız 
bakımında kullanmayı tercih ettiği diş ipi, elektrikli diş fırçası, 
ağız duşu, ağız çalkalama suları gibi yardımcı dental ürünlerin 
kullanımına da engel değildir.

Şeffaf plak tedavilerinde erken dönem tedavi 
nedir, bu dönemde neler yapılıyor? 
Eskiden çocuklarda ortodontik tedaviye başlayabilmek için süt 
dişlerinin düşüp ana dişlerinin tamamen çıkmasının gerektiği 
kabul ediliyordu. Şeffaf plakların kullanıldığı ortodontik 
tedavi yöntemi ise ağızda ana dişlerin çıkmaya başladığı 6 
yaşından itibaren uygulanabilecek erken dönem ortodontik 
tedavi seçenekleri sunuyor. Bu sayede ağızda hala süt dişleri 
mevcutken uygulanan kısa süreli ortodontik müdahaleler 
ile ilerde oluşabilecek diş problemleri önleniyor. Örneğin 
çocuklarda sıklıkla gördüğümüz çene darlığı problemlerinin 
tedavisinde şeffaf plak yöntemini sıklıkla kullanıyoruz. 

Kimlere uygulanır?
Diş protezi, kaplama, dolgu veya eksik dişleri olan hastalarda 
şeffaf plak tedavisi uygulanabiliyor mu? 
Elbette uygulanabiliyor. Dolgulu ya da porselen kaplama 
olan bir dişin hareketi normal bir dişe kıyasla herhangi bir 
farklılık göstermemektedir. Fakat implant olan dişlerde durum 
biraz farklıdır. İmplant tedavilerinde çene kemiğinin içerisine 
yerleştirdiğimiz titanyum vidalar kemikle kaynaştığı için 
hiçbir suretle hareket etmemektedirler. Şeffaf plak tedavisinde 

bu gibi durumlar için de bazı yöntemler bulunuyor. Dijital 
olarak hazırladığımız şeffaf plak tedavi planlaması esnasında, 
hareket etmesini istemediğimiz dişleri seçebiliyoruz. Bu 
doğrultuda üretilen şeffaf plaklarla implant dişlere tedavi 
süresince hiçbir kuvvet uygulanmıyor.

Tedavi sonunda koruma için
şeffaf plak tedavisi tamamlandıktan sonra koruma 
amaçlı olarak nasıl bir yol izlenmektedir?
Kliniğimizde ortodontik tedavilerimizin bitiminde, 
dişlerin iç yüzeyine koruma amaçlı, çok ince bir çelik tel 
yapıştırıyoruz. Bu klasik uygulama tüm dünyada neredeyse 
aynı. Düzelttiğimiz dişlerin tekrar hareket etmemesi yani 
bozulmaması için yapılan olmazsa olmaz bir işlem. Son 
yıllarda pekiştirme plaklarını da tedavilerimizin bitiminde 
oldukça sık kullanıyoruz. Pekiştirme plakları normal diş 
plaklarına kıyasla biraz daha sert, yüzey özellikleri daha iyi ve 
daha dayanıklı. Hastalarımız bu pekiştirme plaklarını sadece 
gece kullanarak dişlerinin kolaylıkla koruyabiliyor.  



itolojide ve soframızda yeri olan zeytin; 
şarap ve ekmek gibi kutsal bir yiyecek 
olarak karşımıza çıkar. Öyle ki zeytinin 
tarihinin insanlık tarihinden binlerce yıl 
öncesine uzandığı bilinir. Güneş ışığında 
gümüş gibi parlayan, puslu yeşil yaprakları 

ile kaç kişiye gölge olmuştur ya da kaç kişiyle meyvesini 
paylaşmıştır bilinmez ama zeytin ağacı yüzyıllardır bereketi 
ve cömertliği ile tanımlanır. Hakkında yazılan efsaneleri 

M
Frea Naturalz’ın kurucusu Dr. Naz Demirkılıç, zeytin ağacının tarihini

ele alıyor ve doğal zeytinyağlarına dair detaylar veriyor.

Frea Naturalz
Uygarlığın Altın Şifası Zeytin

Dr. Naz Demirkılıç
naz@freanaturalz.com

“Gılgamış Destanı”ndan; üç büyük din kitabına kadar birçok 
yerde karşımıza çıkan zeytin ağacı, tarih boyunca barışın, 
kutsallığın, saflığın ve bilgeliğin sembolü haline gelmiştir. 
Ağzında zeytin dalı tutan beyaz güvercin ise barışı ve yeniden 
doğuşu temsil etmiştir.

Tarihi sekiz bin yıl önceye dayanan zeytin ağacı, “bütün 
ağaçların ilkidir”. Uzun ömürlü bir bitki olan zeytin ağacının 
ortalama üç yüz ila dört yüz yıl yaşadığı bilinmektedir. 

geleceğe umutla antakya
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Tarih boyunca birçok kaynakta sağlık iksiri 
olarak da nitelendirilen zeytinin hasat 

mevsimi yaklașırken, bu dillere destan 
meyveyi ve suyunu neden daha sık 

tüketmemiz gerektiği, saymakla bitmeyen 
faydaları sebebi ile așikâr.

Günümüzde zeytin yetiştiriciliğinin büyük bir çoğunluğu 
Akdeniz bölgesinde yapılsa da Güney Afrika, Çin, 
Güney Amerika, Avustralya, Yeni Zelanda, Meksika ve 
Amerika Birleşik Devletleri’nin belli bölgelerinde de zeytin 
yetişebilmektedir. Ülkemizde ise Ege, Güney Marmara ve 
Akdeniz bölgeleri zeytin yetiştiriciliği için elverişli olan 
bölgelerdir.

Her yörenin havası, suyu, toprağı, insanı ve tarihi farklı 
olduğu gibi zeytini de kendi içinde bölgesel değişime uğrar. 
Yeşil, pembe, mor, siyah, büyük, küçük, yuvarlak, sivri, etli, 
buruşuk, çizik, kırma, acı, yemelik, sıkmalık derken her 
yörenin zeytini o yöreye dair bir şeyler anlatır. Meyvesi ayrı 
güzel, yağı ayrı değerli olan bu özel meyveden elde edilen 
sızma zeytinyağı gerçek anlamda doğal, işlem görmemiş, 
katkısız “altın şifa” ya da bir başka ifade ile “en sağlıklı meyve 
suyu” olarak tanımlanır. Mutfağın en temel yapı taşlarından 
bir tanesi olmasının yanı sıra yalnızca yemeklere tat vermekle 
kalmayan ve hayatımızı kolaylaştırmak adına da var gücüyle 
çalışan zeytinyağı, kozmetikten temizliğe daha birçok alanda 
karşımıza çıksa da en belirgin özelliği sağlığımız üzerindeki 
etkileri ile tam bir şifa kaynağı olmasıdır.

Tarih boyunca birçok kaynakta sağlık iksiri olarak da 
nitelendirilen zeytinin hasat mevsimi yaklaşırken, bu dillere 
destan meyveyi ve suyunu neden daha sık tüketmemiz 
gerektiği, saymakla bitmeyen faydaları sebebi ile aşikâr. 
Zeytinyağı gibi doymamış yağları tüketmek genel anlamda 
daha sağlıklı olmamıza katkı sağlasa da, kalp ve damar 
sağlığı üzerinde ciddi olumlu etkilere sahiptir. Günümüzde 
zeytinyağının kanser önleyici, kan dolaşımı dengeleyici, doğal 
bir yaşlanma karşıtı görevi gördüğü, yapılan araştırmalarda 
kanıtlanmıştır.

Yetişkinlerde günde iki kaşık zeytinyağı tüketimi, 
sindirimden bağışıklığa genel sağlığımızı koruma anlamında 
önemlidir. Sadece yetişkinler değil, çocuklar ve bebekler için 
de temel besin görevi gören zeytinyağının linoleik asit değeri 
bakımından anne sütüne en yakın gıda olduğu bilinmektedir. 
Uzmanlar, bebeklerin ek gıda süreci ile birlikte zeytinyağı 
tüketimine başlayabileceklerini ve içeriğinde bulunan 
yüksek oleik asit oranı ile vitamin ve mineral bileşenler 
sayesinde büyüme sürecinden, beyin gelişimine önemli katkı 
sağlayacağını belirtmektedir. Ayrıca anne sütünden ek gıdaya 
geçiş süreçlerinde de bebeğin sindirim sistemini desteklemesi 
sebepli önemlidir. 

Sağlıklı yaşamın bir bütün çerçevesinde düşünülmesi 
ve benimsenmesi gerek. Sağlıklı bir yaşam için olmazsa 
olmazımız, bu şifalı meyve Nazım Hikmet’in de dizelerinde 
bahsettiği gibi yaşamın kaynağı, ölümsüzlük sembolümüz.

“Yani, öylesine ciddiye alacaksın ki yaşamayı 
Yetmişinde bile, mesela, zeytin dikeceksin, 
Hem de öyle çocuklara falan kalır diye değil, 
Ölmekten korktuğun halde ölüme inanmadığın için, 
yaşamak, yani ağır bastığından.”

Şairlerin dizelerinden mitolojiye, mutfaklarımıza, hatta 
uygarlığın varoluşuna tanıklık etmekle kalmamış bilakis 
öncü olmuş zeytin ağacından öğrenecek daha çok şeyimiz 
var... 
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ecrübelerinizle, sorumluluklarınızla, 
eğitiminizle ve birikiminizle; iş 
dünyasında pek çok başarıya imza atmış 
bir iş kadını olarak gençler tarafından 
örnek alınıyorsunuz. Hiçbir şeyin 
kolay elde edilmeyeceği bilinciyle, 
kariyerinizde yaşadığınız zorluklardan 

bahsederek bunların üstesinden nasıl geldiğinizi 
biraz anlatır mısınız?
Başarılı olmanın yolunu iki kategoriye ayırıyorum. Yarısı şans 
ve kader dediğimiz şey, yarısı da emek yani, çalışmak, kararlı 
olmak, yılmamak, doğru zamanda doğru kararları verebilmek, 
insan ilişkileri... İlkokul birinci sınıftayken karnemde üç tane 
zayıf olmasıyla kaderim değişti bence. Ailem hiç ceza vermedi, 
kızmadı; alay ettiler sadece. Sonrasındaysa, İstanbul Kız 
Lisesindeyken dokuz ya da ondan aşağı not gelmedi karneme. 
Çalışkanlığım sayesinde üniversitede Eczacıbaşı’ndan, 
Eczacılık Fakültesi için burs aldım.

Zorlukların üstesinden gelmek için en önemli şeyler öz 
güven, çok çalışmak, vazgeçmemek, inatçı olmak, insan 

T

Sosyal medyadaki videoları ve
verdiği tavsiyelerle gençler tarafından

örnek alınan iș insanı, eczacı ve sporcu
Kadriye Olgar, hayat deneyimlerini de 
paylașarak bașarmanın anahtarını ve

mutlu olmanın yollarını
MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Kadriye Olgar
Başarının

Anahtarı Nedir?

röportaj

ilişkilerini doğru algılamak, doğru yönetmek, pazarı doğru 
koklamak ve kendi hedefini çizip kimseyle uğraşmadan yeni 
proje üreterek yola bakmak. Yirmi bir yaşındayken eczacılık 
işine başladığımda en zorlandığım şey, daha önce emir 
almadığım ve hiçbir yerde çalışmadığım için emir vermeyi de 
bilemememdi. Yönetmeyi de bilemiyordum. Bunu öğrenmek, 
iş hayatımın en çok zorlayan kısmıydı. Yanlış yapa yapa 
öğrendim ama o benim hem zamanımı aldı hem bana ciddi 
zararlar verdi. 

Başarılı bir iş insanının sorumlulukları neler 
olmalıdır?
Gençken daha yeni işe başladığımda derdim ki “Bana büyük 
bir fabrikayı verseler yönetirim.” Yanlış! İstediğim kadar 
çalışkan olayım, istediğim kadar akıllı olayım, mümkün değil. 
Bu bir birikim işi, bilgi işi. Zannederdim ki yönetici olmak, 
yönetmek, ne kadar kolaydır; paran çok nasıl olsa. Otur, “Bu 
böyle olacak, şöyle olacak,” de, olsun. Asla öyle değil. O kadar 
büyük bir sorumluluk ki. Çalışanların, finans kısmının, 
üretimin, işleyişin sorumluluğu var. Anlatması çok zor, 
yaşamak lazım. 



Sıra dıșı bir șey elde etmek istiyorsak, 
sıra dıșı bir șeyler yapmamız gerekir. 

Rutin ișleri yaparak sıra dıșı bașarı elde 
etmek mümkün değil. 

Spor, uzun yıllardır hayatınızda var olan bir 
alan. Hatta geçtiğimiz yıllarda, sosyal medya 
hesabınızdan, teniste kazanmış olduğunuz 
bir kupayı ve maçlarınızı paylaşmıştınız. Spor 
geçmişinizden ve güncel alışkanlıklarınızdan 
biraz bahseder misiniz?  
İş hayatına başladıktan sonraki dönemde eşimle birlikte 
spor hayatım da başladı. Onun için hayatıma “Güven’den 
önce, Güven’den sonra” derim. Çok ciddi bir ufuk oldu. 
Eminim işime de çok faydası oldu. Sporda ilgi alanımız tenisti. 
Yarışmacı olduk. Evlatlarımızı da tenisçi yaptık. İş dışındaki 
zamanımız kulüpte geçiyordu. Otuz beş yaşından sonra 
başladığımız bu sporda bölge şampiyonu olmaya kadar gittik... 
Kırklı, ellili yaşlarda ve emekli olduktan sonra da spor devam 
ediyor hayatımda. Mevsimi geldiğinde kayak yapıyorum, 
pilates, fitness gibi sporları sabah 7.30’da başlatıyorum. İki 
öğünden fazla yemek yememeye gayret ediyorum. Hayatı 
severek, eğlenerek ve üreterek yaşamayı seviyorum. Dostlarla 
paylaşım benim hayatımda çok önemli bir bölüm ve ben 
“Ürettiğin kadar mutlusun.” sloganını kendi yaşamıma 
koyduğum için, üretmezsem çok mutsuz oluyorum. Hangi 
yaşta olursam olayım -ki şu gün çok ciddi bir yaşım var 
topluma genellersek- o yaşın en iyisini yaşıyorum. Sebebi de 
bu, bu sloganlara sıkı sıkı yapışmış olmam.

Mutlu bir ilişkiye, mutlu bir iş hayatına, mutlu bir 
hayata sahip olmak için neler yapmak gerekir?
Mutluluk, bir karar işidir; kararı verebilmekse esas mesele. 
Bunun için öz güven, kendini sevmek, vazgeçmemek gibi 
birtakım özellikleri hayata almış olmak gerekir. Örneğin; 
bir ilişkide mutlu olmak, doğru insanı seçmekle mümkün. 
Bunun yolu da şekilci olmamaktan geçiyor. Bir de, sadece 
bir kişiye saplanmamak gerekir. Ben, şefkatin bende 
çok önemli olduğuna karar vermiştim. Bunu da, daha 
öncesinde yaşadığım deneyimler sayesinde fark ettim. 
Bir nişanlılık yaşamasaydım, taliplerle oturarak, sohbet 
etmek etmeseydim, şefkatin benim için önemli olduğunun 
farkına varamayacaktım ve doğru karar veremeyecektim... 
İşteki mutluluğun yolunu konuşacak olursak; önemli olan 
yılmamak, olumsuzlukları talihsizlik kabul etmemek, şikayet 
yerine bunların da olabileceğini bilip çözüme gitmek, her 
yaptığın işi severek ve üşenmeden yapmaya çalışmak. Hayatta; 
ilişki, sağlık, iş, dostluklar hepsi beraber bir paket. 

Başarıya ulaşmak isteyen genç girişimcilere 
tavsiyeler verecek olsanız, bunlar neler olurdu?
İlk tavsiye edeceğim şey ve benim yaşam kriterlerimin başında 
gelen, sabah geç kalkmamak. Geç kalkmak her yönüyle 
insanlara zarar veren bir uygulama. İkinci olaraksa spor. 
Hayatınızda mutlaka spor olmalı. Başarmanın ilk şartlarından 
biri sağlık, sağlık da spor olmadan olmaz. Arkasından moral ve 
güç geliyor. İstemek ve o istediğine ulaşmak için vazgeçmeden 
mücadele vermek, sonsuz hayaller kurmak. İnanın, o sonsuz 
hayallere ulaşmaya çalışırken siz zaten mücadele sırasında bir 
yerlere varmış oluyorsunuz... Başarmak için gerekenlerden biri 
de kendini yetiştirmek. Bunun için, gerekirse boğaz tokluğuna 
çalışabilmek gerekiyor. Hedeflediğin şirkete girip, bilgi 
edinmeye bakmalısın. Bilgi edinmeden başarma şansın yok... 
Başımıza gelen olumsuz olaylarda da dışarıyı suçlamak yerine 
ilk olarak kendimizi irdelememiz lazım. “Ben ne yanlış yaptım 
da bu başıma geldi?” dediğimizde birçok ses diyecektir ki “Olur 
mu? Bütün olumsuzlukların sebebi biz miyiz?”. Hayır, öyle 

değil. Birçok dış sebep var. Yüz üzerinden puan verecek 
olursak, bunun en az yüzde yirmisi, yüzde onu ya da beşi 
bizim yaptıklarımızdan kaynaklanacaktır. Dışarıdan 
gelen olaylara ne kadar müdahale edebiliriz ki? Düzeltme 
şansımızın olduğu tek nokta, kendimizden kaynaklanan. 
Dışarıya karşı yalnızca tedbir alabiliriz. Kendini sevmek 
ve öz güven kazanmak için emek vermek de başarıya 
ulaşmak için yapılması gerekenlerden. Bir de, kendi 
hayatını senin yönetmen gerekiyor. Sen istiyorsun ve 
spor yapıyorsun, kendi konfor alanının dışına çıkıp biraz 
renkli bir şeyleri hayatına katmaya sen karar veriyorsun. 
Kiminle birlikte olacağına, hangi işi seçeceğine, hangi 
okula gideceğine sen karar veriyorsun. Kendi hayatının 
yöneticisinin sen olup bu kararları vermen çok önemli... 

İş üretirken saat kavramını unutmak, üşenmemek ve çok 
çalışmak da sizi başarıya götüren adımlardan. Sıra dışı bir 
şey elde etmek istiyorsak, sıra dışı bir şeyler yapmamız 
gerekir. Rutin işleri yaparak sıra dışı başarı elde etmek 
mümkün değil. 

Sosyal medyada bu kadar aktif olmanızın 
sebebini de biraz anlatır mısınız?
Eminim ki, bir şekilde beni takip edenlerin kafasında 
şu var: Bu hanım yaşamda belli şeyleri başarmış, belli 
konuma gelmiş; sosyal medyada ne işi var? Ben sosyal 
medyada olup çok ciddi mesajlar vermeye gayret 
ediyorum. Burada olmamın nedeni, bu yaşımda bedeller 
ödeyerek öğrendiğim şeylerin, fazla bedel ödemeden, genç 
nesiller tarafından bir ipucu olarak kabul edilebileceğini 
düşünmemdi. Bunu bir borç olarak görüp bu borcumu 
topluma ödemek istedim. Sahip olduğum bilgi ve 
deneyimleri genç nesle aktarabilmek istedim. İkinci bir 
nedeni ise; ciddi bir takipçi kitlesi oluştuğunda sosyal 
medyada birtakım tanıtım projeleriyle bana geleceklerini 
biliyorum. O projelerle de birtakım gelir, finans kaynağı 
elde edilebileceğini biliyorum. Bu kaynağın, dernek ve 
vakıflar vasıtasıyla gençlerin eğitimi için kullanılması 
gibi bir hedefim de var.   
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u ay 2023 gözlük trendlerini ele alarak, 
yeni gözde koleksiyonlarıyla “Freesbee”nin 
modellerini konuştuk. Öncelikle, bakın sezon 
trendleri nelermiş? 2023’teki güneş gözlüklerini 
fark ettiyseniz, oldukça çeşitli ve renkli. Retro, 
modern veya fütüristtik modellerden oluşan, 

herkesin stiline uygun şekillerde gözlükler görüyoruz. 

•Cat-eye modeller favorilerden biri. 
•Bunun yanı sıra renkli tonlarda gözlükler de favori tercihler 
arasında.
•Farklı stil çerçeve şekilleriyle metal gözlükler de yoğun 
tercihler sıralamasında. 
•Kare ve yuvarlak çerçeveler bu sene de popülerliğini koruyor. 

Hem kadınların hem erkeklerin fazla tercih ettiği bu modeller 
çoğunlukla minimal tarzda oluyor. 
•Yıllardır gözlük raflarından kalkmayan büyük gözlükler, bu 
sene hem kadın hem erkekler tarafından kullanılıyor. Metal ya 
da renkli plastik olsun fark etmez, bu seneye damgasını büyük 
gözlükler vurdu. 

Çok fazla gözlük markası var biliyorsunuz. Ben de, bunlardan 
biri olan ve Türkiye’ye bomba gibi giriş yapan Freesbee’nin çok 
konuşulan koleksiyonlarını sordum. 

Özgür ruhlara, kendi stilini tamamlamak isteyenlere hitap 
eden; “Dream, Urban ve Daily” koleksiyonları sezonun trendleri 
arasında yerini aldı. Kendilerine, “Bu üç koleksiyonu nasıl 

B
Moda Tekstil Tasarımcısı Beliz Acıpayamoğlu, 2023 gözlük trendlerine 

değinerek Freesbee’nin çok konușulan koleksiyonlarını tanıtıyor...

Beliz Acıpayamoğlu
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modanın içinde
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13eliz 

açıklarsınız ve alıcıyı nasıl cezbedersiniz?” diye sordum, bakın nasıl 
anlattılar:

Dream koleksiyonu, sadece stil sahibi olmak isteyenler için değil, 
aynı zamanda modayı kişisel ifadesinin bir parçası olarak görenler için 
tasarlandı. Bu koleksiyon, sıcak güneşin altında parlamak isteyenler için 
mükemmel bir seçenek. En üst segment kalite ve en çarpıcı tasarımlarıyla 
Dream koleksiyonu stilinize ilham katmaya hazır. Tarzınızı yansıtan 
ve sizi özel hissettiren bir parça seçerek, güneşin tadını çıkarırken aynı 
zamanda kendinizi ifade etmenin keyfini yaşayabilirsiniz.

Urban koleksiyonu, sokak modasından ilham alan tasarımlarıyla 
öne çıkıyor. Şehir yaşamının dinamizmini ve enerjisini yansıtan bu 
güneş gözlükleri, hem günlük hayatta hem de özel anlarda tarzınızı 
tamamlamak için mükemmel bir seçenek sunuyor. Hem modern 
bir görünüm hem de etkili güneş koruması arayanlar için Urban 
koleksiyonu, yüksek kalite asetat malzeme, polarize lensleri ve göz alıcı 
tasarımlarıyla öne çıkıyor.
 
Daily koleksiyonu, yenilikçi tasarımıyla günlük şıklığınıza enerji 
katacak zarif detayları ve geniş renk seçenekleriyle öne çıkıyor. 
Güneşin keyfini çıkarırken stilinizi tamamlayacak mükemmel Daily 
koleksiyonunu keşfedin. Hem güneşin zararlı ışınlarına karşı gözlerinizi 
koruyun, hem de tarzınızı yansıtın. Hafif ve rahat yapısıyla, yüksek kalite 
asetat malzeme, polarize lensler, günlük takabileceğiniz birbirinden şık 
modellerden oluşan sezonsuz koleksiyon her anınıza eşlik edecek.

Fiyat performans gözlüklerinin başında gelen Freesbee, resmi web sitesi, 
seçkin optikler, Beymen ve Vakkoroma’larda satışa sunuluyor. Ayrıca 
Evliya Çelebi Mah. Meşrutiyet Caddesi No. 92/A Şişhane Beyoğlu’nda yer 
alan mağazası ile de ziyaretçilerini bekliyor.  
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endinizden de bahsederek Jaquette’i 
biraz tanıtır mısınız?
Jaquette markasını ortaya çıkarmadan önce 
işimle ilgili neredeyse her alanda çalıştım. 
Reklam, vitrin tasarımı, PR, organizasyon vb. 
iş deneyimlerini farklı profesyonel şirketlerde 

edinirken, bir yandan senaryo yazarlığı kurslarına 
gitmekteydim. İnsan hayatta kendini bir şekilde ifade 
etme ihtiyacı duyuyor diye düşünüyorum. Kimisi yazarak, 

kimisi çizerek ya da şarkı söyleyerek veya doğurarak…. 
Koleksiyonlarımın hepsi aslında bir dışa vurum. 
 
Jaquette ismi ve logosu için bir marka tasarımı ofisi ile 
çalıştım: Daha İyi Tasarım Hizmetleri. Ceket giymeyi çok 
seven biri olarak çoğunlukla evden çıkarken “Jaketini aldın 
mı?” diye seslenirdim. Kulağıma havalı geliyordu. Sonra işin 
profesyonellerinden (Daha/Cin Kapancı, Çiğdem Özovalı) 
öğrendim ki benim amatör ruhumla beğendiğim jaket, 

K
Havalı, coșkulu, pozitif ve cazibeli olarak tanımladığı Jaquette’i olanların her 
alanda fark edilebileceğini belirten Elvan Tığlıoğlu, markasının ortaya çıkıș 

öyküsünü ve ilham kaynaklarını MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Hayallerdeki Tasarımlar

Jaquette by Elvan Tığlıoğlu

röportaj
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ceketin Fransızca kelime karşılığıymış. Tabii ki yazılışı farklı ve 
ondan da jaquette türemiş. Sundukları isimler arasından bunu 
seçtim ben de. Böylece serüvenimiz başlamış oldu ve sekiz yıldır 
devam ediyor.

Jaquette; pozitif, coşkulu, havalı ve cazibeli. Eğer bir Jaquette’iniz 
varsa muhakkak fark edileceksinizdir. Bugüne kadar hep 
söylemiş olduğum; çıkış noktam hep ceket, varış noktası ise öz 
güven. Aslında soyut bir kavramı somuta çevirip tüketicilerle 
buluşturuyorum. Dolayısıyla direkt olarak ceket, indirekt olarak öz 
güven duygusu satıyorum da diyebiliriz.

Koleksiyonlarınızı neye göre oluşturuyorsunuz?
İlk koleksiyonumdan bugüne her birinin ayrı bir hikâyesi oldu. 
Mesela; 2020 yaz,  ilhamını Anka kuşunun hikâyesinden aldı. 
Oradaki gibi biz de engellere karşın yolumuza devam ediyor ve 
zorlansak bile yeniden başlamayı beceriyoruz.

2020-21 kış koleksiyonuma ait desenlerin ilham kaynağı doğadan. 
Bu koleksiyonda, hayatın koşuşturmasına ve karmaşasına inat, 
doğayı ve şansı üzerinizde taşıyın istedim. 

Önümüzdeki kış için ilham kaynağım ise bir şarkıdan: “Walk with 
the dreamers”. Diyoruz ki gel, hayal kurup onu gerçekleştirenlere 
takıl. Hayat, hayal kuranlara âşıktır. İlhamını senden alır, gerçeğini 
sana verir. İnsanın hayatındaki en büyük arzu, keşfetme arzusudur. 
Hayallerini bizimle keşfet. 

Tasarımlarınıza bakıldığında renkleri kullanmayı sevdiğiniz ve 
oldukça şık parçalarınız olduğu görülüyor. Peki siz tarzınızı nasıl 
yorumluyorsunuz?

Benim “eklektik” diyebileceğimiz bir stilim var. Hem tarzları hem 
renkleri birbiri ile kombinlemeyi seviyorum.

Daha çok hangi kumaş türlerini kullanmayı tercih 
ediyorsunuz?
Genelde doğal (ipek, koton, cupro, viskon) ve baskıya uygun 

kumaşlar kullanmaya özen gösteriyorum. Pandeminin 
hemen öncesinde; çevreci kumaş kullanarak, hayranı 
olduğum Jennifer Lopez’e  tasarladığım kimono ile 
sürdürülebilir modaya adım atmıştım. Bu kumaş 
seçimlerimi diğer sezondaki koleksiyonlarıma da taşıdım. 
Kumaş seçimlerimin koleksiyon oluştururken eskiye göre 
daha da belirleyici bir rolü var.

Tasarımlarınızdaki ilham kaynaklarınız neler?
Özgür olma hali, sınırsızlık, sanat, seyahat, dekorasyon, 
müzik ve her müziğin yarattığı tavır. Seyahatlere ek 
olarak, sanırım içime doğru yaptığım seyahatlerden çok 
besleniyorum.  



Uzun ve güzel bir yaz tatilinin ardından 
okulların tekrar açılmasının heyecanını sizler 

için derlediğimiz alıșveriș sayfaları, eğitimci ve 
psikologların değerli önerileri ile yașayın! Her yeni 

bașlangıç, yeni bir fırsat demektir...

OKULA DONUS
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ülpınar Eğitim Kurumları olarak 
başarınızı neye bağlıyorsunuz?
Uyguladığımız eğitim-öğretim sistemi ve 
tabii ki başarımızın en büyük mimarları 
öğretmenlerimiz. Hem devlette hem özel 
sektörde deneyim kazanmış, yazarlık tecrübesine 

sahip uzman bir öğretmen kadromuz var. Sistemimizde 
öğrencilerimizi hem rehber hem de branş öğretmenlerimiz 
ile takip ediyor ve kişiye özel bir çalışma planı sunuyoruz. Bu 
sistemle öğrencilerimizde tabii ki başarı kaçınılmaz oluyor.

G
Gülpınar Eğitim Kurumları sahibesi Aslı Fidan ve kurum müdürü

İsmail Burak Özer, öğrencilerin bașarıya ulașma yolundaki adımlarının
ne șekilde atılması gerektiğini MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Gülpınar Eğitim Kurumları
Sınav Süreci

okula dönüş

Kişisel gelişim kursu hakkında biraz bilgi verir 
misiniz?
Öğrencilerimize; kişisel gelişimlerine ilişkin karar alabilme, 
uygulayabilme ve sonuçlandırabilme becerisi kazandırmayı 
hedefleyen bir eğitim programıdır.

Biz de kendi uyguladığımız, kişiye özel sistemimizle bu 
becerileri öğrencilerimize kazandırıyoruz. Toplumda birer birey 
ve hem akademik hem de sosyal anlamda başarılı olabilmeleri 
için onlara yol gösteriyoruz.

ASLI FİDAN



Öğrencilerimize farkındalık așılayarak 
onların hem derslerinde hem de 

sosyal hayatlarında sorumlu birer 
birey olmalarını istiyor, sistemimizi 

bunun üzerine kuruyoruz. 

İSMAİL BURAK ÖZER

Sınava hazırlanan öğrenciler için neler 
önerirsiniz?
Sınava hazırlık sürecinde etkin rol oynayan birçok 
faktör var. Öncelikle sorumluluk duygusu. Bizim en 
çok önemsediğimiz ve üstünde durduğumuz konu bu. 
Öğrencilerimize farkındalık aşılayarak onların hem 
derslerinde hem de sosyal hayatlarında sorumlu birer 
birey olmalarını istiyor, sistemimizi bunun üzerine 
kuruyoruz. 

Bir de aile ve bizim aramızda kurduğumuz bağ. Bizim için 
öğrencilerimizin her biri birer birey. Onları tanımak için 
ilk önce destek aldığımız kişiler, öğrencilerimizin tabii 
ki ailesi. Süreçte yaşanan en ufak bir problemde aile ile 
birlikte iş birliği yaparak sürecin daha olumlu geçmesini 
sağlıyoruz. Ailelerden rol olarak sadece aile ortamında 
çocukları ile aile görevlerini yerine getirmelerini, geri 
kalan akademik anlamdaki başarıyı bize bırakmalarını 
istiyoruz. Bu da başarımızın sırlarından. Süreç tabii ki 
bir öğrenci için kolay değil; ama en büyük şansımız, 
öğrencilerimizin ve ailelerimizin bize güven duyması. Bu 
da başarıyı getiriyor.

Birçok öğrenci için sınav sürecinde ders 
çalışmak zor olabiliyor. Öğrencilerin ders 
çalışmayı sevebilmeleri için neler önerirsiniz?
Ders çalışırken en önemli nokta aslında verimlilik. 
Öğrencilerin, çalışma zamanlarını verimli geçirebileceği 
ortamlarda, zamanlarda ve tabii ki bir sistem, bir plan 
içerisinde geçirmeleri gerekiyor. Bu sistemde, mutlaka 
deneyimli, güvenilir, iyi bir öğretmen kadrosuna sahip 
öğretmenlerle yola çıkılmalı. 
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“Süper Dadı” isimli TV programı ile milyonlara çocuk dilinden anlamanın 
yollarını anlatan ve kitaplarıyla bu konulara ıșık tutan Gözde Erdoğan Șahenk, 
bir çocuğun anaokuluna bașlarken yașayabileceği sorunları ele alarak neler 

yapılabileceğini MAG Okurları için anlattı. 

Anaokulunda Oryantasyonun Önemi

Gözde Erdoğan Şahenk

okula dönüş



Her çocuğun okul sürecine vereceği 
tepki farklı olabilir fakat davranıșı, 
sıklıkla ağlama ve ebeveyninden 

ayrılamama olarak gözlemleyebiliriz.

ir çocuk, anaokuluna ne zaman 
başlamalıdır? 
Anaokuluna başlama yaşı; dış etkenlere, 
çocuğun gelişimine, ebeveynin çalışma 
durumuna, yaşam koşullarına göre farklılık 
gösterse de çocukların üç yaş sonrasında 

anaokuluna başlamaları onların sosyal, duygusal, 
zihinsel gelişimi ve yaşam becerilerini geliştirebilmeleri 
için çok önemlidir.
 
Çocuklar anaokuluna başlarken nasıl kaygılar 
yaşayabilir, bunların sonucunda meydana 
gelebilecek fiziki şikayetler neler olabilir? Bu 
kaygıları azaltmak için neler yapılabilir?
Çocuklar okula ilk defa başlarken evden, ebeveynden 
de ilk defa bir birey olarak ayrılığı yaşarlar. Okul; 
çocuğun ebeveyninden ayrı, birey olarak dahil olduğu 
ilk topluluktur. Her ayrılıkta olduğu gibi, okula başlama 
sürecinde de çocuklar hem büyük bir merak ve heyecan 
yaşar hem de ayrılığın kaygısını yoğun bir şekilde 
hissedebilir. 

Okula başlamadan önce ya da başlarken çocuklar ayrılık 
kaygısı yaşayabilir, anneden ayrılamayıp kaybetme 
korkusu hissedebilir. Bu duyguları dışarıya yansıtırken 
ağlayarak tepki verebilir, ebeveynlerini bırakmakta 
zorlanabilirler. Bütün bunlara karşı ebeveynlerin, 
çocukları okula başlamadan önce ön hazırlık yapmasını 
öneririm. Okula ön hazırlık yaparken:

• Çocuğunuzla önceden, gideceği okulu birlikte ziyaret 
edin. 
• Okulda çocuğunuzun ne tür durumlarla 
karşılaşacağını, oyun yoluyla ya da basit bir dille ifade 
ederek anlatın. 
• Eğer mümkünse öğretmeni ile tanıştırın. 
• Okulun oryantasyon sürecini, okul rehber öğretmeni ile 
görüşerek öğrenin. 
• Oryantasyon sürecinde öğretmen ya da okul 
pedagogundan destek alın. 
• Ağlama süreci yaşandığı ya da çocuğun kaygılı olduğu 
anları yaşadığınız zaman çocuğunuzun korkusunu 
hafife almadan -eğer çocuk istiyorsa sarılabilir- oradaki 
kaygısını sakinleştirmeye gayret edin. 

Peki, çocukların bu kaygıları yaşamasının 
sebebi nedir?
Okul, hayatın bir sembolüdür. Okul, bir çocuğun 
ebeveyninden ayrılıp hayata karşı birey olarak attığı ilk 
adımdır. Doğası gereği hem merak eder hem de kaygılanır. 
Bazı ebeveyn-çocuk ilişkisinde yaşanan kaygılar yoğunsa, 
ebeveynin çocuğunu okula bırakma konusunda endişesi 
varsa, çocukla ebeveyn o güne kadar küçük bile olsa hiç 
ayrılık yaşamadıysa okul bu tür kaygıların ortaya çıkması 
için zemin hazırlar. 

Okul korkusu taşıyan bir çocuğa ebeveyni 
nasıl yaklaşmalıdır? Hangi durumlarda 
uzmana başvurmalıdır?
Okul başlamadan önce okula ön hazırlık sürecini 
evde ebeveynin tamamlamasını öneriyorum. Ebeveyn 
olarak, çocuğun tüm duygularını kabul edebilmek 

B

önemli. Korkularını hafife almadan, yok saymadan, onu 
dinleyerek iletişimde kalınmalıdır. 

Okul oryantasyon süreci bir aydan daha fazla bir zamana 
yayıldığında ve çocuğun bu süreçte olağan dışı bir öfke, 
ağlama, kaygı vb. tepkileri gözlemleniyorsa bir uzmana 
başvurulmasını öneririm. 

Çocukları anaokuluna başlayacak olan 
ebeveynlerin karşılaşabileceği sorunlar neler 
olabilir?
Okula oryantasyon, başlangıç aşaması için çok önemlidir. 
Burada ebeveynlere önerim her zaman; çocukları okula 
başlamadan önce okulun rehberliği ile iletişim halinde 
olup oryantasyon programlarını öğrenmeleri. Böylelikle 
adaptasyon kolaylaştıracaktır. 

Her çocuğun okul sürecine vereceği tepki farklı olabilir 
fakat sıklıkla ağlama ve ebeveyninden ayrılamama olarak 
davranışı gözlemleyebiliriz. Bu durum ilk haftalarda çok 
normaldir fakat süresi uzadığında gözlemlenmesi ve 
sebeplerinin araştırılması gerekebilir. 

Çocuklar ilk günden itibaren -ortalamada iki hafta olan 
bu süreç kimi zaman uzayabilir- oryantasyon sürecinden 
geçerler. Ebeveyn, her zaman çocuğuyla güven ilişkisini 
koruyarak okula adaptasyon sağlayabilir.   
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TEPE HOME

okula dönüş

ZARA
Defter 159  

NIKE-BRASILIA JDI
Sırt Çantası 599  

MONTBLANC
NARUTO MEISTERSTÜCK 
Tükenmez Kalem 16.735  
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BEYMEN
 Sandalye 4.800  

Yeni bir eğitim-öğretim dönemine 
hazırlanırken, okula dönüș 
heyecanını artıracak renkli 
ürünleri sizler için derledik.

Okula 
Dönüş
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ZARA
Lamba 429,95  

TEPE HOME
Lambader 3.860  
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naokuluna Uyum
Anaokuluna yeni başlayan çocuğun, anne ve 
babasına bağımlılığı büyük ölçüde devam 
etmektedir. Çocuk, aile ortamında tüm ilgiyi 
üzerine toplamıştır; koruyucu, sıcak ve sevgi 
dolu, kendini güvende hissettiği ev ortamından 

çıkıp hiç tanımadığı ve bilmediği anaokuluna geçerken bazı 
zorluklar yaşamaktadır. Anaokulundaki çocuklarla eşit haklara 
sahip olması, burada iletişim içinde olacağı kişilerin sayısının 
birden artması çocuğu etkilemektedir. Anne ve babadan 
ayrılma, çocuklarda “ayrılık kaygısı” ya da “ayrılık stresi” olarak 
adlandırılan duyguların yaşanmasına neden olmaktadır. Bu 
duygular anaokuluna uyum sürecini güçleştirebilir. 

Çocukların anaokuluna uyum sürecinde gösterdikleri tepkiler 
farklı farklıdır ve her çocuğun anaokuluna tam anlamıyla 
uyum sağlama süresi değişmektedir. Bazı çocuklar hiçbir 
kaygı duymadan anaokuluna oldukça uyumlu bir başlangıç 

yaparken, bu süreç pek çok anaokulu çocuğu için sancılı bir 
süreçtir. Bazı çocuklara iki ya da üç gün, bazılarına iki ya 
da üç hafta veya daha uzun bir süre, uyum sağlaması için 
gerekmektedir. Bunun en önemli etkeni çocuğun ailesi ile 
kurduğu ilişkinin niteliğidir. Anaokuluna başladıktan sonraki 
iki haftalık süreçte uyum problemlerinin yaşanması doğal 
karşılanmalıdır. İki haftayı geçen uyum problemleri aileden ya 
da okuldan kaynaklanan ciddi sorunların göstergesi olabilir. 
Uzun süreli ve yoğun yaşanan “ayrılık kaygısı” giderilmezse 
bu, sonraki yıllarda okula devamı olanaksız kılacak olan “okul 
korkusu”nun temellerini oluşturabilir. 

Ailelerin Beklentileri
Anaokuluna başlamak, çocuk ve ailesi için yepyeni heyecanlar 
ve fırsatlar olduğu kadar endişe ve korkuları da beraberinde 
getirebilir. Aileler, çocukları anaokuluna başlar başlamaz 
birdenbire olumlu değişmeler ve gelişmeler görmek 
isteyebilirler. Çocuklarını anaokuluna götürdükleri ilk günlerde 

A
Mutlu Adımlar Anaokulunun kurucusu Psikolog Esra Arat, 

anaokuluna bașlayacak olan çocukların okula uyum sürecinin nasıl 
kolaylaștırılabileceğini anlatıyor. 

Esra Arat
Anaokuluna Uyum Süreci

okula dönüş

ESRA ARAT
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hiçbir sorun yaşamadan ve ağlamadan kendilerinden ayrılmasını 
ve okula uyumlu bir şekilde başlamasını bekleyebilirler. 

Uyumsuzluk Çeken Anaokulu Çocuğu Nasıl 
Davranır?
• Utangaçtır. Aile üyeleri ve tanıdığı yakın çevresi dışındaki 
yabancı kişilerle iletişim kurmakta güçlük çeker. 
• Ailesine bağımlıdır. Yakınlarında anne ya da baba olmadan, 
anaokuluna ya da sınıfa girmek istemez. 
• Anne ve babasından ayrıldığında ağlar. Bazen çığlıklar atarak 
ağlayabilir,  çünkü çocuk o ana kadar alışık olmadığı bir ortama 
girmektedir, ortam değişmektedir. 
• Çocuk, okula gitmeyip evde kaldığı sürece mutludur. 
• Çocuğun tüm problemleri o ana kadar ailesi tarafından 
çözülmüştür. Bu durum çocuğun sorumluluk duygusu ve yaşam 
problemlerini çözme yetisi kazanmasını engeller. Bu nedenle anne 
ya da babası olmadan yabancı bir ortamda kendi başına yetmekte 
zorluk çeker.

“Çocuğum Anaokuluna Başlıyor. Ne Yapmalıyım?”
Çocuklarımızın anaokuluna uyumla başlayabilmesi için en temel 
gereksinim onların, sevgi ve güven ihtiyacını sağlamaktır. Beden 
dilimizle, tatlı sözlerle, sıcak ve destekleyici tavırlarla,  bazen 
öpücük ve sarılmayla çocuklarımıza desteğimizi hissettirmek 
gereklidir. 

Çocuğunuz anaokuluna başlıyor. Bu süreçte o neler hissediyor? 
Siz onun anaokuluna uyum sürecini kolaylaştırmak istiyorsunuz. 
Neler yapabilirsiniz?

• Çocuğunuzla anaokulu hakkında konuşun. Neden okula 
gideceğini, okulda neler yapacağını basit bir dille anlatın. 
Çocuğunuzun da düşüncelerini dinleyin.
• Kendi “ilk okul günü” öykülerinizi anlatarak hislerini paylaşın. 
İlk okul gününe ait herkesin olumsuz hatıraları olabilir; ancak, bu 
süreçte özendirici olmaya çalışın. Olumsuzluklar varsa dürüstçe 
bu olumsuzlukları nasıl yendiğinizi de anlatın. 
• Çocuğunuzun çevrenizde anaokuluna giden yaşıtlarını 
gözlemesini, etkileşime girmesini sağlayın.
• Çocuğunuzun anaokuluna başladığını akraba ya da dost 
sohbetlerinde belirtin ve bu nedenle övünmesini sağlayın.
• Anaokuluna başladığı için çocuğunuza küçük bir kutlama 
partisi düzenleyin. 
• Anaokulunda kullanılan boya, makas, karton  vb. malzemelerin 
alıverişini çocuğunuzla yapın ve onu teşvik edin. 
• Yakın çevrenizden insanların, çocuğunuzun okula başlama 
durumuna yönelik olası kaygılarını yansıtmamaları için 
çabalayın.
• Öğretmeniyle, çocuğunuzun okulun ilk gününden önce 
tanışmasını, iletişim kurmasını sağlayın.
• Okula uyum sürecinde çocuğunuza dürüst davranın, verdiğiniz 
sözleri mutlaka yerine getirin. Onu alacağınız saatleri geçirmeyin 
ve ayrılma sürecini sistematik hale getirin. Böylece güven 
duygusunun gelişmesini ve ayrılık kaygısının azalmasını sağlayın. 
• Çocuğunuzun anaokuluna başladığı günlerden itibaren, evdeki 
rutinlerinizi aynen devam ettirin, çocuğunuz okula başladığı için 
ani kural değişikliklerine gitmeyin. 
• Anaokulu ile etkin bir iş birliği ve iletişim halinde olun.
• Çocuğunuzun anaokuluna gitmesinin sizi ne kadar mutlu 
ettiğini ona ifade edin. 
• Anaokuluna gitmesinin gerekliliğine inandığınızı belli edin; bu 
konuda kararlı ve istekli olduğunuzu çocuğunuza hissettirin. 

• Çocuğunuz anaokulundan eve geldiğinde anaokulu 
yaşantısını önemseyin ve bu sürece ait ayrıntıları dinleyin. 
Siz de o anaokulundayken neler yaptığınızı ona anlatın.
• Çocuğunuzun sizin için ne kadar  önemli olduğunu 
sarılarak, öperek, sözlerinizle anlatın. Aileden ayrılarak yeni 
bir ortama alışma sürecinde çocuğunuzun böyle bir desteğe 
ihtiyacı olacaktır. 
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Hiç susmayan siren seslerinin șehri New York’a epey zaman önce gitmiștim 
en son. İstanbul’dan sonra en sevdiğim birkaç șehirden biridir. 

On beș gün boyunca kızlarımla Manhattan’ı adım adım yașadık. 

New York 
Günlükleri

üçüncü göz

Sinem Yıldırım
sinemmmyildirim@gmail.com



deniz feneri olarak da kullanılmış. Heykellere olan ilgim 
gereği sevdim bu kızı. Güçlü ve epik. New York demek bu 
heykel demek.

Milyonlarca kilometre yürürdük diyebilirim. Manhattan’da 
yürümeye doyulmuyor, hem çok keyifli hem de sürekli 
yediğimiz için bedene çok iyi geliyor. New York tam bir gurme 
şehri. Tüm milletlerin mutfağından nefis minik restoranlar 
var. İçeride ya da sokakta cam ya da naylonla ayrılmış minik 
yerlerde oturabiliyorsunuz. Buvette, Peasant, Shukette, Soothr, 
Mono Plus Mono, Bar Primi saatlerce oturup her şeyden 
tattığımız birkaç restoran. Bazıları normaldi, bazıları ise 
unutulmaz lezizdi. Joe’s Pizza, bilindiği gibi kuyruklarda 
beklenerek alınan çok ünlü bir isim ve gerçekten nefis. 
Lakin L’industrie bambaşka bir evren. Pizza dilimi elimde, 
“Bu nedir?” dedim. Denemenizi öneririm. Şehirde efsane 
dondurmacılar da var. 

üyük kızım Lara, New York’ta yaşadığı için muhtarı 
gibi oranın, her sokağını biliyor. Zaman kavramı 
çok hızlı ve durmaksızın akıyor bu şehirde. Bizim 
programımız çok yoğundu ve her sabah erkenden 
bu koşturmaya dahil olduk. Bir bagel ve kahveyle 
başladığımız her gün daha çok yürüyerek, biraz da 

metroyla -ki metro ağı biliyorsunuz gerçekten şapka çıkarılacak 
bir sistem, neredeyse her binanın altın var diyebilirim- tüm gün 
durmaksızın devam etti ve ertesi gün aynen baştan başladı. 

Bazıları için varoluş, bazıları için yok oluş programlarından dolayı 
New York’ta ilginç anlar da yaşadık. Kızımın yaşadığı gökdelenin 
terasının dahi kapatılmasına neden olan bir hava durumu 
oluştu. Kanada’da yanan ormanların bütün dumanı resmen New 
York’un üstüne çöktü. Günlerce temizlenmedi. Zaten dev bina 
bloklarından hava sirküle olamadığı için şehrin bu durumdan 
temizlenmesi zaman aldı. Oluşan görseller unutulmazdı. Terastan 
sizler için fotoğraflar çektim. Ortalık Mars gezegenine döndü 
adeta. Kıpkırmızıydı her şey ve göz gözü görmüyordu. Kanada 
yangını uzakta bile olsa, milyonlarca New Yorkluya böyle yansıdı.  
Dünyanın en zor dönemlerindeyiz.  

Carrie Bradshow’un evi olan bina; herkesin, önünde fotoğraf 
çekmesi ve merdivenlerine tırmanıp kapısına dayanması 
nedeniyle zincirle korumaya alınmış ve kapıya, içinde insanların 
yaşadığı ve rahatsız edilmemesi gerektiğine dair uyarı asılmıştı. 
Çok güzel bir mahallede ev; yemyeşil ve sevdiğim kırmızı tuğlalı 
evlerle dolu.

Daha önceki ziyaretlerimde zamansızlıktan gidemediğim 
Özgürlük Anıtı’na bu kez gittik. Tekneyle, adaları da görerek anıtın 
bulunduğu adaya gidiyorsunuz. Heykel gerçekten manalı. Eskiden 

B Milyonlarca kilometre yürürdük 
diyebilirim. Manhattan’da 

yürümeye doyulmuyor, hem çok 
keyifl i hem de sürekli yediğimiz 

için bedene çok iyi geliyor.
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üçüncü göz

Central Park her zaman sevdiğim bir alan. Siyah sincap 
bile görebilirsiniz. Orada kokteylli bir piknik yapmak da 
sevdiğimiz şeylerden bizim. İçindeki üç büyük gölden en 
sevdiğim 5th Avenue girişindeki göl. 

MET müzesi, Guggenheim ve National History müzeleri her 
zamanki gibi çok güzeldi. Müzelerde dolaşmak bana hep 
zamanda yolculuk yapıyormuşum duygusu ve düşüncesini 
verir. Yine de en sevdiğim, her ülkede muhakkak girdiğim 
Planetarium oldu. Dünyanın dışına çıkmak, diğer gezegenlere 
iniş yapmışçasına yakın gezmek ruhuma hep çok iyi 
gelir. Öyle severim ki, ilk teknemizin adını Planetarium 
koymuştum. Umarım bir gün ülkemizde de bir Planaterium 
açılır. Bunu gerçekten çok istiyorum.

Brooklyn her zamanki gibi kendine has karakteristik 
dokusuyla sevdiğim yerlerden. Bin filme konu olmuş bir 
görsel olan Brooklyn Köprüsü’nden yürüyerek karşıya 
geçmek ve Manhattan’ın gökdelenlerini karşıdan izlemek 
tam bir film “vibe”ında oluyor. Özellikle “Bir Zamanlar 
Amerika” filminin çekildiği sokak ve tipik NY mimari özelliği 
olan, dışarıdan merdivenli o iki binanın önü çok kalabalıktı. 

Güzel binaları çok severim. Bu nedenle Chrysler 
Binası’na uğramadan geçmedim tabii ki. Sadece girişini 
görebiliyorsunuz ama pembe pudra duvarları ve altın 
aksesuarlarıyla her zamanki gibi gizemli. Gerçekten güzel bir 
yapı. Beni hem gece hem gündüz en çok etkileyen binaysa, bir 
Santiago Calatrava eseri olan Oculus oldu. Gündüz ayrı, gece 
ayrı; beni aldı, başka boyutlara götürdü. Tam bir sanat eseri. 



İçinden de dışından da dakikalarca inceledim ve âşık olduğum 
bu bina yaklaşık dört milyar dolara mal olmuş.

Bina demişken son zamanlarda çok popüler olan One Vanderbilt 
ve balonlarından bahsetmeden geçemeyeceğim. Instagram’ın 
meşhur görsellerinin gerçek halini görmek inanın hayal 
kırıklığı idi. Bir gökdelenin en üstünde bir kat sunalar ve gümüş 
balonlarla doldurulmuş. Hava akımıyla hareket kazandırılmış 
ve önünde kuyruklar var. Günde binlerce dolar kazanan bu 
katta güzel olan şey, gün batımında uçuşan balonlar. Tam 
Amerikanvari bir pazarlama dehası, başka bir şey değil. 

Genel olarak New York; dört mevsimi yaşayan, yolda yürürken 
kimsenin kimsenin yüzüne bile bakmadığı, sokaklarından her 
çeşit kokunun havaya asılı şekilde hâkim olduğu, metroyla her 
an her yöne ışınlanabileceğiniz, evsizleriyle ve fareleriyle içinizi 
burkabilecek ama aynı anda da eğer imkânlarınız müsaitse 
çok seveceğiniz bir şehir. İstanbul’un belgesellere konu olmuş 
kedilerinden birçoğunu Kavimler Göçü gibi Manhattan’ın 
sokaklarına salıvermek istedim. Zira şehrin kemirgenlerinin her 
yerde bolca arzıendam etmeleri nedeniyle buna acilen ihtiyaç var.

Bir diğer konu da, eğer sıkı bağlarla bağlı olduğunuz bir 
aileniz veya arkadaş grubunuz yoksa kendinizi çok yalnız 
hissedebileceğiniz bir şehir. O kadar çok evsiz var ki... Bahsettiğim 
gibi kimse kimseyle ilgilenmiyor, göz göze bile gelmiyorsunuz. 
Herkes sadece oradan oraya koşuyor. Günler günleri kovalıyor. 
Tuhaf bir simülasyonun içindesiniz orada.

New York, eğer sıkı bağlarla bağlı 
olduğunuz bir aileniz veya arkadaș 

grubunuz yoksa kendinizi çok yalnız 
hissedebileceğiniz bir șehir.

 
Aslında daha çok detay var ama şimdilik bu kadar 
yeter diyorum. New York belli bir amaç için bir süre 
çalışabileceğiniz ve tatil amaçlı gezerseniz mutlu 
olabileceğiniz bir yer. Lakin yaşamak için değil bence.  
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Geçtiğimiz günlerde, piyasaya sürülen ve okurlarımla bulușan 
“50 Maddede Evlilik’’ kitabımda evlilik konusuna, daha önce hiç 

değinilmeyen șekilde tüm detaylarıyla ve analizlerle bir ıșık tuttum. 
Bu bilgilerin okurlara ulașması son derece önemliydi, çünkü evlilik 

mevsiminde bulunuyoruz ve etrafımızda sonsuz sayıdaki düğün dernek 
olaylarına șahit oluyoruz. Böyle bir süreçte, bana yıllardır sorulmakta olan 

evlilik sorularını da cevaplamak istedim. 

50 Maddede
Evlilik

kadın-erkek-ilişki

Adil Yıldırım
adil@magmedya.com.tr



Evlilik, asla bir heves iși değildir. Buna 
özellikle yer verdim, çünkü maalesef 

toplumda, evliliğin bir heves olayı 
olduğunu düșünüyorlar.

slına bakacak olursanız, “Ben evlenmek 
istiyorum,” diyen insanların tam olarak 
evlilik kurumunu bildiklerini pek 
zannetmiyorum, çünkü evlilik, insanların 
düşündüğü kadar kolay veya pratik bir 
anlaşma değildir. Evlilik kesinlikle iki insan 

arasında yapılan ve mutlaka uyulması gereken son derece 
ciddi bir anlaşmadır ancak, her şeyden önce bizim ülkemizde 
iki insan arasında yapılmaz. İkiden fazla insan; örneğin 
anne, baba, hala, teyze ve diğer akrabalar bu anlaşmanın 
içerisine dahil olarak anlaşmaya zarar verirler ve kesinlikle 
bunun farkında olmazlar. Bizim ülkemizde evlilikler sadece 
iki insan arasında yapılmaz. Daha fazla sayıda insan, olaya 
dahil olur ve her konuda yorum yapmaya başlar. Olaya 
buradan baktığınız zaman evlilik konusundaki fikirleriniz 
hemen değişmeye başlar, çünkü bir insanla iyi anlaşmanız 
asla yeterli değildir. Onun tüm ailesinin de sizi sevmesi ve 
zaman içinde sizi benimsiyor olması gerekir. Bunun pek 
de kolay olmadığını hepimiz biliyoruz, çünkü mutlaka 
anlaşamadığınız insanlar olacaktır. Tam da bu noktada, 
özellikle kadınlar arası rekabete biraz değinmek istiyorum. 
Dünyanın hiçbir yerinde gelin-kaynana programları 
televizyonlarda yer almıyor ama bizim ülkemizde özellikle 
bu tip programlar çok fazla izlenme sayılarına ulaşıyor. Gelin 
ve kaynana arasındaki rekabet maalesef damatları da tam 
olarak ortada bırakıyor. Aslında bunun altında çok saplantılı 
şekilde, bir sahip olma güdüsü yatıyor. Annesi oğluna sahip 
olduğunu düşünüyor ve ona sonuna kadar sahip çıkmaya 
çalışıyor. Öte yandan, aileye gelen ve rakip olarak görülen 
gelin, kaynanası ile problemler yaşamaya başlıyor. Gelin ve 
kaynana arasındaki sorunlar nedeniyle biten evliliklerin 
sayısı kesinlikle az değildir. Boşanma davalarında bu tip 
sebepler maalesef her zaman karşımıza çıkar. Genel olarak 
sayılara baktığımızda kayınpeder asla olaylara karışmaz 
ancak, kaynana her zaman işin içinde yer alır. Dolayısıyla 

evlilik öncesinde “Ben eşimin annesiyle anlaşamıyorum.” 
diyen insanların boşanma oranları her zaman yüksek 
olacaktır. Daha evlilik öncesinde görülen bu tip kırmızı 
sinyalleri son derece ciddiye almak gerekiyor. Ciddiye 
almadığınız sorunlar nedeniyle boşanma davası içine 
girmeniz son derece mümkündür. 

Yapılan araştırmalara göre, boşanma oranlarının yüzde 
yetmiş sekiz gibi ciddi bir seviyesi evlilik öncesinde zaten 
ortada olan sorunlardan kaynaklanıyor. Bu demek oluyor 
ki, evlenince mutlaka düzelir dediğimiz problemler aslında 
bizim evliliğimizi bitiren problemlerle aynıdır. Dolayısıyla 
bu tip sorunlarla karşılaştığımız zaman onları son derece 
ciddiye almak zorundayız. Kitapta özellikle yer verdiğim 
bir ifade var, çünkü insanları bu konuda uyarmak istedim: 
“Evlilik, asla bir heves işi değildir”. Buna özellikle yer verdim, 
çünkü maalesef toplumda, evliliğin bir heves olayı olduğunu 
düşünüyorlar. Özellikle âşık olduğunuz dönemlerde evlilik 
kararı almanız son derece risklidir, çünkü aşk, beyinde hayal 
gücünü çalıştıran bölgelerin zirveye çıktığı bir süreçtir. Hayal 
gücümüzle hareket ettiğimiz zaman asla mantıklı kararlar 
veremeyiz. Mantık bizim için bir fren mekanizması gibidir ve 
aşk nedeniyle kaza yapmamıza engel olur. 

Kitapta yer verdiğim bir diğer önemli konuda ise, yasal 
evlilik yaşının yirmi beş yaş seviyesine çekilmesi gerektiğini 
savunuyorum, çünkü on sekiz yaş kesinlikle insanlar için bir 
olgunluk yaşı değildir. Her insan yirmi beş yaşına gelmeden 
ergenlik dönemine devam eder ve mantıklı kararlar veremez. 
Mantıklı kararlar vermek için hayat deneyimine sahip olmak 
gerekir. Evlilikle ilgili tüm konulara ve özellikle evli çiftlerin 
yaşadıkları sorunların çözüm yöntemlerine değindiğim “50 
Maddede Evlilik” kitabımda bu bilgilere ve daha fazlasına 
ulaşabilirsiniz. Eğer evlilik yolundaysanız şimdiden size 
mutluluklar dilerim. Görüşmek üzere... 

A
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asa Lavanda macerası 1990 yılında Ahmet ve 
Feryal Şen’in Şile’nin Ulupelit Köyü’ne âşık 
olmasıyla başlıyor. Doğayla iç içe yaşamanın daima 
hayalini kurmuş olan Şen Ailesi, şehrin yanı 
başında, ormanlarla çevrelenmiş ve hayvanların 
özgürce dolaştığı Ulupelit Köyü’nün cazibesine 

kapılıyor ve burada yaşamaya başlıyor. Evlerini kendi elleriyle 
inşa ediyor, bugün bahçelerinde gördüğümüz ağaçları 
çocuklarıyla beraber kendileri dikiyor ve bugün iki dönümü 
bulan kendi organik tarım alanlarını yaratıyorlar.

Burada, doğanın içinde, aile ve dostlarıyla geçirdikleri güzel 
zamanları başkalarıyla da paylaşmak isteyen Şen Ailesi, 2009 
yılbaşı gecesinde kapılarını ilk misafirlerine açıyorlar. Casa 
Lavanda, doğanın sunduklarını ve sürdürülebilirliği her 
anlamıyla deneyimleyebileceğiniz bir mabet olarak o günden 
beri hizmet sunuyor.

Casa Lavanda; biyodinamik tarım ve yenilenebilir enerji 
kullanımıyla doğayla olan bağını merkezinde tutan, on beş 
odalı, ödüllü bir restorana ve kava sahip olan bir butik otel. 

C

Șile ormanlarıyla çevrelenmiș yirmi bir dönüm bahçe içinde olan 
Casa Lavanda, Șen Ailesi’nin İstanbul’un son kalan orman ve yeșil alanlarına 

duyduğu sevgiden doğan bir cennet. Sürdürülebilirliğin bir yașam biçimi 
olduğu Casa Lavanda, doğanın ritmine uyum sağlıyor ve misafirlerine 

mevsimin hediyelerini sunuyor.

Kendinizi Doğanın Mucizelerine Bırakın

Casa Lavanda

konaklama
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Her mevsim kuş cıvıltılarıyla dolu, tüm hayvanların özgürce 
dolaştığı Casa Lavanda, şehrin karmaşasından uzaklaşmak ve 
yavaşlamak isteyenler için bir cennet. İstanbul’a sadece kırk 
beş dakikalık mesafede olan Casa Lavanda’da Şen Ailesi’nin 
ve kırk kişiden oluşan ekibin misafirperverliği insana 
kendisini evinde hissettiriyor. Burada, kendi organik tarım 
alanlarında mevsime uygun olarak yetiştirdikleri ürünleri 
sunan ödüllü restoranında, Şef Emre Şen’in yarattığı benzersiz 
menüyü tadabilir, Lavanta Lounge Bar’da şömine çıtırtıları 
eşliğinde güneş tam karşıdan batarken imza kokteyllerini 
deneyebilirsiniz. Misafirperverliği ve operasyonel yönetim 
becerileri ile Ekin Şen, Casa Lavanda’daki tüm detaylar ve 
etkinlikler ile yakından ilgilenirken aynı zamanda Casa 
Lavanda deneyiminizi unutulmaz kılmak için bir gününüzü 
nasıl geçirebileceğiniz konusunda sizleri yönlendirmekten 
büyük mutluluk duyuyor. 

Casa Lavanda’da kalıcı etkisini doğadan alan Darphin Spa’da 
kendinizi yenilenmiş hissedebilirsiniz. Bunun yanı sıra, her 
birinde kendine ait şöminesi olan ve ormana bakan üç farklı 
toplantı salonuyla ekibinizin motivasyonunu arttırabilir, 
toplam sekiz yüz kişiye kadar hizmet sunan Casa Lavanda’da, 
mevsimlerin temayı oluşturduğu düğün ve özel davetler 
ile hayalini kurduğunuz kutlamayı hayata geçirebilirsiniz. 
Casa Lavanda’da enfes müziklerin size eşlik ettiği sakin 
bir gün geçirebilir veya çeşitli aktivitelerle gününüzü 
renklendirebilirsiniz. Orman yürüyüşleri, yoga, ses ve nefes 
terapileri, ürün tadımları, kokteyl yapım atölyeleri ile Casa 
Lavanda deneyiminizi unutulmaz kılabilirsiniz.  

Doğanın kalbinde huzur dolu bir gün geçirmeniz, 
sürdürülebilirliği bir yaşam biçimi olarak 
deneyimleyebilmeniz için Casa Lavanda’da tüm detaylar Şen 
Ailesi tarafından düşünülmüş. Şile ormanlarıyla çevrelenmiş 
yemyeşil bahçesi olan Casa Lavanda’da narin lavanta, gül ve 
yasemin kokuları eşliğinde ruhunuza iyi gelen masalsı bir 
deneyim yaşayacaksınız.  



166 magdergi.com.tr166

Bilgisayar mühendisiyken, abisini kaybetmesi üzerine astrolojiye yönelen 
ve kendini bu alanda geliștirerek yeni bir meslek edinen Cömert Yokuș; 
doğum haritasının tanımını yaparak, verdiği hizmetleri ve astrolojinin ona 

hissettirdiklerini MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Cömert Yokuş
İyiliğe ve Değişime Dokunmak

röportaj

İster kavușum veya karșıt açı olsun, 
isterse kare veya üçgen açı; 

bu enerjiden, hayatımıza olumlu tesir 
edecek șekilde faydalanabiliriz.

strolojiye olan ilgi ve yeteneğinizi 
nasıl keşfettiniz?
Benim asıl mesleğim bilgisayar mühendisliği. 
2021 yılında abim vefat ettikten sonra 
hayatım alt üst oldu ve bir sene her 
şeye kapadım kendimi. İşten ayrıldım, 

arkadaşlarımla görüşmüyordum ve hiçbir sosyal aktiviteye 
katılmıyordum. Bir boşluktaydım adeta, sorularım vardı, 
cevaplarını arıyordum ve cevaplarımı bulmamda astroloji 
yardımcı oldu. O karanlıktan çıkmamı sağladı. Daha sonra 
astrolojiye karşı yeteneğim olduğunu keşfettim, çevremdeki 
insanların haritalarına bakmaya başladım ve onlardan geri 
dönüşler de çok olumluydu. Sonra da bunu profesyonel bir 
şekilde yapmaya başladım.

Doğum haritası, son zamanların popüler 
konularından biri. Peki, doğum haritası nedir? 
Nasıl inceleniyor? 
Doğum haritası (horoskop - astrolojik harita) kişinin 
doğduğu andaki gökyüzünün resminin çekilmiş halidir. 
Doğum haritası, kişinin bütün özelliklerini, güçlü yönlerini, 
zayıf yönlerini, hayatında vadedileni, hangi konulara daha 
çok eğilmeniz ve neye yönelmeniz gerektiğini, karşınıza 
çıkacak fırsatların ve sınavların ne olduğunu gösterir. 
Doğum haritasından yaşam öykünüzü görebilirsiniz. 
Doğum haritası için üç adet bilgi yeterlidir. Doğum günü, 
doğum saati ve doğum yeri. Bu bilgilerden sonra doğum 
haritası çıkarılıp yorumlamaya geçilebilir.

Danışanlarınıza hangi hizmetleri veriyorsunuz?
Doğum haritası yanında bir yıllık gelecek öngörüsü 
bakıyorum, eğer doğum haritası analizi istemezlerse sadece 
gelecek öngörüsü, ilişki analizi ya da kariyer analizi de 
bakabiliyorum. Aynı zamanda soru astrolojisi (horary  
astrolojisi) hizmetimiz de bulunmakta. Soru astrolojisi, 
astrolojinin en eski tekniklerinden biri. Soru astrolojisi, soru 
anına göre çıkarılan haritanın yorumlanması üzerine bir 
tekniktir. Daha çok olay bazlı haritalardır.

Gezegenlerin konumlarına göre yorumları nasıl 
yapıyorsunuz? Matematiksel bir açı mı oluyor, 
sezgilerinize göre mi hareket ediyorsunuz?
Gezegenlerin, burçların, evlerin ve açıların etkilerini 
olumlu ya da olumsuz olarak ifade edebiliriz. Onların 
mutluluğumuzu ve gelişimimizi engelleyen yıkıcı enerjilere 
mi, yoksa mutluluğumuzu ve gelişimimizi destekleyen 
yapıcı enerjilere mi dönüşeceğine karar veririz. İki gezegen 
arasındaki açı, enerjinin aktığı bir yoldur. İster kavuşum veya 
karşıt açı olsun, isterse kare veya üçgen açı; bu enerjiden, 
hayatımıza olumlu tesir edecek şekilde faydalanabiliriz. 
Şunu belirtmeliyim; astrolojinin her kısmında matematik 
devreye giriyor. Sezgiler ve yorumlama da devreye giriyor. 
İnançlarımız ve beklentilerimiz doğrultusunda kendi 
gerçekliklerimizi kendimiz yaratırız. Bir gezegenin zararlı 
olmasını bekliyorsak, zararlı olacaktır.

Bu alanda kendini geliştirmek isteyenlere neler 
önerirsiniz?
Bir astrolog olmanın ön koşulu, doğum haritasının 
analizinin nasıl yapıldığını ve yorumlandığını bilmektir; 
ama bu bilgi tek başına yeterli değildir. İster arkadaşlarınız 
için kısa yorumlar yapıyor olun, ister profesyonel anlamda 

A

astrolojik danışmanlık yapın; astroloji bilginizle, diğer 
insanların hayatlarını etkilemek üzere ahlaki bir 
sorumluluk üstlenirsiniz. Bu alanda ilerlemek isteyenlere 
tavsiyem, bizzat danışmanlık yöntemleri üzerine kitaplar 
okuması ve danışmanlık yeteneklerini bir uzmanın 
gözetimi altında tecrübe etmesidir.

Danışanlarınızın geri dönüşleri size neler 
hissettiriyor?
Astroloji sayesinde, birçok farklı kültürden insanla tanışma 
fırsatı buldum. Onlardan aldığım geri dönüşler, benim 
ne kadar doğru bir iş yaptığımı ve onların kalplerine 
dokunduğumu gösterdi.  Kısa bir hikâyeden bahsetmek 
isterim.

Bir gün, sabahın erken saatlerinde sahil kenarında 
yürüyüşe çıkan bir yaşlı adam, kumsalda yüzlerce hatta 
binlerce denilebilecek denizyıldızı ile karşılaşır. Yükselen 
denizin acımasız dalgaları onları sahile atmıştır. Yaşlı 
adam, denizyıldızlarını görmezden gelemez. Hiç olmazsa 
kurtarabildiğim kadarını kurtarırım, düşüncesiyle 
denizyıldızlarını denize atmaya başlar. Onun bu telaşlı 
hareketleri sahilin öbür ucundan yürüyüşe başlayan bir 
genç adamın dikkatini çeker. Yaklaştığında yaşlı adama 
selam verir ve: “Böyle telaşlı telaşlı ne yapıyorsunuz?” diye 
sorar. Yaşlı adam, işine hiç ara vermeden soluk soluğa 
“Denizyıldızlarını okyanusa atıyorum.” diye cevap verir. 
Bu cevaba pek anlam veremeyen genç adam, tekrar sorar: 
Sizin yalnız başınıza gösterdiğiniz bu gayret sonunda ne 
değişecek ki? Yaşlı adam, karşısındaki genç adama anlamlı 
anlamlı baktıktan sonra eğilerek yerden bir denizyıldızı 
daha alır ve onu okyanusa fırlatırken şöyle seslenir: “Onun 
için çok şey değişecek!”  



İster kavușum veya karșıt açı olsun, 
isterse kare veya üçgen açı; 

bu enerjiden, hayatımıza olumlu tesir 
edecek șekilde faydalanabiliriz.
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Doğum haritası, son zamanların popüler 
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Bu alanda kendini geliştirmek isteyenlere neler 
önerirsiniz?
Bir astrolog olmanın ön koşulu, doğum haritasının 
analizinin nasıl yapıldığını ve yorumlandığını bilmektir; 
ama bu bilgi tek başına yeterli değildir. İster arkadaşlarınız 
için kısa yorumlar yapıyor olun, ister profesyonel anlamda 

A

astrolojik danışmanlık yapın; astroloji bilginizle, diğer 
insanların hayatlarını etkilemek üzere ahlaki bir 
sorumluluk üstlenirsiniz. Bu alanda ilerlemek isteyenlere 
tavsiyem, bizzat danışmanlık yöntemleri üzerine kitaplar 
okuması ve danışmanlık yeteneklerini bir uzmanın 
gözetimi altında tecrübe etmesidir.

Danışanlarınızın geri dönüşleri size neler 
hissettiriyor?
Astroloji sayesinde, birçok farklı kültürden insanla tanışma 
fırsatı buldum. Onlardan aldığım geri dönüşler, benim 
ne kadar doğru bir iş yaptığımı ve onların kalplerine 
dokunduğumu gösterdi.  Kısa bir hikâyeden bahsetmek 
isterim.

Bir gün, sabahın erken saatlerinde sahil kenarında 
yürüyüşe çıkan bir yaşlı adam, kumsalda yüzlerce hatta 
binlerce denilebilecek denizyıldızı ile karşılaşır. Yükselen 
denizin acımasız dalgaları onları sahile atmıştır. Yaşlı 
adam, denizyıldızlarını görmezden gelemez. Hiç olmazsa 
kurtarabildiğim kadarını kurtarırım, düşüncesiyle 
denizyıldızlarını denize atmaya başlar. Onun bu telaşlı 
hareketleri sahilin öbür ucundan yürüyüşe başlayan bir 
genç adamın dikkatini çeker. Yaklaştığında yaşlı adama 
selam verir ve: “Böyle telaşlı telaşlı ne yapıyorsunuz?” diye 
sorar. Yaşlı adam, işine hiç ara vermeden soluk soluğa 
“Denizyıldızlarını okyanusa atıyorum.” diye cevap verir. 
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Beymen, okul alışverişini son güne bırakmak istemeyenler 
için; Kenzo, Chloe, Off-White, Marc Jacobs, Loewe, Isabel 
Marant, Valentino ve Dsquared2’nin de aralarında yer 
aldığı modaevlerinde, giyimden ayakkabıya, çantadan 
kırtasiyeye, ayrıcalıklı ve geniş seçkisiyle yüzlerce seçenek 
sunmaya başladı. Ayrıca dizüstü bilgisayarlar, bluetooth 
kulaklıklar, tabletler ve mouse’lar da Beymen’in  okul hayatını 
kolaylaştıran teknoloji seçkilerinde yer aldı. 

Okula Dönüş 
Heyecanı 
Beymen’de
Okulların açıldığı bugünlerde 
Beymen, yeni kampanyası “We’re 
Back!” ile okula dönüş heyecanına 
ortak oldu. 

20. Akbank 
Film Festivali
Türkiye’de, kısa filmin gelişiminde 
öncü etkinliklerden biri haline 
gelen Akbank Kısa Film 
Festivali 25 Mart-4 Nisan 2024 
tarihleri arasında yirminci kez 
düzenleniyor.

Alanında kısa film gelişimine destek veren Akbank 
Film Festivali, ulusal ve uluslararası olmak üzere iki 
ayrı kategoride gerçekleştiriliyor. Geçtiğimiz yıl yetmiş 
bir ülkeden gelen kısa film başvuruları, özellikle genç 
sinemacılar için bu alanda bir platform oluşturuyor. 20. 
Akbank Kısa Film Festivali, çeşitli atölye çalışmaları 
ve söyleşilerle sinemaseverlere keyifle izleyecekleri bir 
program sunmaya hazırlanıyor.  
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